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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO 

Izmed vseh novih naročnikov, ki se boste naročili na Štajerski tednik v času od 6. 5. do 18. 7., bomo izžrebali enega in 
ga skupaj s spremljevalcem popeljali na tridnevni izlet – OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 2014) s 
potovalno agencijo Turistagent. Z izletom bomo nagradili tudi enega izmed stalnih naročnikov Štajerskega tednika.

POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE IZPLAČA – POSTANITE ČLAN KLUBA PRIJATELJEV 
RADIA-TEDNIKA PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI 
KLUBA. Več o akciji boste našli na oglasnih straneh.
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Župan Milan Gabrovec: Točno se ve, kdo so 
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Slovenija, Podravje � O dravskem produ, ki ga prepustimo Hrvaški

Zakaj je gramoz v Dravi za Slovence nedotakljiv
Štajerski gradbinci gramoz nabavljajo v gramoznicah in kamnolomih na območju regije. Zajemanje gramoza iz Drave ni dopustno, saj reka 
zaradi zajezitev nima prodonosnega značaja.



Poskusili smo poizvedeti, 

od kod izvajalci del dobavljajo 

gramoz. Po neuradnih infor-

macijah iz terena je slišati, da 

bi se naj gramoz za projekt do-

bavljal tudi iz sosednje Hrva-

ške. V strugi Drave nizvodno 

od Markovcev pa nam ležijo 

tone in tone proda, ki se ga 

zaradi naravovarstvenih ome-

jitev iz vodotoka ne sme zaje-

mati. Kakor hitro reka Drava 

prestopi državno mejo, pa v 

strugi in ob njej velja povsem 

drugačen, bistveno bolj libe-

ralen varstveni režim. Sosedje 

Hrvati naj bi prod iz Drave za-

jemali kar v obsežni meri. 

Do podatka, ali naj bi se za 

potrebe projekta obnove že-

lezniške proge (gradnjo po-

vezovalnih nadomestnih cest) 

uporabljal dravski prod – za-

jet na Hrvaškem, nismo uspeli 

priti. So pa nam na Ministr-

stvu za infrastrukturo in pro-

stor (MZIP), ki je nosilec oz. 

investitor projekta, potrdili, 

da je pred časom eden izmed 

izvajalcev nekaj gramoza za 

potrebe gradnje povezovalnih 

cest na območju Ptuja in Dor-

nave dobavil tudi iz gramoz-

nice Petrijanec na Hrvaškem. 

Cene dobave gramoza inve-

stitorju niso znane. »Naročnik 

izvajalcem plačuje celoten 

strošek vgradnje gramoznih 

materialov. Se pravi, da so v ta 

strošek zajeti dobava materi-

ala, prevoz in vgradnja. Cene, 

ki jih naročnik plačuje, so 

določene na podlagi ponudb 

izvajalcev, ki so bili izbrani v 

postopkih javnih naročil in 

s katerimi so bile podpisane 

pogodbe. Cena, ki jo zgolj za 

material plačujejo izvajalci, 

naročniku ni poznana,« je po-

jasnila predstavnica Službe za 

odnose z javnostmi na MZIP 

Barbara Šubic in dodala: »Prav 
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Podravje � Kako nam gramoz »pobegne« na Hrvaško

Gramoz v Dravi je za Slovence 
Megalomanski projekt, skoraj pol milijarde evrov vredna obnova 109 kilometrov železniške proge na območju Podravja in Pomurja, je
projekt potrebno ogromno gradbenega materiala. 

Mi smo narobe svet
Za marsikatero investicijo ne razu-

mem, kaj bi lahko pomenila za razvoj in 

napredek. Ena izmed takšnih je obnova 

železniške proge med Pragerskim in Ho-

došem, za katero se bo potrošilo pol mili-

jarde evrov davkoplačevalskega denarja. 

Vodilni pri projektu zatrjujejo, da bo poleg zagotavljanja 

večje varnosti projekt predvidoma prinesel tudi ustrezen 

finančni učinek. Odkar pomnim, je slovenska železnica 

zastarel in popolnoma nedinamičen sistem. Povrh vsega 

še velik izgubar, ki mu država vsake toliko stisne ustre-

zno finančno injekcijo. Slovenija je prvo železniško pove-

zavo dobila sredi 19. stoletja. Danes, več kot 150 let po tem 

velikem dogodku, bi podravsko okolje bolj kot železnico 

potrebovalo dobro in učinkovito cestno povezavo, pa tudi 

usposobljeno in normalno delujoče mariborsko letališče. 

Več kot 20 let je govora o gradnji hitre ceste med Ptujem 

in Ormožem, za katero se je porabilo milijone davkopla-

čevalskega denarja, učinka pa nobenega. Ceste ni niti na 

papirju. Ta cestna povezava bi za razvoj lokalnega oko-

lja v Prlekiji zagotovo imela pozitiven učinek. Kot primer, 

kaj za razvoj gospodarske dejavnosti pomeni bližina av-

toceste, lahko navedemo Slovensko Bistrico, kjer poslovni 

objekti v obrtni coni rastejo en za drugim. Ker so v bližini 

prometne žile. Gospodarstvo na Ptuju in v Ormožu žalo-

stno ugaša. In niti približno ju ne bo rešila modernejša že-

lezniška povezava. Po tej bodo vlaki samo odbrzeli mimo 

naših krajev, ne da bi okolje kaj od tega tudi imelo. Razen 

hrupa in obremenjenosti. Nižje od Ptuja so te dni na kri-

žanjih železnice in cest tri velika gradbišča. Nadvoz med 

Ptujem in Dornavo je resda več kot potreben. A po obnovi 

vneto kliče tudi Dornavske cesta, pred in za nadvozom, ki 

jo bodo v času gradnje veliki in težki tovornjaki še doda-

tno poškodovali. To je cesta, na kateri ugašajo življenja in 

je zares nevarna. Za njeno obnovo denarja ni. Kot ga tudi 

ni za popravilo dveh tretjin slovenskih prometnic, ki so v 

slabem stanju. Mi smo res narobe svet. Milijone in milijo-

ne vlagamo v nekaj, za kar natančno ne vemo, kakšen 

ekonomski učinek bo prineslo. Obstoječe prometnice, ki 

jih krvavo potrebujemo, saj novih nimamo, pa so postale 

kolovozi. Vlak in konjska vprega po kolovozu. Na kaj vas 

to spominja? Na čas izpred sto let … 
Mojca Zemljarič

Uvodnik

tako je odločitev, od kod se 

bodo gramozni materiali do-

bavljali, stvar izvajalca in ne 

naročnika, saj bi drugače bilo 

kršeno načelo prostega trga.« 

Po zagotovilu Šubičeve naj bi 

trenutno vsi izvajalci na pro-

jektu gramozne materiale do-

bavljali iz slovenskih gramoz-

nic ali kamnolomov. 

Stopili smo v stik z obe-

ma glavnima izvajalcema del 

pri obnovi železniške proge, 

podjetjema Strabag in SGP 

Pomgrad. Povprašali smo ju, 

koliko gramoznega materia-

la se bo porabilo za celoten 

500-milijonski projekt in od 

kod ga nabavljajo. S podjetja 

SGP Pomgrad so sporočili, da 

bodo za celoten projekt pora-

bili 330.000 m3 gramoza. Kot 

so še povedali, gramoza za 

potrebe dotičnega projekta 

iz tujine niso nabavljali. »Ves 

gramoz, ki ga potrebujemo na 

tem projektu, je iz Slovenije, 

oziroma iz naših Pomgradovih 

gramoznic. Le v manjši meri, 

tam, kjer je to zaradi prevoza 

optimalno, ga dobavljamo od 

lokalnih dobaviteljev, npr. od 

Segrapa. Nismo predvidevali, 

da bi gramoz uvažali iz tujine,« 

je pojasnila Maja Gujtman s 

podjetja SGP Pomgrad. V pod-

jetju Strabag se na naša novi-

narska vprašanja niso odzvali. 

Kljub temu da izvajajo projekt, 

ki je financiran izključno z jav-

nimi sredstvi.

Drava ni 
prodonosna reka

Ker nas je zanimalo, zakaj 

se v Sloveniji prod iz reke 

Drave ne sme zajemati, smo 

se z vprašanji obrnili na Re-

publiški zavod za varstvo na-

rave (ZRSVN) in Društvo za 

opazovanje in proučevanje 

ptic Slovenije (Dopps). Mateja 

Kocjan iz Zavoda za varstvo 

narave je povedala, da od-

vzem mineralnih surovin (kot 

je tudi gramoz) v splošnem 

ureja rudarska zakonodaja, ki 

predpisuje pravila, ob upošte-

vanju katerih je možno odvze-

mati gramoz iz okolja. Sicer 

pa je po njenem prepričanju 

odvzem proda iz reke Drave 

problematičen že več dese-

tletij, vse od izgradnje verige 

hidroelektrarn sredi prejšnje-

ga stoletja. Od takrat naprej je 

bilanca (količina prinesenega 

proda nasproti odnesenemu 

Bodo zmanjšali poplavno nevarnost?
V okviru projekta LiveDrava je načrtovanih nekaj akcij na strugi reke Drave. Po besedah 

direktorja Doppsa Damjana Denca načrtujejo čiščenje lesne zarasti na petih večjih sipinah, 
medtem ko odvažanja gramoza ne bo: »Lesno vegetacijo, v glavnem gosto zarast vrbovja, 
bomo odstranili in ponovno dobili golo površino, ki je pomembna za gnezdenje malega de-
ževnika, hkrati pa ne predstavlja več ovire toku reke. Odvažanja gramoza s teh prodišč ne bo. 
Lahko se premesti na posameznem prodišču, iz reke pa se ga ne bo jemalo. Eno prodišče je 
že bilo očiščeno, štiri še sledijo,« je pojasnil Denac in dodal, da načrtujejo tudi odprtje treh 
nekdanjih dravskih stranskih rokavov, ki jih je reka z leti zasula. »S tem se bo lokalno povečala 
razlivna površina, kar je spet pozitivno v primeru poplav, saj se tukaj reka umiri in izgubi moč. 
Vsi rokavi so v poplavnem pasu na mestih, kjer ni objektov ali kmetijskih zemljišč. S temi deli 
bomo izboljšali habitate ogroženih vrst in lokalno zmanjšali poplavno nevarnost. Izvajalec del 
na projektu je VGP Drava Ptuj.« 

Foto: MZ

več nobenega produ, ampak 

ga samo lokalno premešča 

znotraj odsekov struge med 

posameznimi jezovi. Ves prod 

iz Alp se ujame v akumulacij-

skih jezerih v zgornjem toku 

reke. Reka potem do nas pri-

naša samo še fine sedimente, 

kot sta mulj in pesek,« je poja-

snila Kocjanova in dodala, da 

je bilanca proda pri rekah s 

prodnatim dnom, kot je Dra-

va, bistvena za stabilnost nivo-

ja dna reke. »Ker je v primeru 

reke Drave bilanca negativna, 

dodatno so jo v preteklih de-

setletjih slabšali še odvzemi 

proda v sklopu regulacijskih 

del, se dno reke poglablja, 

omočen del struge pa postaja 

vse ožji. To povzroča celo se-

rijo velikih naravovarstvenih, 

vodarskih in gospodarskih 

težav, kot so: upad nivoja pod-

talnice Ptujskega in Dravske-

ga polja, sušenje poplavnih 

gozdov, pospešeno zaraščanje 

struge Drave in posledično 

manjša pretočnost struge, ve-

čje suše na poljih … Z vidika 

ohranjanja narave to pomeni 

degradacijo rečnih in obreč-

nih habitatov.« 

Besedam Kocjanove pri-

trjuje tudi direktor DOPPS-a 

Damijan Denac, ki je med dru-

gim dejal: »Zaradi odvažanja 

proda z visokih sipin, prodišč, 

se je v preteklosti lokalno po-

večala poplavna ogroženost. 

Visoka prodišča je reka ob 

velikih pretokih prestavljala. 

produ) negativna. »To pome-

ni, da reka praktično iz Alp v 

ravninski del toka ne prinaša 



reke, kot je bilo to izvajano v 

sklopu regulacijskih del v za-

dnjih letih. Podoben pristop 

upravljanja s prodom je uve-

ljavljen na številnih podobnih 

rekah po Evropi. Dejstvo je, da 

v zahodno evropskih državah 

(npr. pri sosedih Avstrijcih) iz 

rek z negativno prodno bilan-

co proda iz strug že desetletja 

ne odvzemajo,« je še povedala 

Mateja Kocjan iz ZRSVN.

Dopps bi manjše 
zajeme dovolil

Po besedah direktorja 

Doppsa Damijana Denca je 

potrebno posege v strugo 

natančno modelirati in z več 

vidikov pojasniti, kaj pomeni 

odstranjevanje proda. »Ne gre 

za vprašanje, ki bi ga lahko 

reševali laično in ad hoc. Po-

polnoma razumemo, da so do-

mačini ob Dravi v preteklosti 

izkoriščali prod, ki ga je prina-

šala reka, vendar je danes zara-
di zmanjšane prodonosnosti 
situacija drugačna. Za lokalno 
rabo, ko gre za individualne, 
majhne odvzeme, bi morda 
lahko našli nek kompromis, 
kot na primer v Avstriji. Tam 
vsakih nekaj let kontrolirano 
odvzamejo manjše količine 
gramoza in jih deponirajo na 
posebne zaklenjene lokacije. 
Domačini (predvsem kmetje) 
imajo do teh lokacij dostop 
in za določene namene, deni-
mo za vzdrževanje poljskih in 
gozdnih poti, lahko ta gramoz 
brezplačno uporabljajo. Vzpo-

stavili so torej red, ki se ga dr-

žijo.« Denac to rešitev ocenju-

je kot zanimivo in kot nam je 

zatrdil, bi jo pri nas tudi sam 

podprl: »Nismo pa mi tisti, ki 

odločamo. Gre za zakonodajo 

in sistem, za katerega upra-

vičeno pričakujemo, da ga 

bodo uredile pristojne službe. 

Najlažje je – kot se rado zgo-

di – najti hiter izgovor, da je 

Dopps kriv za vse, ker je proti, 

četudi Dopps samo opozori, 

da se nekje krši zakone, vsi to 

gledajo in zraven mižijo.« 
Monika Levanič
Mojca Zemljarič
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nedotakljiv
e v polnem teku. Ni treba posebej poudarjati, da bo za tako obsežen

V članku z nadnaslovom Zakaj se župani skrivajo pred 
javnostjo in naslovom Že druga pritožba Snage, smo v pe-
tek, 20. junija, v Štajerskem tedniku na strani 3 napačno 
navedli, da gre za drugo pritožbo podjetja Snaga. Kot so 
nam sporočili iz Snage, je v obravnavi še vedno njihova 
prva pritožba z datumom 22. april 2014. Za napako se 
opravičujemo.

Uredništvo

Foto: Črtomir Goznik

„Drava ni prodonosna reka, pretok proda omejujejo zajezitve,“ pravijo naravovarstveniki. Se pa ob 
pogledu na takšne količine odloženega materiala poraja vprašanje, zakaj proda vsaj deloma ne bi 
smeli zajemati iz reke.

»Cena gramoza je predmet pogajanj.«
Gradbena podjetja, ki večino svojih prihodkov (za gradbena dela) ustvarijo iz javnih sredstev, 

smo povprašali, kakšne so za njih nabavne cene gramoza. Martin Turk, direktor Cestnega pod-
jetja Ptuj, največjega gradbenega podjetja v regiji, o natančnih zneskih ni želel govoriti: »Cena 
je odvisna od trga in gibanja cen na trgu. Dobavitelji imajo nastavljene cenike. Za katerega 
dobavitelja se odločimo, je odvisno od lokacije gradbišča, saj je cena prevoza bistveni element 
strukture cene nabave in dostave materiala. Cena je predmet pogajanj.«

Podobno je pojasnil tudi direktor Komunale Ptuj Janko Širec. »Cena je v veliki meri odvisna 
od razdalje med gramozno separacijo in gradbiščem. Zato se gramozni agregati dobavljajo 
v deponiji, ki je najbližje posameznemu gradbišču. Cene gramoza so odvisne od obsežnosti 
projekta in skupne količine dobavljenega materiala. Pri nabavi gramoznih agregatov sodelu-
jemo z več dobavitelji,« je dejal Širec. Klavdija Zorjan iz Komunalnega podjetja Ormož pa je 
pojasnila, da njihovo podjetje nabavlja gramoz iz gramoznice Jurkovec v Frankovcih (Ormož) 
in gramoznice Segrap (Ljutomer). Direktor družbe Asfalti Ptuj Boštjan Dokl Menih je povedal, 
da gramoz, ki ga uporabljajo pri izvajanju projektov, nabavljajo iz različnih virov, odvisno od 
lokacije posameznega projekta in bližine gramoznice. »Cena gramoza je tako odvisna od več 
poslovnih dejavnikov in je predmet pogodb z dobavitelji,« navaja Menih.

Foto: MZ

Kje in po kakšnih cenah gramoz 
kupujejo haloške občine

Glede na to, da gramoziranje cest za haloške občine na letni ravni predstavlja relativno viso-
ki strošek, smo poizvedeli, po kakšnih cenah in kje dobavljajo gramoz za posip in utrditev cest. 
Gramozirane ceste po strmih haloških gričih so podvržene vremenskim vplivom. Najpogosteje 
jih poškodujejo močni poletni nalivi in neurja, pa tudi huda zima.

Župan občine Cirkulane Janez Jurgec je pojasnil, da gramoziranje cest občino na letni ravni 
stane dobrih 17.000 evrov. V glavnem jim gramoz dobavljata dve podjetji (Žuran in Kuhar). 
Cena za kubični meter materiala je 19,56 evra. En tovornjak pripelje 10 m3, cena prevoza je 
73,2 evra. 

Direktor uprave občine Majšperk Gorazd Ladinek je dejal, da njihovo občino cena dobave 
gramoza s prevozom in vgradnjo stane 18 evrov po kubičnem metru materiala. Tovornjak 
pripelje na traso povprečno 10 m3 gramoza. »Koncesionar dobavlja gramoz iz večjih kamnolo-
mov v našem okolišu (Poljčane, Negonje, Pleterje, …), ki se po potrebi vgrajuje na makadam-
ska cestišča. Obseg gramoziranja cest se je po letu 2010 precej zmanjšal, ker smo posodobili 
kar nekaj problematičnih makadamskih odsekov javnih poti. Letos se bo modernizirala tudi 
slabe štiri kilometre dolga lokalna cesta, kjer so neurja in močni nalivi vedno povzročali precej-
šnjo škodo. Stroški gramoziranja občinskih cest so v zadnjih letih približno enaki. Povprečno 
se letno na makadamske občinske ceste navozi okrog 500 m3 gramoza (letni strošek 9.000 
evrov), v primeru poškodb na cestiščih zaradi močnih nalivov se za sanacijo voznih površin 
lahko porabi tudi do 800 m3 gramoza (letni strošek 14.400 evrov). V tej kvoti je zajet tudi 
gramoz za sanacijo bankin na asfaltiranih občinskih cestah,« je za Štajerski tednik povedal 
Ladinek ter dodal, da se gramoziranje cest izvaja v sklopu koncesijske pogodbe. Koncesionar 
je domači podjetnik Jožef Žolger. 

Župan občine Podlehnik Marko Maučič pravi, da gramoz kupujejo po ceni 17,69 evra za ku-
bični meter materiala, vključno s prevozom. »Cena velja za katerokoli cesto na območju občine 
Podlehnik. Kupujemo izključno gramoz iz kamnolomov v Rogaški Slatini in Golubovcu na Hr-
vaškem. Če se pojavi priložnost, kupimo tudi mleti asfalt (po isti ceni kot gramoz) ali pa frezani 
asfalt po ceni 20,6 evra za kubik,« je dejal župan Maučič. V letu 2011 je občina Podlehnik za 
gramoziranje cest namenila 21.100, v letu 2012 16.490 in lani 22.076 evrov.

Občina Žetale gramoz nabavlja po ceni 12,88 evra za kubik materiala. En kamion jim pri-
pelje devet m3 materiala, cena prevoza je 79,3 evra. Kot je povedal župan Anton Butolen, 
gramoz nabavljajo pri Granitu Slovenska Bistrica in podjetju Trik Kamenine iz Rogaške Slatine. 
»Leta 2011 je bil strošek gramoziranja cest 27.910, leta 2012 24.250 in lani 15.560 evrov,« 
je še navedel župan Anton Butolen. Vsi zneski cen vključujejo DDV.

Visoka prodišča se ne zarašča-

jo, za razliko od nizkih, ki se 

zaradi omočenosti zarastejo 

zelo hitro. Zaraščena prodišča 

ovirajo pretočnost struge in 

problem je tukaj.« 

»Je pa s stališča ohranjanja 

narave povsem sprejemljivo 

premeščanje motečega dela 

proda znotraj aktivne dravske 

struge, s čemer se ohranjata 

pretočnost in prodna bilanca 
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Skupina se je predhodno z 

direktorico Doma sestala na 

dveh sestankih. »Lahko reče-

mo, da razen nekaj izjem ni-

smo dobili konkretnih odgo-

vorov oz. pojasnil na ključna 

vprašanja in vprašljive zadeve. 

Direktorica namreč ves čas 

vztraja, da nobena inšpekcija 

in tudi revizija ni odkrila nobe-

nih nepravilnosti,« pojasnjuje-

jo člani iniciative in z uradno 

dokumentacijo razkrivajo, da 

besede direktorice Doklove ne 

vzdržijo. Javnosti so predložili 

na vpogled zapisnike inšpek-

cijskih nadzorov socialne, de-

lovne in tržne inšpekcije. Iz 

dokumentacije, ki so jo prido-

bili po Zakonu o dostopu do 

informacij javnega značaja, je 

razvidna vrsta nepravilnosti. 

Med drugim kršitve delovno-

pravne zakonodaje. Večina za-

poslenih v Domu je imela skle-

njene pogodbe o zaposlitvi za 

določen čas. Pogodbe so se po 

izteku podaljševale in v skladu 

z zakonom bi morale biti že 

zdavnaj sklenjene za nedolo-

čen čas. Takšnih pogodb naj 

bi bilo približno 70 %. Direk-

torica Doklova je sklepanje po-

godb za določen čas inšpekciji 

utemeljila s tem, da se jih skle-

pa zaradi začasno povečanega 

obsega del. Inšpektorat RS za 

delo v odločbi z datumom 6. 

maj 2014 ugotavlja, da direkto-

ričina utemeljitev ne vzdrži, saj 

so med inšpekcijskim pregle-

dom takšno prakso zaznali za 

obdobje zadnjih petih let, od 

2009 naprej. Še letos januarja 

je bilo v zavodu 67 % delavcev 

s področja socialne oskrbe in 

76 odstotkov s področja zdra-

vstvene nege zaposlenih za 

določen čas. Takšno prakso 

inšpekcija označuje za nezako-

nito. 

Opomin brez 
globe, 60 evrov za 
stroške postopka

Samo grenko se lahko na-

smehnemo tudi ob ukrepu, ki 

ga je inšpekcija ustanovi kot 

pravni osebi (Domu) in njego-

vi odgovorni osebi (direktori-

ci) izrekla ob ugotovljenih kr-

šitvah. Izrečen je bil opomin, 

pravna in odgovorna oseba pa 

sta vsaka dolžni v roku 15 dni 

po pravnomočnosti odločbe 

plačati po 30 evrov za stro-

ške postopka – sodno takso. 

Za navedeni prekršek je sicer 

predpisana globa v višini od 

3.000 do 20.000 evrov za de-

lodajalca ter od 450 do 2.000 

evrov za odgovorno osebo. 

»Ker je delodajalec pred izdajo 

odločbe vzpostavil zakonito 

stanje (zaposlitev delavcev za 

nedoločen čas), je inšpektori-

ca delodajalcu ter odgovorni 

osebi izrekla opomin. Se pa 

Na aprilski seji občinskega 

sveta v Središču ob Dravi je 

Medik na svetniškega kolega 

Jurija Dogšo, ki je tudi član 

sveta zavoda Osnovne šole 

Središče ob Dravi, naslovil 

vprašanje, povezano s šolsko 

prehrano. Medik je namreč od 

nekaterih staršev, pa tudi od 

svojega otroka, slišal, da imajo 

v šoli »čudni« jedilnik, veliko 

hrane pa bi naj na račun jedi, 

ki jih otroci naj ne bi hoteli je-

sti, zavrgli. Medik je dejal, da so 

se z vprašanjem glede prehra-

ne že obrnili na učiteljice, ven-

dar dobili odgovor, da one niso 

pristojne za sestavljanje jedilni-

ka. Postregel je še s podatkom, 

da je o tem govoril s šolsko ku-

harico Majdo Nemec, ki mu je 

povedala, da »ogromno hrane 

zmečejo vstran«. Na tokratni, 

junijski seji, je Dogša svetni-

kom prebral odgovor, ki ga je 

na več listih spisala ravnatelji-

ca šole. Ta trdi, da so Medikove 

trditve »brez vsakih argumen-

tov, popolnoma neutemelje-

ne, neresnične, nepreverjene, 

pretirane in zlonamerne«. Sve-

tniku očita tudi, da se ni oglasil 

v šoli, »da bi si pridobil verodo-

stojne podatke, da bi pogledal 

količino zavržene hrane, da bi 

se pogovoril z nami o šolski 

prehrani, ni pogledal jedilni-

kov, objavljenih na šolski sple-

tni strani«.

Jezna ravnateljica 
zavrača vse 
obtožbe

»Svetnik razpravlja o šolski 

prehrani na občinskem svetu, 

ki za tovrstno debato zagoto-

vo ni ustrezen kraj in prostor. 

Naloga občine kot ustanovite-

ljice je, da zagotavlja material-

ne pogoje za delo zavoda, ne 

pa da posega v program dela 

zavoda in šolski jedilniki so 

zagotovo del našega programa 

dela. Domnevam, da na občin-

skem svetu ne razpravljate npr. 

o prehrani, ki jo imajo otroci 

na nogometnem taboru, o 

prehrani upokojencev na izle-

tu društva upokojencev… pa 

je občina tudi sofinancer teh 

društev,« odgovarja na svetni-

kove navedbe Mundova, ki je k 

svojemu dopisu priložila tudi 

podpisano izjavo kuharice, 

da se s svetnikom Medikom 

ni nikoli pogovarjala o šolski 

prehrani. »Tudi obenem zani-

kam, da 'zmečemo' v šolski ku-

hinji ogromne količine hrane 

vstran,« je še v izjavi zapisala 

Nemčeva in dodala, da so 6. 

maja letos razdelili 133 kosil, 

zavržene hrane s krožnikov pa 

je bilo 1,5 kilograma.

Otroci bi jedli tudi 
hitro hrano

»Jedilnikov ne sestavljamo 

kar tako, temveč v skladu s 

smernicami, ki so zapisane v 

Praktikumu jedilnikov zdrave-

ga prehranjevanja v vzgojno 

izobraževalnih ustanovah,« je 

v nadaljevanju zapisala Mun-

dova. Po podatku Mundove 

pa je velika večina vprašanih 

s hrano zadovoljna. Aprilska 

anketa, na katero se je odzva-

lo 58 učencev in 19 staršev, je 

potrdila njene navedbe. Učen-

ci in starši namreč menijo, 

da šolski jedilniki vključujejo 

dovolj zdrave hrane, kar 53 

otrok pa je bilo mnenja, da so 

jedilniki primerni in naj takšni 

tudi ostanejo. Sicer pa učenci 

pogrešajo na jedilniku v šoli 

hamburgerje, kebab, pico in 

pekovske izdelke. 

Na junijski seji, ko so člani 

sveta zavoda OŠ Središče ob 

Dravi govorili o šolski prehra-

ni, so soglasno potrdili, »da je 

šolska prehrana ustrezna ter 

dajemo vso podporo vodstvu 

in delavcem šole. Prav tako 

menimo, da se s takimi dejanji 

dela škoda dobremu ugledu 

šole in šolski prehrani.«

Svetniki naj 
bodo pri izjavah 
previdni

Medik tokrat na seji ni želel 

polemizirati o ravnateljičinem 

odgovoru, v katerem naj ne bi 

bilo po njegovem mnenju vse 

resnično, dejal je le, da ji bo 

pisno odgovoril. Je pa sprego-

voril Dogša: »Dopuščeno je, da 

ima vsak posameznik druga-

čen okus. Sedaj se posplošuje 

in šoli nastaja velika škoda, saj 

se velike količine hrane meče-

jo vstran.« Apeliral je tudi na 

vse svetnike, da so pri izjavah 

bolj previdni. »Na občinskem 

svetu moramo razpravljati 

odgovorno in z argumenti ter 

čim manj posplošeno, saj lah-

ko hitro prizadenemo koga, ki 

se trudi po najboljših močeh,« 

je še dodal Dogša.
Miha Šoštarič

Središče ob Dravi � Vznemirjenje zaradi šolske prehrane

Svetnik podžgal ravnateljico
Veliko prahu, predvsem pa vznemirjenja, je povzročilo vprašanje svetnika občine Središče ob Dravi Romana 
Medika glede prehrane v tamkajšnji osnovni šoli. Ravnateljica Jasna Munda se je na dolgo in široko razpi-
sala o tem, da pa v njihovi šoli jedo zdravo hrano in so svetnikove trditve o nasprotnem brez argumentov.

Foto: Črtomir Goznik

Na nepravilnosti pri poslovanju Doma Ptuj so na včerajšnji tiskov-
ni konferenci opozorili člani Iniciativne skupine: (z leve) Franc Ko-
dela, Nevenka Dobljekar, Viktor Pilinger in Janez Rožmarin

Ptuj � Napake, neskladja, nepreglednosti, nejasnosti in pomanjkljivosti pri poslovanju Doma upokojen

Inšpekcija vsakič znova naleti na 
O domnevnih nečednostih in nepravilnostih pri poslovanju Doma upokojencev (Doma) Ptuj smo pred časom v Štajerskem tedniku 
varstvu (Iniciativna skupina) je na včerajšnji tiskovni konferenci javno spregovorila o nepravilnostih, ki so jih v Domu Ptuj ugotovile 

Iniciativna skupina kot vprašljive 
zadeve pri poslovanju Doma Ptuj 
med drugim izpostavlja:
� zaračunavanje dodatnih in nadstandardnih storitev 
uporabnikom, kjer ni vzpostavljen sistem za izkazova-
nje in dokumentiranje dodatnih stroškov;
� inšpekcijski nadzor v zvezi s sumom davčne utaje;
� zelo vprašljive prevrednotene odhodke v znesku 
1.424.190 evrov in s tem »umetno« zmanjšanje letne-
ga proračunskega presežka;
� neobičajne presežke v tržni dejavnosti (okrog 70 od-
stotkov v letu 2012 in 50 odstotkov v letu 2013); 
� primer oderuštva – plačilo 27,55 evrov (provizije za 
storitev) za vsak obračunan kreditni odtegljaj pri plači;
� zavračanje Doma, da v Svetu stanovalcev in Svetu 
zavoda sodelujejo svojci stanovalcev.

Foto: Miha Šoštarič

Roman Medik, občinski sve-
tnik, je s kritiko šolske pre-
hrane krepko razburil vodstvo 
osnovne šole.



Kot je pojasnil župan Gabro-

vec, si občina Markovci že več 

let prizadeva za sanacijo moč-

no onesnažene Lagune Štur-

movci in čiščenje onesnažene 

zemlje ter vodnih sedimentov: 

»Laguna Šturmovci je vodno 

telo v pristojnosti države, zato 

smo se na Ministrstvo za okolje 

in prostor obračali s prošnjo, 

da bi zatečeno staro breme 

umestili v Program vodnega 

sklada za obdobje 2011–2012. 

Laguna Šturmovci v Markov-

cih je ob izgradnji HE Formin 

služila kot obtok Drave mimo 

gradbišča jezu, potem pa je 

postala usedalnik in gnilišče za 

kanalizacijske vode, ki skupaj z 

drenažnimi vodami in zajetimi 

studenčnicami pritekajo po 

jarku. Ob vsakem povečanem 

pretoku in dvigu vodotokov 

prihaja do intenzivnega povr-

šinskega spiranja in odnašanja 

gnijočega sedimenta iz lagune 

in s tem do onesnaženja reke 

Drave. Pri tem gre za onesna-

ževanje Drave dolvodno od la-

gune, kar vpliva poleg drugih 

krajev v občini Markovci tudi 

na okolje občin Gorišnica, 

Cirkulane, Zavrč, Ormož in 

Središče ob Dravi, ki se naha-

jajo pod laguno,« je menil Ga-

brovec. 

Preprosti čebulni test je po-

kazal kar 70 odstotkov kromo-

somskih sprememb. Težave 

imajo tudi zaradi  širjenja ne-

ugodnih vonjav, pa tudi zaradi 

drugih negativnih vplivov na 

okolje, kot so emisije in toplo-

gredni plini, spiranje v Dra-

vo, čezmerno onesnaževanje 

podtalnice ipd. Gabrovec pa 

je tudi opozoril, da že več let 

ugotavljajo, da okrog lagune 

in v laguni izumirajo živali in 

rastline. Širše območje lagune 

je bilo že pred desetletji prepo-

znano kot izjemno, predvsem 

zaradi poplavnih habitatov ter 

pestrih rastlinskih in živalskih 

vrst. Celotno območje povodja 

Drave in Mure pa ima v skladu 

s habitatno (»ptičjo«) direkti-

vo celo vseevropski pomen. 

Če laguna ne bo sanirana, so v 

Markovcih prepričani, da jim 

grozi izumrtje okoliške favne 

in flore. 

Sanacija bi 
zahtevala 1,5 
milijona evrov

Občina je do danes izdelala 

že okoli 20 študij, projektov in 

analiz, a žal brez uspeha, trdi 

Gabrovec in ob tem poudar-

ja: »Pripravili in izpeljali smo 

že tudi javno naročilo za sa-

nacijo lagune, ki je bilo sicer 

uspešno, vendar pa smo ga za-

radi pomanjkanja sredstev na 

koncu morali, žal, preklicati. 

To javno naročilo je pokazalo, 

da znaša vrednost del za sana-

cijo lagune 1,5 milijona evrov, 

pri čemer gre za odstranitev 

22.000 m3 mulja in regenera-

cijo vodne površine.« 

Z odstranitvijo židkega glo-

bokega blata želijo zmanjša-

ti nevarnost za sprehajalce, 

predvsem otroke, saj območje 

ni ograjeno. Ohraniti želijo 

vodni in obvodni ekosistem, 

kar ima pomen za bioraznoli-

kost, pa tudi za redno bogate-

nje podtalnice zavarovanega 

območja, omogočiti pa želijo 

tudi razvoj različnih razvojnih 

aktivnosti, ki niso v nasprotju 

z naravovarstvenimi zahteva-

mi, kot so pešpoti ipd. Z reali-

zacijo projekta bi tako dosegli 

učinke iz OP ROPI, po kate-

rem bi bilo več kot 6000 go-

spodinjstev deležno boljše in 

varnejše oskrbe s pitno vodo, 

realizirali bi projekt s podro-

čja preprečevanja tveganj, več 

kot 6000 ljudi pa bi imelo ne-

posredno korist od ukrepov 

preprečevanja škodljivega de-

lovanja voda. 
M. Ozmec

sana inšpektorica za delo Maja 

Svetličič. Zoper odločbo o pre-

kršku sta lahko sicer kršitelja 

– Dom Ptuj in njegova direkto-

rica – vložila zahtevo za sodno 

varstvo oz. pritožbo. 

Kršitve tudi 
v Kopru

Kršitve delovno-pravne za-

konodaje so inšpekcijske služ-

be na podlagi nadzora, ki so 

ga pričeli lani poleti, odločbo 

pa izdali aprila letos, ugotovi-

le tudi v koprski enoti Doma 

Ptuj. Kot je razvidno iz inšpek-

cijske odločbe, je konec leta 

2013 imela približno polovica 

delavcev presežne ure. Delav-

ci, ki so ob nadzoru julija 2013 

imeli presežek ur, le-teh do 

konca leta niso izkoristili, am-

pak so jih ob koncu leta imeli 

še več. Inšpektor za delo Gojko 

Aničič prav tako ugotavlja, da 

je delavcem bila kršena pravi-

ca do tedenskega počitka in 

pravica do izrabe letnega do-

pusta. Delodajalec mora po-

pravljalne ukrepe izvesti takoj 

po prejemu odločbe in o njih 

nadzornemu organu (inšpek-

ciji) poročati do 31. januarja 

2015. Je pa tudi na to odločbo 

dopustna pritožba, v roku 15 

dni od vročitve.

Neodločnost 
resornega 
ministrstva

»Ministrstvo za delo, družino 

in socialne zadeve (MDDSZ) 

je več let pomagalo prikriva-

ti nepravilnosti v poslovanju 

DU Doma Ptuj oziroma jih ni 

niti poskušalo odpraviti. V le-

tošnjem letu je ministrstvo na 

podlagi ugotovitev nepravilno-

sti, ki so v pristojnosti socialne 

in delovne inšpekcije, vendar-

le začelo ukrepati. Pomemben 

preobrat je bila 19. marca raz-

rešitev direktorja Direktorata 

za socialne zadeve Davorja Do-

minkuša, ki je bil najzaslužnej-

ši za stanje v Domu Ptuj, najbrž 

pa tudi v domovih upokojen-

cev po vsej Sloveniji,« pojasnju-

jejo člani Iniciativne skupine, 

ki so se zadnje dni meseca 

maja srečali tudi z resorno mi-

nistrico v odstopu Anjo Kopač 

Mrak. »Ministrica se je strinjala, 

da je nepravilnosti potrebno 

odpraviti in napovedala, da bo 

po pregledu vseh ugotovitev 

ustrezno ukrepala. Iniciativna 

skupina ugotavlja, da MDDSZ 

ukrepa prepočasi in izgublja 

preveč časa z iskanjem doda-

tnih argumentov. Menimo, da 

že ugotovitve inšpekcijskih 

pregledov več kot zadostujejo 

za razrešitev direktorice. Gre 

za večletno zavestno kršenje 

zakonov in predpisov, ne pa 

za slučajne napake. Še več. Di-

rektorica tudi nalogov inšpek-

cijskih služb ni izvajala. Razpo-

lagamo tudi z informacijo, da 

v Domu Ptuj poteka ponovna 

revizija poslovanja, ki jo opra-

vlja Služba za notranjo revizijo 

MDDSZ,« so še povedali v Ini-

ciativni skupini za urejanje raz-

mer v socialnem varstvu.

Doklova bi bila 
poslanka

Direktorica Doma Ptuj Kri-

stina Dokl na listi stranke De-

sus kandidira za poslanko v 

državnem zboru. Nedavno ji 

je zavod Prizma Ponikve s so-

glasjem MDDSZ podaljšal tudi 

mandat vršilke dolžnosti direk-

torice. Svet ptujskega Doma 

naj bi soglasje, da se Doklovi v 

zavodu Prizma podaljša vd-jev-

stvo, podal na korespondenčni 

seji. 

Mojca Zemljarič
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ncev

nove nepravilnosti
obširno poročali. Lani ustanovljena Iniciativna skupina za urejanje razmer v socialnem 
inšpekcijske službe.

Foto: M. Ozmec

Župan Milan Gabrovec: »Ker z lepimi besedami nismo ničesar 
dosegli, smo se odločili, da bomo zoper onesnaževalce Lagune 
vložili ovadbo.« 

Markovci  � Spopadajo se s tempirano ekološko bombo 

Onesnaževalce Lagune bodo ovadili!
Župan občine Markovci Milan Gabrovec je na ponedeljkovi novinarski konferenci  novinarjem razkril, da bodo po večletnih neuspelih 
prizadevanjih za sanacijo grozeče ekološke bombe v onesnaženi markovski Laguni zoper neznane onesnaževalce vložili ovadbo. 

Foto: M. Ozmec

V onesnaženi Laguni je polno smrdečih in nevarnih usedlin, težkih 
kovin ter bioaktivnih in bioakumulativnih snovi.

Socialna inšpekcija je v izrednem nadzoru pri delu 
Doma upokojencev Ptuj ugotovila napake, nepravilnosti in 
pomanjkljivosti. Zaradi ugotovitev, da napake in nepravil-
nosti bistveno vplivajo na kakovost storitev ter uveljavlja-
nje pravic upravičencev in uporabnikov, so bili izvajalcu 
(Domu) 30. julija in 7. novembra lani ter 6. februarja letos 
odrejeni ukrepi. Ker Dom zoper odločbe ni vložil pritožb, se 
šteje, da se je strinjal z ugotovitvami in ukrepi inšpekcije. 
Odločbe o ukrepih so zato pravnomočne in izvršljive. Na 
podlagi odločb je inšpekcija zahtevala popravljalne ukrepe 
in poročila o njihovi izvedbi. Vsa tako imenovana odzivna 
poročila Doma Ptuj je inšpekcija nato skrbno preučila in 
vsakič ugotovila nove nepravilnosti. Dom je bil z dopolnilni-
mi odločbami na nepravilnosti znova opozorjen in pozvan k 
njihovi odpravi. »V formalnem smislu je Dom izpolnil večino 
odrejenih ukrepov, še vedno pa ostajajo neizpolnjeni ukre-
pi ter vsebinska neskladja, nepreglednost in nejasnost de-
lovanja zavoda pri izvajanju storitev,« v dopisu z datumom 
21. maj 2014 med drugim navaja inšpektorica za socialne 
zadeve Tatjana Arnšek iz Inšpektorata RS za delo.

Foto: Črtomir Goznik

kršiteljema naložijo stroški 

postopka, torej 60 evrov,« je 

navedeno v majski odločbi o 

prekršku, pod katero je podpi-

Čeprav je ovadba vložena zoper neznane storilce, pa je 
župan Gabrovec na vprašanje, kdo je kriv za nastanek la-
gune in njeno onesnaženje, odgovoril tako: »Glavni krivci za 
nastanek markovske lagune so že lep čas znani, to so  Dra-
vske elektrarne Maribor, ki so ob gradnji HE Formin tam 
skopale ogromno gradbeno jamo, največji  onesnaževalci 
lagune pa so kidričevski Talum, Perutnina Ptuj in Čistilna 
naprava Ptuj.«
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Kot poudarja direktor druž-

be Radio Tednik, Drago Sla-

meršak, gre za dogodek, ki bo 

iz dveh vidikov dobrodelnega 

značaja. »Prireditev bo organi-

zirana na nacionalnem nivoju. 

V sodelovanju z avtobusnim 

prevoznikom Arriva bomo za 

skupine ljudi, ki so bodisi ose-

be s posebnimi potrebami bo-

disi so se znašli v finančni sti-

ski in so uporabniki Centrov 

za socialno delo, organizirali iz 

vseh koncev Slovenije do Ptuja 

brezplačni avtobusni prevoz, 

pa tudi brezplačni kopalni dan 

v Termah Ptuj in večerni ogled 

koncerta. Pridružili se nam 

bodo uporabniki Centrov za 

socialno delo iz vse Sloveni-

je, stanovalci in uporabniki 

socialno-varstvenih zavodov 

Ptuj � V četrtek vabljeni v Terme Ptuj

Vsi skupaj smo za dobrodelnost
Družba Radio Tednik Ptuj prireja ta četrtek v Termah Ptuj glasbeno-dobrodelno prireditev z naslovom Vsi skupaj za enakost, prijateljstvo, sopomoč. 

 

 

  
  

  

 

 
 

  
  

  
  

  

 
  

 

 
 

 
 

Na četrtkovem dobrodelnem koncertu, ki se bo pričel 

ob 19. uri, bodo na odru amfiteatra Ptujskih term nastopili 

številni slovenski glasbeni izvajalci: Alfi Nipič, Gadi, Pajdaši, 

Slovenski muzikantje, Tanja Žagar, Rebeka Dremelj, Dejan 

Vunjak, Victory in Ana Karneža. 

Foto: Črtomir Goznik

Drago Slameršak, direktor družbe Radio Tednik Ptuj: »Dokažimo, da znamo in zmoremo ter da nam 
solidarnost ni tuja. Zato lepo vabljeni, da se nam pojutrišnjem pridružite v Termah Ptuj.«

(Dornava, Ig, Črna na Koro-

škem, Vipava, Hrastovec …), 

nevladne organizacije (Ozara, 

Šent, projekt Človek, Sožitje) 

in Zveza prijateljev mladine. 

Med našimi gosti bodo rejniki 

in rejenci pa tudi prostovoljci, 

ki s svojo prizadevnostjo in 

pozitivnim zgledom delujejo 

v splošno dobro. Nekatere 

izmed naštetih organizacij in 

ustanov bodo svojo dejavnost 

predstavile na stojnicah. Na 

večerni glasbeno-zabavni del 

vabimo tudi širšo javnost. Del 

izkupička od prodanih vsto-

pnic bomo namenili družini 

iz našega okolja, ki se je znašla 

v finančni stiski. Gre torej za 

dva vidika dobrodelnosti,« je 

dejal direktor Slameršak in do-

dal: »Dogodek je prijateljskega 

značaja in nosi sporočilo, da 

si želimo, znamo in zmore-

mo pomagati. Osnovna ideja 

prireditve je, da se na prire-

ditvenem prostoru zberemo 

različne skupine, posamezni-

ki, ki hodimo in živimo sku-

paj, a vendar se ne vidimo in 

ne prepoznamo. Ne vidimo in 

ne prepoznamo svojih poten-

cialov, prednosti in pomanj-

kljivosti, ki jih imamo, pri tem 

vsi drugačni, a vendar enaki. 

Enaki po pričakovanjih, željah, 

upanju, da bi jutrišnji dan bil 

lepši, bolj prijazen. Širši javno-

sti želimo sporočiti, da življe-

nje ni vsakodnevno rutinsko 

iskanje problemov in skrbi, 

ampak nas lahko spremljata 

želja in volja po lepem, pozitiv-

nem, po malenkostih, ki osre-

čujejo in dajejo trenutkom 

sobivanja največjo vrednoto 

– biti tu, živeti ter doživeti tre-

nutke vsakdana.« 
Vstopnice za četrtkov kon-

cert, ki se bo v amfiteatru ptuj-

skih term pričel ob 19. uri, si 

lahko v preprodaji zagotovite 

po ceni 10 evrov. Na dan pri-

reditve bo cena vstopnice 12 

evrov. Vstopnice za koncert so 

v prodaji na prodajnih mestih 

Eventima (Petrol, Pošta Slove-

nije, Big Bang, trafike). Kon-

certu bodo lahko brezplačno 

prisluhnili vsi tisti, ki bodo 

v četrtek kupili celodnevno 

vstopnico za kopanje v Termah 

Ptuj. »V projektu sodelujejo šte-

vilni partnerji, ki so našo idejo 

o dobrodelnosti zaznali kot 

nekaj dobrega in pozitivnega. 

Prireditev organiziramo v so-

delovanju z družbama Arriva 

in Sava Hotels & Resorts (Ter-

me Ptuj), Ministrstvom za delo, 

družino in socialne zadeve, 

Centrom za socialno delo Ptuj 

in drugimi centri. Kot partner-

ji so k projektu pristopili tudi 

Mestna občina Ptuj, GP Project 

ing, Pošta Slovenije, Cestno 

Podjetje Ptuj, Javne službe 

Ptuj, Skupna občinska uprava, 

Eventim, Vodnogospodarsko 

podjetje Drava Ptuj, Podjetje 

za stanovanjske storitve Ptuj 

in družba Teleing. Prireditev 

bosta povezovala Urška Vučak 

in Nenad Tokalič Nešo,« še do-

daja idejni vodja projekta in 

direktor družbe Radio Tednik 

Drago Slameršak.
Mojca Zemljarič 

Foto: Martin Ozmec

Med nastopajočimi bo Alfi Nipič, letošnji prejemnik Viktorja 
za življenjsko delo.



Zahtevke za odškodnino naj 
bi vložilo okrog 12.000 izbrisa-
nih. To ja slaba polovica tistih, 
ki so bili 26. februarja leta 1992 
izbrisani iz registra stalnega 
prebivalstva. Ta trenutek na 
Ministrstvu za notranje zadeve 
nimajo podatkov, koliko vlog 
za odškodnino izbrisanim je že 
bilo oddanih na upravnih eno-
tah po Sloveniji.

Učakarjeva je povedala, da 
sta bili 18. junija na Ptuju odda-
ni dve vlogi. Sama je bila brez 
statusa  osem let. Za izbris je 
izvedela, ko je želela v matično 
knjigo rojstva vpisati svojega 
leta 1992 rojenega sina. Živi oz. 
životari s 318 evri pokojnine. 
„Od države se mi zdi skrajno 
nemoralno, da bi odškodnino 
za izbris izplačevali na obroke, 
tudi izbrisala nas ni na obroke, 
ampak z eno potezo. Najbolj 
krivično pa se mi zdi, da se je 

izbris zgodil množici ljudi, roje-

nih v Sloveniji, slovenskim ma-

teram. To krivico bi sedaj lahko 

vsaj malo olajšali in nam odško-

dnino izplačali v enem znesku,“ 

je v svojem zahtevku za izpla-

čilo odškodnine med drugim 

zapisala Učakarjeva, ki naj bi za 

osem let in tri mesece izbrisa 

prejela 4950 evrov, ki naj bi jih 

dobila izplačane v petih letih. 

„Najbolj pravično 
bi bilo, da bi nam 
priznali odškodnino 
v višini blokiranih 
računov...“

K oddaji zahtevkov za od-

škodnine jih je pozval Mirovni 

inštitut, s katerim izbrisani so-

delujejo od leta 2007. Učakar-

jeva za zdaj ne bo vložila tož-

be za višjo odškodnino, ker je 

med tistimi tisoč izbrisanimi, 

ki so s pomočjo Mirovnega 

inštituta že pred časom zahte-

vali svoje pravice na sodišču v 

Strasbourgu, kjer pa o njiho-

vih zahtevah še niso odločili. 

„Šest pritožnikov je za nemate-

rialno škodo že dobilo odško-

dnino v višini 20.000 evrov, 

izplačano v enem znesku za 

20 let izbrisa. Znesek 50 evrov 

na mesec ni primerljiv s tem 

zneskom. To je sramota. Tudi 

za materialno škodo bi lahko 

tožili v roku treh let, v tem pri-

meru bi ta odškodnina znašala 

150 evrov mesečno, morali pa 

bi jo dokazovati. Povejte mi, 

kdo pa hrani račune za 20 let? 

Najbolj pravično bi bilo, da bi 

nam priznali odškodnino v 

višini naših blokiranih raču-

nov. Dolgovi so nastali zaradi 

izbrisa, izvršbe so primerljive 

z materialno škodo. Mislim pa, 

da bo dokazovati na sloven-

skih sodiščih nemogoče. Naš 

odvetnik pa bo posebej vložil 

zahtevke za odškodnine za de-

diče, saj je že kar nekaj izbri-

sanih umrlo, nekateri izbrisa 

niso mogli prenesti. Hčerka 

Aleksandra Todorovića je šla 

po dopolnilno odločbo po 

pokojnem očetu, ni je dobila. 

Najprej so ji rekli, da ni mogo-

če, da bi odločbo dobila, ob 

drugem obisku so jo napotili 

na čakanje, ker morajo zadeve 

preveriti, sicer pa naj bi bilo 

tako, da je njegova odločba 

prenehala obstajati z njegovo 

smrtjo. Na UE v Kopru in v 

Postojni so upravičence za od-

škodnine izbrisanim napotili 

na sodišče, da naj tam vložijo 

zahtevke za odškodnino. To je 

novo zavajanje. Na vse načine 

se otepajo sprejemanja vlog. 

Za ptujsko UE moram reči, da 

so bili zelo prijazni.« 

Nekateri so o 
izbrisu molčali do 
danes

Na Ptuju naj bi bilo več izbri-

sanih, kot so prvotno mislili: 

»Nekaj sem jih tudi sama sreča-

la v teh dneh, niti sanjalo se mi 

ni, da so bili izbrisani. Podatka 

o tem, koliko pa nas je bilo v 

resnici izbrisanih na Ptujskem, 

nikakor ne morem dobiti. Gle-

de na to, kaj vse sem doživela, 

ker sem se postavila za pravice 

izbrisanih, razumem te, ki se 

niso. Strah jih je bilo, da jih ne 

bi popljuvali.“

Mirjana nima dodatnega 

zavarovanja, ne zmore ga pla-

čevati. Pristala je v ambulanti 

za nezavarovane osebe v Lju-

bljani, kjer vsake tri mesece 

dobi zdravila, ki bi jih druga-

če morala doplačevati v višini 

69 evrov. Nekateri pa še tega 

nimajo. „Pri meni gre za izpad 

22 let delovne dobe, če bi lah-

ko delala, bi imela vsaj kolikor 

toliko spodobno pokojnino. 

Če se že moramo zadovoljiti 

s 50 evri odškodnine na me-

sec, naj nam jo vsaj izplačajo v 

enem znesku. Odškodnino za 

več kot osem let izbrisa oz. 99 

mesecev izbrisa bom dobila 

v petih letih. Naše prošnje za 

odškodnino zaradi izbrisa naj 

bi bile rešene v 30 dneh, rok 

za izplačilo prvega obroka pa 

je 30 dni po pozitivno rešeni 

vlogi. Prvo, kar si bom kupila, 

je hladilnik,“ je povedala. 

Ljudje, ki so bili izbrisani, 

imajo velike dolgove. Plaču-

jejo le najnujnejše. Veliko je 

nerešenih stanovanjskih vpra-

šanj. Apatija med izbrisanimi 

je velika, nekateri nimajo niti 

toliko moči, da bi si lahko 

sami izpolnili vlogo za odško-

dnino. 
MG 

Za odškodnine izbrisanim okrog 130 
milijonov evrov

Te dni je začel veljati zakon o odškodninah za izbrisa-
ne. Na upravnih enotah (UE) pričakujejo okrog 12.000 
vlog za odškodnine, ki naj bi po oceni nanesle okrog 130 
milijonov evrov. Vse je pripravljeno za začetek izvajanja 
zakona, je povedal minister Gregor Virant. Izbrisani uve-
ljavljajo odškodnine na tistih UE, kjer so imeli ob izbrisu 
prijavljeno stalno prebivališče. Do odškodnine so po za-
konu upravičeni tisti izbrisani, ki imajo urejen status v 
Sloveniji oz. dovoljenje za stalno bivanje ali slovensko 
državljanstvo.

Potrdili so tudi sklep o 

Osnovni šoli dr. Ljudevita Piv-

ka Ptuj, a ob tej točki so svetni-

ki zahtevali še nekaj dodatnih 

pojasnil. »Prehajamo z naje-

mnika v solastnika; kaj pome-

ni to za naš proračun, bodo 

naši stroški nižji ali višji?« je 

svetnik Branko Karneža vpra-

šal županjo Darinko Fakin. 

»Ne vemo, kako visoki bodo 

ti stroški, vendar ne bi smeli 

biti višji. Ni pa natančnih izra-

čunov,« je odgovorila županja. 

Višina tekočih stroškov bo so-

razmerna s številom otrok iz 

Majšperka, ki obiskujejo OŠ 

Ljudevita Pivka, investicijski 

stroški pa se bodo delili skla-

dno z deležem lastništva obči-

ne. »Glede na to, da ta projekt 

traja že sedem let, menim, da 

je zadnji čas, da se zadeva pre-

stavi z mrtve točke,« je pred 

glasovanjem o spremenjenem 

investicijskem projektu dejal 

Dragomir Murko. Županja pa 

je spomnila, da so imeli denar-

no postavko za novo OŠ že več 

let v proračunu, vendar druge 

občine niso bile pripravljene 

dati svojega deleža.

Dalj časa so se svetniki zadr-

žali pri pobudah in vprašanjih 

ter pri točki razno. Tako so se 

najprej obregnili ob košnjo 

oziroma nekošenje trave ob 

cestah. Izvajalec gospodarske 

službe CPP je nekoliko zamu-

dil s košnjo, je ugotovila župa-

nja ter dodala, da delavci niso 

dobro presodili, kje in kako je 

treba pokositi. 

Obširnejša debata se je raz-

vila okrog varnosti v prometu 

pred picerijo Špajza na Bregu. 

Obiskovalci picerije po mne-

nju svetnikov mnogokrat po-

zabijo, da jih do avtomobilov 

loči občinska cesta in da bi 

zato moralo biti cestišče ozna-

čeno vsaj s talnimi črtami, je 

predlagal Edi Leskovar. Drago-

mir Murko pa je opozoril na 

prireditev minulo nedeljo v 

piceriji. »Nikogar ni bilo, ki bi 

skrbel za prometno varnost, 

niti trak ni bil potegnjen. Nič 

nimam proti gostincu, vendar 

to je treba urediti,« je svoja 

opažanja občinskemu svetu 

zaupal Murko. 
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Majšperk � Soglasni občinski svet

V Majšperku si želijo hidroelektrarno – za cukrčke
Svet občine Majšperk je na junijski seji obravnaval predvsem poročila ter programe javnih zavodov, soglasja k imenovanjem. Ob tem pa so govorili tudi o proračun-
skih virih, ki jih imajo druge občine in s katerimi lahko financirajo cukrčke kot so brezplačno plavanje za otroke, subvencioniran prevoz …

Foto: Mojca Vtič

Majšperški svetniki so na zadnji seji govorili tudi o »cukrčkih«, s katerimi nekatere občine lahko 
financirajo marsikaj (gre za denar iz naslova koncesnin in NUSZ, ki ga občinam plačujejo DEM).

Ptuj � Prve vloge izbrisanih za odškodnino

Vloge za odškodnine oddajajo tam, kjer so jih izbrisali
„To, da moraš vlogo za odškodnino zaradi izbrisa oddati na upravni enoti, kjer so te izbrisali, je nadvse mučno,“ je povedala Mirjana Učakar, članica predsedstva 
Civilne iniciative izbrisanih aktivistov. 

Foto: Črtomir Goznik

Mirjana Učakar, članica predsedstva Civilne iniciative izbrisanih 
aktivistov, ki se bo preimenovala v Civilno iniciativo Aleksandar 
Todorović: “Skrajno nemoralno se mi zdi, da bi odškodnino izpla-
čevali na obroke, tudi izbrisali nas niso na obroke!“

Občine, ki 
prejemajo milijone 
iz koncesnin, 
imajo prednost

Pred koncem seje je Zlatko 

Žnidar občinski svet opomnil 

na proračunske vire, ki jih 

imajo druge občine. »Ko se 

skušamo primerjati z drugi-

mi občinami, torej kaj imajo 

druge občine, mi pa ne, in ko 

rečemo, naj občina financira 

plavanje, prevoze …, je treba 

pogledati tudi prihodke. Ne-

katere občine, kot smo lahko 

prebrali v Tedniku, prejemajo 

po milijon za staro strugo, ka-

nal. Imejmo to v mislih. V tem 

denarju so skriti cukerčki, ki 

jih lahko nekdo financira,« 

je dejal. Pojavil se je predlog, 

da bi tudi na Dravinji zgradi-

li hidroelektrarne. »Namesto 

dveh elektrarn na Dravinji 

bomo prej imeli jedrsko, saj 

je območje ob reki v Naturi 

2000,« je predlog zavrnil Kar-

neža in nato vprašal županjo, 

kakšna je vizija industrijske 

cone, glede na to, da je ta 

del Nature 2000. Fakinova je 

pojasnila, da Natura 2000 za 

industrijsko cono predstavlja 

omejitev zgolj v nekaterih de-

javnostih in da podjetnik po-

trebuje soglasje Agencije RS 

za okolje. »Če imate interesen-

ta, ga pošljite na občino, če pa 

imate nekoga, ki je rekel, da 

mu nismo pomagali, pa ga 

tudi pošljite,« je dejala Fakino-

va. Svetnike je še obvestila o 

poteku investicij. Kanalizacija 

v občini naj bi bila urejena do 

konca meseca, parkirišče na 

Bregu in vrtec pa do konca 

avgusta. »Izgradnja pločnika 

na Ptujski Gori pa bo še poča-

kala zaradi morebitnih likvi-

dnostnih problemov, ki bi jih 

imeli, če bi šli v vse investicije, 

ob tem pa ne vemo, kdaj nam 

bo država nakazala denar,« je 

še povedala županja.
Mojca Vtič
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Duplek se ponaša z več znamenitost-
mi, med drugim je znan po Vurberku, 
katerega grad je tudi prizorišče številnih 
prireditev. Stoji na strateško pomemb-
nem griču nad reko Dravo. Danes je 
razvalina, saj sta ohranjena le še rene-
sančni utrdbeni obroč in obzidje s stolpi 
ter vhodom z renesančnim portalom, na 
katerem je še viden vurberški grb s čr-
vom ali zmajem.

Nastanek Vurberka povezuje ljudsko 
izročilo z bojem med Kresnikom in ba-

jeslovnim črvom oziroma velikansko 
kačo. Zgodovinarji omenjajo viteza, ki je 
ubil velikega zmaja in postavil grad. Iz 
teh legend izvira grb vurberških gospo-
dov ter ime gradu in kraja (Wurmberg).

Prvič je bil grad omenjen leta 1238. 
Proti koncu 17. stoletja so ga Herber-
steini spremenili v lovski dvorec. Po prvi 
svetovni vojni pa je ruski Rdeči križ v 
gradu uredil sanatorij za pljučne bole-
zni, ki je deloval vse do druge svetovne 
vojne.

Med njo so ga Nemci preuredili v na-
cistično politično šolo, februarja 1945 
pa so ga zavezniki bombardirali in hudo 
poškodovali.

Duplek se ponaša tudi z naravnimi 
danostmi. Krajinski park Kamenščak je 
gozdnat del Slovenskih goric, ki se raz-
prostira na 851 hektarjih površine. Gre 
za osamel kamnit otok plitvega krasa 
z vrtačami in kraškimi izviri, kar je neo-
bičajen pojav za ta del Slovenije. Park 
ima izjemen pomen pri ohranjanju po-

V občini Starše se krajani povezujejo 
in družijo v okviru delovanja različnih 
društev in projektov. Eno takih je Turistič-
no društvo Starše, ki je bilo ustanovljeno 
leta 2003 na pobudo Marjana Maleka, ki 
je bil izbran tudi za predsednika. Aktivnih 
članov je okoli 50, pri pripravi različnih 
prireditev se povezujejo tudi z drugimi. V 
prvi vrsti so si zadali cilj, da bi ljudje od 
drugje prepoznali lepoto pokrajine ob 
reki Dravi. Prizadevajo si obuditi življenje 
ob stari strugi reke od Loke do Zlatoličja. 
Na območju občine se namreč na 770 
ha razprostira območje Nature 2000 in 
del Krajinskega parka Drava, kjer stara 
struga reke Drave s stranskimi rokavi in 
mrtvicami, poplavnimi gozdovi in travniki 
nudi življenjski prostor 250 vrstam ptic, 
od tega kar 38 evropsko pomembnim 
vrstam, kjer je najpomembnejše pre-
zimovališče vodnih ptic ter gnezdišče 
nekaterih najbolj ogroženih vrst ptic v 
Sloveniji. Člani društva želijo, da bi reka 
v tem delu znova postala plovna tako 
kot včasih, ko sta bila na tem območju 
celo dva »broda«, v Rošnji in Staršah. 
Na tem območju je bilo zelo razvito 
splavarstvo in ljudje so se radi ustavljali 
v teh krajih. Začetek urejanja je odvisen 
od tega, kako uspešni bodo pri pridobi-
vanju evropskih sredstev. Med drugim 
si skupaj z občino prizadevajo za gra-
dnjo mostu, ki bi pomembno povezal 
Dravsko polje s Slovenskimi goricami. 
Po besedah Maleka bi most zagotovo 
veliko prispeval k razvoju turizma, hkra-
ti pa bi olajšal kmetom iz občine Starše 
dostop do njihovih obdelovalnih povr-
šin, ki jih imajo preko Drave. Postopki in 
usklajevanja že potekajo, a tako kot pri 
večini projektov je težava pri pridobiva-
nju fi nančnih sredstev. 

Na razvoj kraja je pomembno vplivala 
tudi postavitev hidroelektrarne Zlatoličje, 
ki je največja hidroelektrarna v Sloveniji 
po količini proizvedene energije. Leta 
1969 jo je odprl sam predsednik Josip 
Broz Tito. Kraju je po eni strani prinesla 
gospodarski napredek in prepoznav-
nost, po drugi strani pa je kanal občino 
razpolovil na »te« in »one«. Posledično 
je s tem vplival na manjše druženje kra-
janov med seboj. Občani tako živijo na 
eni in drugi strani kanala, povezuje pa 
jih most. Leta 2009 je kraj razpolovila še 
avtocesta, ki je vplivala tudi na zmanj-
šanje števila turistov, ki so se ustavljali 
v gostinskih objektih ob cesti. »Kljub 
vsemu pa je bila izgradnja avtoceste 
za nas velikega pomena, saj je bil pro-
met na lokalni cesti neznosen. Najhuje 

je bilo predvsem zaradi tovornjakov in 
dolgih kolon v poletnih mesecih, ko je 
bilo vključevanje v promet misija nemo-
goče,« je povedal Malek.

Turistično društvo skrbi tudi za ure-
janje stanovanjskih objektov, zato vsa-
ko leto podeljujejo priznanja tistim, ki 
skozi vse leto pridno urejajo okolico in 
domove. Med pomembnejšimi projekti 
je tudi oživljanje domačih brajd, to so 
predvsem sorte gamaj, jurka in kvinton. 
Domačini to grozdje podarijo občini, 
ki ga nato stiska in pridela kakovostno 
domače vino. Ob šoli so zasadili potom-
ko najstarejše trte na svetu žametovko 
oziroma modro kavčino, ki lepo uspeva. 
Tam načrtujejo še dodatno nasaditev 
vinskih trt. Pod cerkvijo v Staršah se 
ureja vaško središče, ki bo namenjeno 

za različne prireditve in druženja. Osre-
dnja prireditev Turističnega društva in 
občine pa je Pozdrav jeseni, ki je vsako 
leto v septembru. Letos se bodo v treh 
dneh zvrstile različne prireditve, v okviru 
katerih potekajo otroški folklorni festival, 
traktorska povorka, kulturni program, 
tekmovanje pevskih zborov Javnega 
sklada Območne izpostave Maribor. 
Krajani se s svojimi izdelki predstavljajo 
tudi na več kot 30 stojnicah. Dogajanje 
se začne z Bučijado, kjer izberejo »naj 
bučo«. Najtežja v zadnjih letih je tehtala 
neverjetnih 150 kilogramov. Povezujejo 
pa se tudi z društvi iz Italije, Hrvaške in 
Avstrije. Že tradicionalno pa se vsako 
leto odpravijo na otok Pag, kjer se ena 
noč v letu prelevi v »Starško«.

Estera Korošec

Lepota reke Drave še neizkoriščena

Od splavarjenja do sanatorija 
za pljučne bolezni
Duplek je tista občina, ob kateri se spomnimo na očarljiv dvorec na Vurberku ali pa se zazremo 
v zgodovino in v mislih zagledamo fante, ki na splavih prevažajo tovor. Vse to in še več pove-
zujemo s tem zanimivim krajem na severovzhodnem obrobju Slovenskih goric, kjer se s trto 
porasli griči spuščajo k Dravi.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: Črtomir Goznik

vezanosti vodnega in gozdnatega eko-
sistema.

V Zgornjem Dupleku sta kraški izvir 
in zaščitena kraška jama, v bližnjih ka-
mnolomih na Kamenščaku pa najdišča 
fosilov. V dupleški občini se lahko spre-
hodite tudi skozi Krajinski park Drava. 
Stara struge te reke je zaščitena kot 
hidrološki spomenik, zaradi biotske ra-
znovrstnosti so jo leta 1992 razglasili za 
krajinski park.

Drava je znana tudi po splavarstvu, ki 
je v teh krajih doseglo popoln razcvet v 
19. stoletju in se je zavleklo še v štiride-
seta leta 20. stoletja. Splav je bil prevo-
zno sredstvo in hkrati tovor. Dravski je 
imel obliko trapeza, dolg je bil okoli 32 
metrov, spredaj širok šest, zadaj pa pet 
metrov. Upravljala ga je šesterica spla-
varjev. Za dravske je bila prva postaja 
v Mariboru, kjer se je po splavarskem 
pristanišču ustalilo še danes veljavno 
ime Lent ali Pristan. Splavarjem, ki so 
pripeljali splave iz Dravske doline, so se 
pridružili še tisti z mariborskega konca, 
največ jih je bilo prav iz bližnje vasi ob 
Dravi – Dupleka.

Z letom 1941 je bilo konec splavarstva 
na tej glavni štajerski reki. Prvi udarec je 
pomenila falska elektrarna, po koncu 
druge svetovne vojne pa je zaradi niza 
dravskih elektrarn postalo splavarjenje 
nemogoče. V spomin vsem, ki so umrli 
med delom, so na Dupleškem vrhu po-
stavili splavarsko znamenje.

Z obujanjem tradicije splavarstva se v 
občini Duplek ukvarja Društvo rancarjev 
in splavarjev. Na splošno je občina pol-
na društev, športnih, kulturnih, dobro-
delnih in drugih.

Popotniki pa lahko po Dupleku med 
drugim krenejo tudi po vinski in sadni 
cesti, spoznajo stare običaje, izdelke 
domače obrti ali pa obiščejo kmetije, ki 
ponujajo dobrote štajerske kulinarike.

Polona Ambrožič Bombek



Bera njegovega delovanja je izjemna, 
tako na operativnem kot tekmovalnem 
področju, kulturnem in siceršnjem druž-
benem delovanju. Društvo je bilo usta-
novljeno pred 60 leti na pobudo Alojza 
Bedrača, ki je postal njegov prvi po-
veljnik, prvi predsednik pa je bil Štefan 
Šeruga. V šestdesetih letih delovanja 
so razvili tri prapore, prvega leta 1967. 
Prvi gasilski dom so zgradili leta 1958, 
drugega, večjega, so v uporabo preda-
li leta 1974. Ob ustanovitvi v letu 1954 
so kupili najnujnejšo opremo in orodje, 
motorno brizgalno, cevi in šleme. Z de-
narjem jim je pri nakupu pomagala ta-
kratna Okrajna gasilska zveza, nekaj pa 
so prispevali tudi sami z zaslužkom od 
veselic. Prvo gasilsko vozilo so kupili leta 
1960, danes razpolagajo z avtocisterno 
Tam 130 T11, orodnima voziloma GV-1 
Mercedes Sprinter in GVM-1 Peugeot 
Boxer. Ves čas svojega delovanja dajejo 
velik poudarek usposabljanju in izobra-
ževanju članstva. Prve gasilske ofi cirje 
so izobrazili že kmalu po ustanovitvi. 
Posebej ponosni pa so v PGD Hajdoše 
na svoje tekmovalne uspehe. Prelomno 
leto je bilo leta 1980, ko so mladinci pod 
mentorstvom Stanka Glažarja st. postali 
državni prvaki v takratni Jugoslaviji in se 
uvrstili na gasilsko olimpijado leta 1981 
v Boblingenu v Nemčiji, kjer so zasedli 
odlično 4. mesto. Mladinke so leta 1989 
nastopile na gasilski olimpijadi v Varša-
vi, kjer so v kategoriji članic A dosegle 
2. mesto. Pred 21 leti je PGD Hajdoše 
prvič organiziralo tekmovanje za pokal 
Hajdoš, ki je preraslo v mednarodno 
tekmovanje in je še danes eno izmed 
pomembnih tekmovanj v ligi Gasilske 

zveze Slovenije. Članice A so postale 
državne prvakinje leta 1996, leto kasne-
je so prvič postale olimpijske prvakinje 
na Danskem, uspešne pa so bile na ga-
silskih olimpijadah na Finskem in v Va-
raždinu, kjer so ponovile uspeh, člani B 
pa so bili v Varaždinu drugi in v Ostravi 
leta 2009 četrti. V društveno kroniko pa 
bo zagotovo z zlatimi črkami zapisano 
leto 2013, ko so vse tri tekmovalne ekipe 
PGD Hajdoše (članice A in B, člani B) na 
gasilski olimpijadi v Mulhousu v Franci-
ji osvojile zlato olimpijsko medaljo, in s 

tem postale najuspešnejša gasilska vas 
v Evropi in tudi na svetu. Doslej so tek-
movalne enote PGD Hajdoše nastopile 
na sedmih gasilskih olimpijadah, kjer so 
dosegle šest prvih mest, dve drugi mesti 
in dve četrti mesti. Uspeh, s kakršnim se 
lahko pohvalijo v Sloveniji in tudi širše le 
redka društva. 

Tekmovalno uspešno pa je tudi leto-
šnje praznično leto. Ekipa starejših ga-
silcev je na državnem gasilskem tekmo-
vanju v Ormožu osvojila naslov držav-
nega prvaka. Vse tri tekmovalne ekipe 

še vedno tekmujejo za pokal Gasilske 
zveze Slovenije, kjer so trenutno tudi 
vodilne ekipe. V jubilejnem letu veliko 
delajo tudi na vzpostavljanju pionirskih 
ekip, saj želijo dosedanje uspešno delo 
na tekmovalnem  in operativnem podro-
čju nadaljevati.

Osrednjo slovesnost ob 60-letnici de-
lovanja bodo pripravili 30. avgusta. Do 
takrat bo gasilski dom dobil tudi novo 
fasado, že lani pa so v njem uredili man-
sardo. 

MG 
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Leta 2010 je bilo ustanovljeno tudi Tu-
ristično društvo Mitra z osnovnim ciljem, 
da bi se povečala prepoznavnost Obči-
ne Hajdina v ožjem in širšem okolju, da 
bi njene prednosti ob domačinih bolje 
spoznali tudi domači in tuji obiskovalci. 
Že po dveh letih delovanja so izdali prvo 
brošuro o Občini Hajdina, do danes pa 
tudi že več razglednic z značilnimi mo-
tivi iz tega območja, ki je bilo naseljeno 
v vseh arheoloških obdobjih. Najstarejše 
najdbe, kamnita orodja, so iz mlajše ka-
mene dobe. V letih 1898/1899 pa je bil 
v Spodnji Hajdini odkrit prvi mitrej, ki je 
ohranjen na mestu najdbe. 

Ljubitelji sprostitve in športnih dejav-
nosti v naravi bodo zagotovo obiskali 
naravoslovno-rekreativno pot v Skorbi, 
ki je bila urejena leta 2003, katere po-
sebnost je fi tnes v naravi z desetimi raz-
ličnimi trimskimi rekviziti za razgibavanje. 
Ob poti pa je označenih kar 26 različnih 
drevesnih vrst, ki jih je mogoče spoznati 
v učilnici, urejeni med drevesi. Poplavno 
območje reke Drave z nekdanjimi mrtvi-
cami ter avtohtonimi rastlinskimi in žival-
skimi vrstami pa je mogoče podrobneje 
spoznati na krožni naravoslovni poti v 
Berlu v Hajdošah, katere zaščitni znak je 
ptič vodomec, ki sodi med ogrožene ži-

Vabijo kulturna in naravna 
dediščina ter prijazni ljudje 
V Občini Hajdina, v srednjeveških listinah je bila prvič omenjena leta 1164, so zelo pono-
sni na izjemno aktivno društveno dejavnost in medsebojno povezovanje ter sodelovanje ob 
najrazličnejših dogodkih. Njihova osnovna skrb je ohranjanje in predstavljanje kulturne in 
naravne dediščine, krepitev prepoznavnosti in druženje.

PGD Hajdoše – Praznično leto 2014
Prostovoljno gasilsko društvo Hajdoše, eno najuspešnejših slovenskih društev prostovoljnih gasilcev, je letos staro 60 let, nje-
gov pevski zbor pod vodstvom Jožeta Dernikoviča pa je že proslavil 40 let uspešnega nastopanja. Društvo šteje okrog 105 
članov. Opremljeno je kot društvo II. kategorije. Predsednik je Davorin Vidovič.

Foto: Črtomir Goznik

Prvo brošuro o spoznavanju občine Hajdine je TD Mitra izdalo v sodelovanju z Obči-
no Hajdina. Z njo nagovarja domačine in obiskovalce. 

Foto: Črtomir Goznik

Leto 2013 je bilo zgodovinsko leto za Prostovoljno gasilsko društvo (PGD) Hajdoše, na olimpijadi v Mulhousu v Franciji so vse 
ekipe PGD Hajdoše (članice A in B, člani B) osvojile zlato olimpijsko medaljo. 

valske vrste. Tudi na tej poti, dolga je dva 
kilometra, je urejena učilnica v naravi. 

K ogledu pa v občini Hajdina ne vabijo 
samo kulturne in naravne danosti, vabijo 
tudi številne prireditve. Vrsta prireditev je 
že prepoznavnih, nastajajo pa tudi nove 
tradicionalne prireditve in dogodki, za 
katere je zaslužno TD Mitra Hajdina pod 
vodstvom Sonje Brlek Krajnc. Letos so 
tako organizirali pomladno razstavo v 
cerkvi sv. Martina, ki je z Martinovo sto-
pinjo vključena v evropsko kulturno pot 
sv. Martina Tourskega, ki bo poslej tra-
dicionalna; na cvetno nedeljo je zaživel 
manjši velikonočno sejem. Pod okriljem 
društva je zaživela sekcija hajdoških 
pletarjev, ki se trudijo za ohranitev ple-
tarske dejavnosti, značilne za območje 
ob Dravi. Trenutno se s to dejavnostjo 
ukvarjajo trije zakonski pari,  ki s pletar-
skimi izdelki in predstavitvijo pletarstva 
bogatijo številne sejme in druge priredi-
tve, ki jih organizatorji pripravljajo v pod-
poro tradicionalnim domačim obrtem in 
ohranjanju tradicije življenja na vasi. TD 
Mitra Hajdina je letos pripravilo tudi za-
nimiv literarno-glasbeni večer v dvorani 
Dominikanskega samostana na Ptuju, 
na katerem je gostilo pisatelja Bogdana 
Novaka, ki je napisal odmevno knjigo o 
Ptuju pod naslovom Trte umirajo stoje. 
Predsednica TD Mitra Hajdina Sonja Br-
lek Krajnc pa že sedaj vabi na srečanje 
turističnih društev Spodnjega Podravja, 
ki bo 25. oktobra letos. Prireditev bo naj-
manj tako odmevna kot večer v Domini-
kanskem samostanu, pove. Do takrat pa 
bodo tudi že znani rezultati letošnjega 
ocenjevanja najlepših vasi, gospodar-
skih objektov in individualnih hiš. V obči-
ni Hajdina dajejo velik poudarek tudi na 
urejanje okolja, ki je nujna in nedeljiva 
sestavina zdravega okolja ter pomem-
ben segment turistične ponudbe. 

MG
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V tem jubilejnem letu so po-
sneli 20-minutni film, ki prika-
zuje ročno pridelavo čebule, 
čebulnega semena in čebulč-
ka, izdali bilten in zloženko ter 
uredili muzejsko in degusta-
cijsko sobo. Z ureditvijo mu-
zejske in degustacijske sobe 
je zdaj stara Čüšekova doma-
čija iz leta 1854 skoraj v celoti 
obnovljena. V muzejski sobi, 

Dornava � Prikaz lükarstva in 20 let TED

»Trikrat okopati no ga šigetati …«
Turistično-etnografsko društvo Lükari Dornava, ki ga vodi predsednica Marija Belšak, letos zaznamuje dve desetletji 
delovanja.

Foto: MZ

Člani so ponosni na obnovljeno Čüšekovo domačijo.

Po pozdravnem nagovoru 

župana Soka in kratkem kul-

turnem programu, ki so ga pri-

pravili učenci OŠ Ormož, je žu-

pan Sok vsem odličnjakom če-

stital in jim podaril 30-dnevno 

kopalno karto za ormoški ba-

zen. Bilo je kar 47 odličnjakov 

– od tega 42 osnovnošolcev, 

ki so vseh devet let osnovne 

šole opravili z odliko, ter pet 

dijakov, ki so bili odlični vsa 

štiri leta gimnazije. »Vem, da 

morajo marsikaj za to narediti, 

in vem, da v osnovni šoli še ne-

kako gre, v gimnaziji pa je veli-

ko težje,« je še dejal župan Sok, 

ki je bil s številom odličnjakov 

zadovoljen. V občini Ormož si-

cer delujejo naslednje osnovne 

šole: Osnovna šola Ormož, OŠ 

Velika Nedelja s podružnico 

Podgorci, OŠ Ivanjkovci, OŠ 

Miklavž pri Ormožu s podru-

Ormož � Sprejem pri županu

Alojz Sok sprejel 47 odličnjakov
V prostorih ormoškega gradu je nedavno župan občine Ormož Alojz Sok sprejel odličnjake osnovnih šol in Gimnazije 
Ormož. Skupno jih je bilo 47 – od tega 42 osnovnošolcev, ki so vseh devet let osnovne šole opravili z odliko, ter pet 
dijakov, ki so bili odlični vsa štiri leta gimnazije.

Foto: ML

47 odličnjakov skupaj z ravnatelji šol in županom Sokom.

Orel in angel smrti
Pomenljiva naključja

Tok dogodkov, stvari in življenja na-
sploh ima včasih zelo pomenljiv smisel 
za naključja, ki v sebi nosijo globljo vse-
bino. Seveda, treba jih je videti in uvideti, 
a tam so. Včasih tragična, drugič komič-
na, nato spet tragikomična. Za to nasle-
dnje naključje se kar ne morem odločiti, 

h katerim bi ga prištel, a bolj ko premišljujem, bolj se mi 
zdi, da je vse troje hkrati.

Začelo se je pred nekaj dnevi, natančneje, 6. junija. Pri 
neobveznem prečesavanju svetovnega spleta v iskanju in-
formacij sem naletel na kratko notico, da so na ta dan pred 
devetindvajsetimi leti našli in za potrebe identifikacije iz-
kopali posmrtne ostanke enega največjih, če ne celo naj-
večjega zločinskega uma dvajsetega stoletja, angela smrti, 
alias klavca iz Auschwitza, alias Josefa Mengeleja, kot se je 
to sprevrženo bitje imenovalo po materi in očetu.

Najbrž vas je večina že vsaj slišala za tega »zdravnika«, 
ki je v enem najhujših delovnih taborišč (v bistvu pa seve-
da taborišč smrti) nacistov, Auschwitzu, izvajal »poskuse«, 
kot je sam poimenoval skoraj nepredstavljiva grozodej-
stva, ki jih je izvajal na ljudeh, večinoma otrocih. Kot eseso-
vec in vneti privrženec nacistične ideologije večvredne rase 
(za kar kakopak potrebuješ tudi manjvredne, nečiste rase, 
kar smo zraven Židov največkrat bili Slovani in Romi), je v 
svoji, sicer izjemno izobraženi ter razgledani glavi, ustva-
ril sprevrženo poslanstvo »znanstvenega raziskovanja de-
dnosti« v okviru izkrivljenega pojmovanja evgenike. To je 
v praksi pomenilo izjemno brutalne poskuse na ljudeh, ki 
so se skoraj vsi končali s smrtjo nesrečnikov, ki so prišli 
pod Mengelejev nož. Hkrati seveda ni pozabil na svoje ese-
sovske dolžnosti v taboršču smrti in je moril tudi kar tako, 
vsepovprek. Število njegovih žrtev se šteje v tisočih.

Mengeleju se je po koncu vojne uspelo izmuzniti roki 
pravice in tako kot mnogim drugim nacističnim zločin-
cem pobegniti v Južno Ameriko, kjer je živel do svoje smrti 
leta 1979, ko je zaradi srčnega infarkta utonil pri plavanju 
v morju. Njegov grob je bil do leta 1985 poznan le peščici 
ljudi in šele ekshumacija je potrdila, da ostanki pripadajo 
angelu smrti.

Zakaj se mi je zdelo potrebno to spraviti na papir pred 
vami? Kot omenjeno, zaradi zanimivega naključja. Le dan 
zatem, 7. junija, je namreč slovenska nogometna reprezen-
tanca odigrala še drugo prijateljsko tekmo v Južni Ameriki 
proti Argentini, na stadionu v La Plati. Na tribunah je bilo 
tudi veliko slovenskih navijačev, ki so videli poraz Sloveni-
je z 2:0. A to še zdaleč ni najpomembnejša ali najpomenlji-
vejša stvar pri tej tekmi. Za dvig obrvi je poskrbela velika 
slovenska zastava, ki so jo razobesili navijači ter na kateri 
je bil namesto grba modri orel, simbol domobranstva.

Naključje? Najbrž, a vsekakor pomenljivo naključje. 
In da ni primerno domobranstva in nacizma omenjati 
v istem stavku? Preberite naslednji zapis iz leta 1944, ob-
javljen v časopisu Slovensko domobranstvo: »Židovstvo 
hoče zasužnjiti ves svet. Zasužnjiti bi ga moglo, če bi na-
rode tudi gospodarsko uničilo. Zato je pognalo narode v 
vojno, da se uničujejo in s tem služijo židovskim koristim. 
Najzvestejši izvrševalec židovskih ukazov sta komunizem 
in liberalna demokracija. Obe ideji so ustvarili Židje za 
nežidovske narode. Tudi slovenski narod hoče židovstvo 
z moralnim razkrojem in obubožanjem spraviti na kole-
na.« (Povzeto po članku Ota Lutharja »Razumevanje pre-
teklosti: Presenetljivo? Ne. Nedopustno? Da!«, objavljenega 
10. 5. 2014  v Sobotni prilogi časopisa Delo.)

Težko si je zamisliti, da se Josef Mengele ne bi popolno-
ma strinjal s tem.

Gregor Alič

Pa brez zamere

Foto: MZ

Zbirko starih posod, orodij in predmetov je postavila domačinka 
Slavica Bratuša.

Župan Maučič je ob čestitkah dekletoma dejal, da so v ob-

čini zelo ponosni na uspešne mlade ljudi: »Želim vam, da sta 

tudi v prihodnje tako uspešni. Znanje je velika priložnost, ki 

jo lahko izkoristita. Zelo pa si tudi želimo, da se po končanem 

izobraževanju vrneta v domačo občino.«

Maši in Niki je župan Maučič v spomin izročil še knjigo Slo-

venija praznuje, sprejem pa se je zaključil z zakusko za vse 

zbrane.
Ur

Podlehnik � Zlati učenki pri županu

Ponos male občine

Foto: arhiv občine

Zlati učenki Nika in Maša v družbi 
župana

ki je v prostoru nekdanje zrn-
ske kleti, so postavili na ogled 
etnološko zbirko. »Razstavili 
smo predmete, ki so se tod 
okrog uporabljali v gospodinj-
stvu. Predmeti so iz Čüšekove 
in okoliških domačij. V zbirki 
je vrsta lončenih eksponatov 
(posode za kuhanje in pripra-
vo hrane, peko gibanic, shra-
njevanje in predelavo mleka), 
leseni predmeti (tünke, nič-
ke, krničke), ponosni smo na 
obnovljene žrmlje, nekaj pa 
je tudi novejše emajlirane po-
sode. Tudi ta posoda se je na 
domačijah nekoč uporabljala, 
zato smo jo umestili v zbirko. 

Med razstavljenimi predmeti je 
nekaj orodij in pripomočkov, 
ki so jih nekoč uporabljali pri 
delu na kmečkih domačijah, 
na ogled je tudi nekaj slikov-
nega materiala. Zbirko bomo 
priložnostno dopolnjevali. 
Prepričana sem, da je celotna 
obnovljena Čüšekova domačija 
pogled v preteklost. Preteklost 
potrebujemo in jo moramo po-
znati. Kajti pravijo, da brez pre-
teklosti tudi prihodnosti ni. 
Želimo si, da bi mladi rodovi 
na tej domačiji spoznavali delo 
in življenje svojih babic in ded-
kov, da bi starejši rodovi tukaj 
obujali spomine na preteklost 

in da bi se vsi skupaj, mladi in 
starejši, učili za prihodnost,« 
je ob odprtju zbirke povedala 
domačinka etnologinja Slavica 
Bratuša, ki je zbrane predmete 
povezala v zbirko. Bratuševa, 
ki v TED Lükari aktivno deluje 
od ustanovitve društva, je tudi 
soavtorica filma o lükarjih. Pri-
pravila je besedila in scenarij. 
»Film je nastal v produkciji Sip 
TV, posnel ga je Branko Vese-
lič. Snemanje filma je poteka-
lo kar nekaj časa, skoraj celo 
leto. Prikazali smo pridelavo in 
spravilo lüka, lükeca in seme-
na. Vloge igralcev so prevzeli 
člani TED Lükarji, nastopili so 
tudi otroci in naše ljudske pev-
ke. Želeli smo prikazati, da je 
pridelava lüka dolgotrajen in 
tudi fizično ne tako enostaven 
proces. Vse delo pri pridelavi 
se namreč mora opraviti roč-
no, kar zahteva veliko truda, 
časa in predvsem marljive 
roke,« je še dodala Bratuševa. 

Celoten projekt Prikaz 
lükarstva na dornavskem 
(film, zloženka, bilten, mu-
zejska in degustacijska soba) 
je društvo stal 15.000 evrov. 
9.000 evrov je projekt finan-
cirala LAS Bogastvo podeželja 
ob Dravi in Slovenskih gori-
cah, 6.000 evrov je društvo po-
krilo iz lastne blagajne. Obno-
vljena domačija skupaj z vsem 
promocijskim video in tiska-
nim gradivom je danes lahko 
dobro izhodišče za obogatitev 
turistične ponudbe tako v ob-
čini Dornava kot širše v regiji. 
Kot je povedala predsednica 
TED Lükari Marija Belšak, 
so na domačiji gostili že več 
šolskih in drugih skupin, pa 
tudi izletniške skupine iz raz-
ličnih koncev Slovenije. Člani 
društva obiskovalce popeljejo 
po domačiji, prikažejo film, 
ponudijo pa jim tudi lükarske 

dobrote.
Mojca Zemljarič

žnico Kog in OŠ Stanka Vraza, 
ki deluje s prilagojenim pro-
gramom. 

Monika Levanič

Podlehniški župan Marko Maučič je tudi letos, kot vsa-
ko leto, sprejel najboljše učence; letos sta bili to učenki 
Maša Furman in Nika Merc, ki se lahko pohvalita z odlič-
nim uspehom v vseh devetih letih izobraževanja.



LOKOMOTIVA ZAGREB – 
ZAVRČ 6:0 (3:0)

ZAVRČ: Ranilović, Kokol, Jer-
ković, Bagarić, Lešnik, Kurbus, 
Šafarić, Težak, Matjašič, Kelenc, 
Kresinger. Igrali so še: Kovačić, 
S. Čeh, Dugolin, Petak, Hočevar, 
Benić, Cvek, Murko, Sambolec, 
Roškar, Jurčević. Trener: Željko 
Orehovec

Nogometaši Zavrča so v petek 
odigrali prvo prijateljsko preizku-
šnjo od začetka priprav. Pomerili 
so se z zagrebško Lokomotivo, ki 
je v zadnjem prvenstvu osvojila 
5. mesto na Hrvaškem. Noge be-
lih so po napornih treningih sila 
»težke«, kar se je odrazilo tudi na 
sami tekmi, saj so Zavrčani viso-
ko klonili. Zaradi poškodb niso 
nastopili Golubar, Smrekar in An-
tolek. Kljub visokemu porazu pre-
tirane potrtosti v ekipi ni, saj bele 
že kmalu čakajo novi dvoboji.

HODOŠ – ZAVRČ 0:6 (0:5)
STRELCI: Matjašič 3-krat, Ke-

lenc 2-krat, Kresinger, 
ZAVRČ: Ranilović, Kokol, Ro-

škar, Sambolec, S. Čeh, Šafarić, 
Kurbus, Kelenc, Težak, Matjašič, 
Kresinger. Igrali so še: Janžeko-
vič, Dugolin, Benić, Cvek, Murko, 
Fijačko, Hočevar,  Lešnik. Trener: 
Željko Orehovec

Dan za v uvodno tekmo v tem 
pripravljalnem obdobju so nogo-
metaši  Zavrča še drugič gostovali 
– tokrat so bili gostje Hodoš ob 

njihovem jubileju. Domačine so 
premagali s šestimi zadetki. Ble-
stel je predvsem Jure Matjašič, ki 
je dosegel tri gole. Zavrčani spet 
niso nastopili v popolni zasedbi, 
veseli pa dejstvo, da so se fan-
tje dan po grenkem porazu z Lo-
komotivo zbrali in zaigrali veliko 
bolje.

tp

Pretekli teden se je s kvali-
fikacijami začel letošnji tretji 
grand slam turnir, v ponede-
ljek pa so se igralci že merili 
v glavnem delu žreba v Wim-
bledonu. Najprestižnejši teni-
ški turnir na svetu vsako leto 
znova buri duhove ljubiteljev 
tenisa in športa nasploh. Še 
kako dobro pomnimo lansko 
izvedbo, ko so se Britanci z 
Andyjem Murrayem ne-
izmerno veselili lovorike po 
kar 77 (!) letih čakanja! 

V ponedeljek je svoj pre-
mierni nastop na »sveti travi« 
Wimbledona dočakal tudi 
ptujski teniški igralec Blaž 
Rola, ki je še vedno najvišje 
uvrščeni slovenski teniški 
igralec (92., Kavčič je 98.) in 
je bil v glavni žreb uvrščen 

neposredno. Blaž nastopa na 
igrišču št. 5 ni pričakal pov-
sem brez skrbi, saj je moral 
pretekli teden zaradi bolečin 
v kolenu predati dvoboj 1. 
kroga v Eastbourneu proti 
Argentincu Berlocqu. »Že 
na ogrevanju sem začutil, da 
nekaj ni povsem v redu, ven-
dar sem se vseeno poskušal 
zbrati in odigrati dvoboj po 
najboljših močeh. Ker so bile 
bolečine iz igre v igro moč-
nejše, nisem želel več tvegati 
in sem dvoboj predal,« je po-
vedal 23-letni Ptujčan, ki ga je 
v naslednjih dneh čakala re-
habilitacija: »Takoj sem odšel 
na preglede, po dveh dneh 
mirovanja pa sem šele v petek 
začel trenirati s povečano in-
tenzivnostjo. Kljub temu sem 

optimist pred dvobojem 1. 
kroga, saj mi je travnata pod-
laga postala precej domača. 
V Queensu in Eastbourneu 
sem se dobro počutil, manjka 
mi le dvobojev, s katerimi bi 
dobil potrebno zanesljivost.«

Blažev tekmec v 1. krogu 
je bil Pablo Andujar (80.). 
28-letni Španec je vse naj-
večje uspehe v svoji karieri 
dosegel na peščeni podlagi 
in mu trava ni pri srcu. Kljub 
temu je bil zaradi svojih iz-
kušenj in predvsem zaradi 
Blaževih težav s poškodbo fa-
vorit v tem dvoboju. A to ni-
kakor ni zmedlo našega šam-
piona, ki je dvoboj odigral v 
nameri največjih mojstrov. V 
1. nizu si je edino priložnost 
za odvzem servisa priigral v 

Na motokrosistični veli-
ki nagradi Nemčije v Teut-
schenthalu je Slovenec Tim 
Gajser v razredu MX2 dva-
krat osvojil drugo mesto in 
seštevku za svetovno prven-
stvo dodal 44 točk. Klemen 
Gerčar v razredu MXGP ni 
bil tako visoko, prvo vožnjo 
je končal na 20., drugo pa na 
25. mestu.

Gajser v tej sezoni niza 
uvrstitve tik pod vrhom, 
drugo mesto si je privozil v 
drugi vožnji na VN Španije, 
dvakrat pa tako dobro še ni 
odpeljal. Da mu proga v Teut-
schenthalu leži, je pokazal že 
na prvem prostem treningu, 
ko je bil četrti, na treningu je 

bil tretji, v kvalifikacijah pa 
drugi. Dvakrat je na nedeljski 
dirki na prvem mestu končal 
Nizozemec Jeffrey Herlings, 
ki je s polnim izkupičkom 50 
točk prednost v skupnem se-
števku še povišal. 

»Zelo sem vesel obeh vo-
ženj. Začel sem na tretjem 
mestu, nato sem prehitel Jo-
seja Butrona. Na tem mestu 

sem ostal, saj je bil Jeffrey 

znova prehiter. Menim, da 

sta bila oba dneva dobra, po-

navadi imam enega slabega. 

Dobro sem pripravljen, vsak 

vikend gre bolje,« je po tekmi 

dejal Gajser.

V razredu MXGP sta vsak 

po eno zmago vpisala doma-

čin Maximilian Nagl in Belgi-

jec Clement Desalle. Gerčar 

je prvo vožnjo končal na 20. 

mestu, drugo na 25., vendar 

je naredil le dva kroga. Iz 

Nemčije se vrača z eno točko, 

v skupnem seštevku pa jih 

ima 27, kar ga uvršča na 27. 

mesto. Vodilni je Italijan An-

tonio Cairoli s 477 točkami.
sta
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Nogomet � NK Zavrč, prijateljski tekmi

Poraz in zmaga z enako mero

Tenis � Wimbledon 2014

Rola bo lopar prekrižal z Murrayem, branilcem naslova!

Motokros � Dirka za svetovno prvenstvo

Gajser najbolje letos, tik za najboljšim

Skupni vrstni red po 
11 dirkah:
1. Jeffrey Herlings (Nizozemska)  494
2. Arnaud Tonus (Švica)   389
3. Jordi Tixier (Francija)   369
…
6. Tim Gajser (Slovenija)  313

23-letni Ptujčan Blaž Rola je odlično začel premierni nastop v Wimbledonu.

Tim Gajser se počasi, a zanesljivo bliža prvi zmagi na tekmah za svetovno prvenstvo.

Foto: Črtomir Goznik

Jure Matjašič (Zavrč) je na tekmi v Hodošu dosegel tri zadetke.

šesti igri in jo takoj izkoristil 
(sam je pred tem podobno 
ubranil pri rezultatu 1:1). 
Drugi niz je bil izjemno zah-
teven, odločilno točko pa je 
pri izidu 2:1 osvojil Blaž, ki je 
rešil kar tri vezane priložno-
sti za break. Od tega trenutka 
dalje je bilo vse v znamenju 
Ptujčana, ki je slavil 6:1. Naj-

bolj izenačen je bil tretji niz, 
v katerem sta tekmeca do 
rezultata 5:4 obdržala svoj 
servis, nato pa je Blaž močno 
pritisnil na servis Španca in 
si pri izidu 15:40 priigral dve  
zaključni žogici - izkoristil je 
drugo in se veselil ene najve-
čjih  zmag v svoji karieri - 6:3, 
6:1, 6:4. 

V 2. krogu se bo pomeril 
z enim izmed največjih zvez-
dnikov svetovnega tenisa: 
Andyjem Murrayem (v 
kolikor ta zmaga v 1. kro-
gu)! Dvoboj za uživanje in 
nagrada za Blaževe letošnje 
dosežke bo najverjetneje na 
sporedu v sredo.

Jože Mohorič



Športno društvo Tekaška 
akademija za odrasle (TAO) 
je v soboto izvedlo 5. večerni 
tek čez Ptujski grad. Na startu 
je bilo v vseh starostnih sku-
pinah skupno 173 tekačev in 
tekačic iz Slovenije in tudi iz 
tujine. 

Start in cilj odlično organi-
ziranega teka je bil v Termah 
Ptuj. Udeleženci so tekli na 
razdalji 5,7 kilometra z vzpo-
nom na Ptujski grad. Poseb-
nost letošnjega teka je bila, 
da je pri gostilni Ribič pote-
kala Ribiška noč in da je na 
koncu ali začetku peš mosta 
nastopajoče bodrilo veliko 
gledalcev. Kar nekaj gledal-
cev je bilo tudi na gradu, kjer 
so nastopajoče spodbujali na 
najtežjem delu proge. Teka-
či so si sami določili tempo 
svojega teka, saj je bila večina 
udeležencev rekreativnih te-
kačev, ki redno vadijo zaradi 
izboljšanja svojega zdravja. 
Med temi pa je bilo tudi ne-
kaj aktivnih atletov, med ka-
terimi je najhitreje s progo 
opravil Ptujčan Matej Jeza, 
član AK Ptuj, tokrat pa je 
nastopil tudi za TAO. Zmago-
valni čas odličnega srednje-
progaša je bil 19 minut in 51 
sekund. Zmagovalec je v cilju 
dejal, da je tek vzel za trening 

in da je imel še kar nekaj re-
zerve. Zmagovalcu sta sledila 
dva člana AK Ormož: Danilo 
Magdič in Marko Bratuša. Pri 
ženskah je s progo najhitre-
je opravila Nevija Leljak iz 
Krapine, sledili sta ji Loreta 
Kmet in Andreja Žerjav. Naj-
mlajši tekač je bil Domen Lis-
jak iz Ljubljane - letnik 2003, 
medtem ko si je posebne 

čestitke prislužil najstarejši 
udeleženec, 83-letni Polde 
Dolenc iz Maribora. 

Po teku je predsednik ŠD 
TAO Aleš Bezjak dejal: »Tek 
je zelo lepo uspel, zato smo 
organizatorji s potekom in iz-
vedbo izredno zadovoljni. Že 
sedaj se veselimo naslednje-
ga, saj organizacija takšnega 
športnega dogodka za nas 

predstavlja pravi izziv.«
Za mnoge udeležence je 

bil tek na Ptujski grad pravi 
izziv, zato so vsi v cilju od rim-
skih vestalk prejeli unikatno 
in ročno izdelano medaljo. 
Po končanem teku je sledilo 
še prijetno druženje ob glas-
bi in podelitev številnih prak-
tičnih nagrad.

David Breznik

Kolesarski klub Perutnina 
Ptuj je v nedeljo, 22. 6., or-
ganiziral tradicionalno dirko 
za mlajše selekcije med fanti, 
medtem ko so dekleta nasto-
pila tudi v članski kategoriji. 
Pred tednom dni smo bili 
priča Poli maratonu, največji 
športno-rekreativni priredi-
tvi na Slovenskem, tokrat pa 
je šlo zares, saj je bil na spo-
redu Pokal Poli, ki je organi-
zacijsko in logistično sicer 
manj zahteven, toda skozi 
prizmo oči vestnih delavcev 
ptujskega kolesarskega kluba 
nič manj pomemben. Tudi 
letošnja dirka je minila brez 
težav, bila je odlično organi-
zirana, za najvišjo možno oce-
no pa je manjkal le kakšen 
rezultat mladih Ptujčanov na 
stopničkah.

V lepem, toplem vreme-
nu se je na Ptuju zbralo pre-
cej ljubiteljev kolesarstva, 
prevladovali pa so seveda 
straši in prijatelji kolesarjev. 
Ptujska dirka velja za eno iz-
med težjih v Sloveniji, saj je 
sam krog precej razgiban in 
tudi zahteven, zato v najsta-
rejšem slovenskem mestu 

zmagujejo le najboljši. 

Najprej so se na progo po-

dali dečki C, ki so morali pre-

voziti en krog, dolg dobrih 

8 km. Že kmalu je pobegnil 

kolesar Adrie Mobila in nato 

suvereno slavil. V ozadju se 

je razplamtela bitka za mesta 

pod vrhom, kjer je bil najbolj-

ši domačin Miha Muršec, ki 

je končal na 5. mestu, 6. je za-

sedel Enej Klasinc, 10. Žan 
Aljaž Poropat, 11. Žan Žni-
dar, 12. Andrej Majnik, 21. 

Rene Petek, 26. Filip Teo 
Vidovič, 30. Luka Marko-
vič in 33. Maj Markež. 

Dečki B so startali skupaj z 

dečki A, prevoziti pa so mo-

rali 3 kroge. Med dečki B je 

bil Aljaž Ljubec 7., Gašper 

Športna plezalca Mina 
Markovič in Domen Ško-
fic sta odlično začela novo 
sezono svetovnega pokala v 
težavnostnem plezanju. Na 
uvodni tekmi v kitajskem 
Haiyangu sta se oba uvrstila 
v finale. Markovičeva z dru-
gim izidom polfinala, Škofic 
pa s tretjim. V finalu pa jima 
je sreča obrnila hrbet in sta 
ostala brez stopničk – na pe-
tem in šestem mestu.

Finale najboljše osmerice 
se je odvilo po željah naj-
boljše težavnostne plezalke 
minule sezone Južnokorejke 
Džain Kim. S preplezanim 
vrhom vodilna po polfinalu 
je lani v Kranju osvojeni na-
slov skupne zmagovalke sve-
tovnega pokala v težavnosti 
potrdila s prvo letošnjo zma-
go. Na stopničke sta stopili še 
20-letna Avstrijka Magdalena 
Röck in 17-letna Nizozemka 
Anak Verhoeven. Pri moških 
je zmagal Avstrijec Jakob Sc-
hubert, drugi je bil Kanadčan 
Sean McColl, tretje mesto pa 
je zasedel Francoz Gautier 
Supper. V finalu sta vrhova 
obeh smeri ostala neosvoje-
na.

Slovenca sta po dobrih 
predstavah v kvalifikacijah in 
polfinalu v finalu ostala brez 
stopničk. Markovičeva si je 
v kvalifikacijah s še desetimi 
tekmovalkami delila prvo 
mesto, potem ko je obe uvo-
dni smeri suvereno preple-
zala do vrha, v polfinalu pa 
je bila druga, skupaj s tekmo-
valkama iz Avstrije in Nizo-
zemske, ki sta kasneje stopili 

na stopničke. V finalu so se 
zvrstile napake in stopničke 
so splavale po vodi.

»V polfinalu so stvari še pri-
bližno šle nekako po načrtih 
– smer sem prav 'prebrala' in 
v redu odplezala. Sicer sem 
imela nato nekaj smole, ker 
sem zgrešila oprimek, kljub 
temu je bilo dovolj za napre-
dovanje. V finalu sem v zelo 
previsnem delu napačno 
'prebrala' zaporedje in tudi 
v sami smeri zelo improvi-
zirala. Na koncu sem izbrala 
eno od težjih kombinacij, če 
ne celo daleč najtežjo, ki mi 
jo je na koncu sicer uspelo 
rešiti, vseeno pa mi je vse 
skupaj pobralo preveč moči, 
da bi lahko nadaljevala boj za 
najvišja mesta. Rezultatsko 
gledano nisem zadovoljna, 
vseeno pa mislim, da sem 
dobila potrditev, da je z mojo 
pripravljenostjo vse v redu: 
kljub ogromni napaki sem 
vseeno na koncu lahko zelo 
blizu najboljšim,« je po tekmi 
dejala Markovičeva.

Svetovni pokal se bo ob 
koncu tedna nadaljeval s tek-
mo v balvanih v francoskem 
Lavalu, naslednja tekma v te-
žavnosti pa bo 11. in 12. julija 
v Chamonixu.

sta
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Športno plezanje

Mina na Kitajskem blizu 
vrha, nazadovala v finalu

Rene Glavnik, direktor KK Perutnina 
Ptuj: »Sama dirka je nekaj posebnega, 
saj gre za vzgojo mladih kolesarjev. Zelo 
je pomembno, da se ti počutijo varno in 
da obenem dobijo rutino, ki je potrebna 
v kolesarstvu. Sama dirka Pokal Poli ima 
določen ugled, razveseljivo je, da fantje in 
dekleta radi prihajajo na Ptuj. Na dirki je 
poskrbljeno za varnost, kar je primarnega 
pomena, saj pomagajo gasilci, policisti in 
prostovoljci našega kluba. Vsi naši fantje, 
ki so nastopili, so se trudili, nekateri so se 
borili tudi za zmago. Pri tem gre za prav 
poseben ponos, še posebej v tujini, ko se 

fantje borijo pod slovensko zastavo. Za pri-
hodnost ptujskega kolesarstva se ni bati, 
vendar bo potrebno vložiti veliko truda in 
energije, saj si mladi želijo lažjih športov, 
kar pa kolesarstvo ni. Delamo na tem, da 
bi kmalu vzgojili kategorijo do 23 let in nato 
še člansko ekipo. Pokal Poli nam pri tem 
pomaga, še posebej ob podpori generalne-
ga pokrovitelja.«

Miha Muršec, KK Perutnina Ptuj, dečki 
C: »Lahko bi bilo bolje, toda mesto je realno, 
saj sem dal vse od sebe. Stopničke so mi po-
begnile pri zadnjem spustu, ko sta mi ušla 
dva tekmovalca in ju nisem več mogel ulovi-

ti. Sama dirka na Ptuju je zelo zahtevna, saj 
je veliko vzponov in spustov.«

Marko Hozjan, KK Perutnina Ptuj, deč-
ki A: »Dirka je sprva potekala mirno, nato 
so se v 2. krogu pričeli 'skoki', najprej v cilj-
ni ravnini in nato v prvi klanec, toda na sre-
čo smo vse pokrili. Nato je v zadnjem krogu 
z napadom poskušal Nace (Malovič, op.a.), 
toda glavnina ga je ulovila. Zadnjih 300 m 
sem z napadom poskušal sam, toda ni mi 
uspelo in na koncu sem zasedel 4. mesto. 
Domača dirka je težka, saj ima veliko vzpo-
nov, spustov in tudi ravnine, zato sem z uvr-
stitvijo zadovoljen.«

Kolesarstvo � Pokal Poli 2014

Na domači dirki manjkala le pika na i

Atletika � 5. Tek čez ptujski grad

Zmagovalci so bili vsi, prvi Jeza

Matej Jeza je zmagal v letošnjem Teku čez ptujski grad.

Foto: Marjan Kelner

Marko Hozjan (KK Perutnina Ptuj) 

Foto: Črtomir Goznik

Mladi so se na progo pognali odločno.

Polanec pa 12.  Med dečki A 

in B se v celotni dirki ni uspe-

lo »odlepiti« nobenemu kole-

sarju, odločal je ciljni šprint, 

kjer pa je bil med dečki A naj-

boljši kolesar »perutninarjev« 

Marko Hozjan na 4. mestu., 

Nace Malovič je osvojil 9. 

mesto. Na najdaljšo pot so 

pričakovano morali mladin-

ci. Med mlajšimi mladinci je 

izmed Ptujčanov nase najbolj 

opozoril Luka Kramber-
ger, ki je bil 7., 16. je bil Tim 
Roškar, 18. Luka Sagadin, 

26. Jan Medved in 28. Jer-

nej Paj. Alen Plajnšek je bil 
med starejšimi mladinci 6., 
Matej Škafar pa 15. 

Pokal Poli je organizator-
jem vseh nadaljnjih dirk v 
Sloveniji ponovno postavil 
visoke standarde, ki jih bo 
težko preseči. Poleg lepe at-
mosfere v idealnem vremenu 
je bilo poskrbljeno za varnost 
vseh udeležencev, kar sicer 
marsikje ni običaj, za popol-
no nedeljsko športno dopol-
dne pa je manjkala le kakšna 
uvrstitev mladih Ptujčanov 
na zmagovalni oder.

Tadej Podvršek
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Kitajci dominirali s svojimi olimpijskimi 
prvaki

Najuspešnejša država na pokalu je bila Kitajska, ki je od 
10 kompletov odličij osvojila 3 zlate in 4 srebrna odličja, 
s po štirimi odličji sledijo Nemci in Rusi, fanstastične tri 
medalje pa so si priborili Srbi z zlatima Damirjem Mikcem 
in Zorano Arunović ter Indijci, ki so bili najprijetnejše pre-
senečenje svetovnega pokala Maribor 2014. 

osebni rekord z zračno pi-
štolo na večjih tekmah – sem 
zadovoljen, vidim, da počasi 
napredujem.«

Ptujski mladinec 
Sašo Stojak se je 
sproščal ob maturi

V absolutni moški konku-
renci se je zelo dobro odre-
zal tudi mladi ptujski strelec 
Sašo Stojak in s 563 krogi 
(93, 94, 93, 96, 94, 93) uspe-
šno prestal zahtevni krst na 
svetovnih pokalih. Ker je Sto-
jak nastopal v MQS konku-
renci (dovoljeni trije v kon-
kurenci in dva v MQS na dr-
žavo), je ostal brez uvrstitve, 
z enakim dosežkom v redni 
konkurenci pa bi osvojil 66. 
mesto. Mladi Ptujčan odlično 
združuje športne treninge s 
šolskimi obveznostmi, v svo-
jem zelo natrpanem urniku 
pa je nastop na domačem ve-
likem tekmovanju izkoristil 
kot dobrodošlo sprostitev 
v stresnem obdobju opra-
vljanja mature. Ptujskemu 
srednješolcu elektro in ra-

čunalniške smeri pa je zelo 
dobro uspevalo oboje. Zaradi 
mature se je sicer moral od-
povedati mladinskemu med-
narodnemu turnirju v Plznu, 
ki so se ga udeležili njegovi 
reprezentančni kolegi, za-
radi tega pa je bil zelo vesel 
poziva vodje reprezentance 
Andreje Vlah na tekmo do-
mačega svetovnega pokala. 
Ptujskemu mladincu ni zmo-
tilo dobre koncentracije niti 
dejstvo, da je na strelnem me-
stu pred njim nastopal naj-
boljši strelec v kvalifikacijah, 
Kitajec Zhiwei Wang, ki je 
dosegel izjemnih 586 krogov 
(95, 99, 97, 99, 99, 97). Do-
datni nastop na svetovnem 
pokalu v MQS konkurenci je 
izkoristil tudi miklavški stre-
lec Simon Simonič in kot 
bronasti strelec minulega DP 
v Laškem dosegel zanj skro-
mnih 553 krogov (94, 93, 94, 
92, 95, 85). Na koncu je za-
služeno zmago slavil Indijec 
Jitu Rai, ki je v desetih dneh 
(WC München in WC Mari-
bor) dosegel še tretjo meda-
ljo na svetovnih pokalih!

Simeon Gönc

V Strelskem centru Gaj 
Pragersko se je v petek 
končal letošnji tretji ISSF 
Svetovni pokal s puško in 
pištolo, prvi na slovenskih 
tleh. V drugi polovici tek-
movanja smo lahko spre-
mljali izjemno zanimive 
nastope strelcev z zračno 
pištolo 10 m in strelcev z 
malokalibrsko puško v troj-
nem položaju 50 m. Zraven 
vseh svetovnih strelskih 
zvezdnikov, nastopalo je 
kar 613 tekmovalcev iz 59 
držav, se je predstavila tudi 
25-članska slovenska izbra-
na vrsta, med njimi tudi pet 
spodnjepodravskih strel-
cev s pištolo.

Živa Dvoršak znova 
v finalu

Z novo uvrstitvijo v finale 
nas je v disciplini trojnega po-
ložaja z malokalibrsko puško 
znova navdušila mlada sloven-
ska olimpijka Živa Dvoršak, 
ki se je s četrtim najboljšim 
rezultatom v kvalifikacijah s 
580 krogi zanesljivo uvrstila 
naprej. V svojem prvem finalu 
v tej disciplini se je pogumno 
zoperstavila izkušenejšim tek-
micam, vendar je po slabšem 
nastopu v ležečem položaju s 
tekmovanjem končala po do-
datnih 40 strelih in osvojila 
končno 7. mesto. Najbolje le-
tos se je na svetovnem pokalu 
odrezala izkušena Ptujčanka 
Majda Raušl, ki si je v konku-
renci 100 nastopajočih strelk 
pred domačim občinstvom 
priborila 32. mesto s 376 kro-
gi. Raušlova je s tem rezulta-
tom dosegla najvišjo uvrstitev 
na tekmah za svetovni pokal 
in bila z dosežkom zadovoljna. 
V zadnjem obdobju je v svo-
jem streljanju naredila veliko 
tehničnih izboljšav, rezultati 
tega pa se že kažejo na tekmo-
vanjih. Njen rezultatski trend 
je vzpenjajoč, ob tem pa se za-
veda, da ima še veliko rezerv, 
kar jo navdaja z optimizmom. 
Zmago je slavila odlična srb-
ska strelka Zorana Aruno-
vić.

Kevin Venta 
najbolje na velikih 
tekmovanjih

V moški konkurenci z 
zračno pištolo se je kljub te-
žavam z nedelujočo tarčo na 
strelnem mestu, zaradi česar 
je bil premeščen na drugo, 
dobro odrezal ormoški stre-
lec Kovinarja Kevin Venta 
in s 574 krogi (94, 97, 93, 
98, 95, 97) osvojil 33. mesto. 
Tudi mladi Ormožan je tako 
dosegel najvišjo uvrstitev na 
tekmah za svetovni pokal, 
svoj nastop na pokalu pa je 
ocenil tako: »Že na treningu 
pred tekmo sem imel dober 
občutek. Večino teh občut-
kov mi je uspelo zbuditi na 
sami tekmi, ki je bila zame 
kot pohod po skalnatem ob-
močju. Tu in tam sem imel 
padec koncentracije, a se mi 
je nekako uspelo prebiti do 
konca. Bilo je kar nekaj stre-
lov blizu 10 (9.9, 9.8), kar pa 
me ni vrglo iz tira. Zavedam 
se, da sem rezultatsko nekje 
v rangu mednarodne katego-
rizacije. Z rezultatom – nov 

Ljutomerski hipodrom je 
gostil deveti tekmovalni dan 
letošnje kasaške sezone. Več 
kot 1200 gledalcev je spremlja-
lo sedem točk sporeda, v kate-
rih se je merilo 59 konjev iz 
vseh slovenskih klubov. Tudi 
tokrat so imeli največ uspeha 
domačini, saj so slavili kar v 
petih dirkah, po ena zmaga pa 
je odšla v Komendo in Ljublja-
no. Tudi v najpomembnejših 
dirkah, v spomin na nekoč 
odlične tekmovalce KK Lju-
tomer – Janka Makoterja in 
Mirka Hanžekoviča, sta zmagi 
ostali doma. Hanžekovičevo 
dirko je nekoliko presenetlji-
vo dobila 4-letna kobila Flic-
kadiCasei, lastnika in voznika 
Branka Slane, Makoterjeva 
dirka pa je pripadla 9-letnemu 
žrebcu Lambertu, z voznikom 
Jožetom Sagajem mlajšim, 
sicer nedeljskim najuspešnej-
šim tekmovalcem, z zmagoval-
no vožnjo v dveh nastopih.

Rezultati:
1. dirka za 3-14 l. kasače, 

zaslužek do 1.400 EUR, 2100 
metrov: 1. Fedex (Jo. Sagaj ml.) 
1:17,6, 2. Ela (Damjan) 1:18,8, 
3. Dante MS (Seršen, vsi Ljuto-
mer) 1:19,2. 2. dirka za 3-14 

l. kasače, zaslužek do 4.000 
EUR, 2100 metrov: 1. Bum-
bleBlue  HČ (Čebulj, Komenda) 
1:18,9, 2. Gingersnap (Lovren-
čič, Šentjernej) 1:19,3, 3. Dai-
sy (Plečko, Slov. gorice Lenart) 
1:19,5.   3. dirka denarnihandi-
cap za 3-14 l. kasače, na 2140 

– 2200 metrov: 1. TarsStars 
(Ja. Sagaj, Ljutomer) 1:18,7, 
2. Wise Man (Osolnik, Posavje 
Krško) 1:19,0, 3. Sanger MS 
(Mi. Slavič, Ljutomer) 1:19,1.  4. 
dirka v spomin na Mirka Han-
žekoviča, denarnihandicap za 
3-14 l. kobile na 2140 – 2200 
metrov: 1. FlickadiCasei (Slana) 
1:20,7 (na 2160 metrov), 2. 
Lotte (Žnidarič) 1:19,3), 3. Itty 
(Mi. Slavič, vsi Ljutomer) 1:19,4 
(oba na 2200 metrov).  5. dir-
ka za 3-14 l. kasače, zaslužek 
do 20.000 EUR, 2100 metrov: 
Florko (Sodec) 1:17,5, 2. Jasa 
GL (Zorko) 1:17,7, 3. Lady 
Luna (Hanžekovič, vsi Ljutomer) 
1:17,8.  6. dirka v spomin na  
Janka Makoterja,  za 3-14 l. ka-
sače, 2100 metrov: 1. Lambert 
SaS (Jo. Sagaj ml.) 1:15,0, 2. 
PrincipessaOvI (Mi. Slavič, oba 
Ljutomer) 1:15,1, 3. Dakot (M. 
Žan, Komenda) 1:15,3.  7. dir-
ka za 3-14 l. kasače, zaslužek 
do 7.000 EUR, 2100 metrov: 1. 
Morfej Peški (Dolinšek, Stožice 
Ljubljana) 1:18,2, 2. NeyshaGill 
(Pirc, Krim) 1:18,3, 3. Apollo 
(Lovrenčič, Slov. gorice Lenart) 
1:18,4. 

NŠ
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Dobri nastopi Vente in Raušlove ter Stojaka

Kasaštvo � Dirke v Ljutomeru

Obe spominski dirki domačinom

Foto: Simeon Gönc

Slovenski reprezentanti z zračno pištolo, (z leve) Simon Simonič, Blaž Kunšek, Sašo Stojak, Rožle 
Repič in Kevin Venta, so uspešno prestali nastop na domačem svetovnem pokalu, najvišjo uvrstitev 
je dosegel Venta na 33. mestu 

Po dveh gladkih porazih 
proti Nizozemski in Čilu je 
bilo neizbežno senzacional-
no in boleče slovo Špancev. 
Izpad branilcev naslova že po 
prvem krogu pa nikakor ni 
redkost. Novejša nogometna 
zgodovina nam pove, da so se 
po prvem krogu pred Španci 
s svetovnega prvenstva poslo-
vili leta 2000 Francozi in leta 
2010 Italijani. To pomeni, da 
so na kar treh od zadnjih štirih 
svetovnih prvenstvih branilci 
naslova izpadli že po prvem 
krogu. Italijani so po uvodnem 
delu izpadli tudi leta 1950, ko 
je prvenstvo prav tako gostila 
Brazilija. Leta 1966, ko je pr-
venstvo potekalo v Angliji, so 
zelo hitro kovčke »spakirali« 
tudi Brazilci, ki jih pred tem 
neslavnim podvigom ni rešil 
niti sam Pelé. 

Le nekaj dni kasneje kot 
Špancem se je podoben sce-
narij zgodil tudi Angležem, 
ki so v skupini z Urugvajem, 
Italijo in Kostariko ostali brez 
možnosti za napredovanje. 
Vsaj tako je zanimivo tudi 
dejstvo, da si je napredovanje 

po dveh krogih v skupini že 
zagotovila Kostarika, Italijani 
in Urugvajci bodo med sabo 
odločali o drugem potniku v 
osmino finala. S tem pa izpa-
dov močnih evropskih ekip še 
ni bilo konec, saj so na robu 
izpada tudi Portugalci, ki sicer 
še imajo teoretične možnosti 
za napredovanje, a res le teo-
retične … 

Vse tri ekipe imajo v svo-
jih vrstah največje zvezdnike 
evropskega nogometa, ki jim 
je naporna klubska sezona 
očitno pobrala preveč moči 
in imajo v Braziliji rezervoarje 
odprte globoko »na rezervo«. 
Na drugi strani so v izjemni 
formi Francozi, ki so precej 
manj izpostavljeni v svojih 
klubih (razen Riberyja, ki pa 
ga v Braziliji tako ali tako ni). 
Kar se zdi včasih pomanjklji-
vost, je v tem primeru pred-
nost in varovanci Didiera 
Deschampsa so polni elana 
in želje po dokazovanju. Med 
pozitivna presenečenja lahko 
zaenkrat štejemo Kostariko, 
Čile, Kolumbijo, ki so si vse 
že zagotovile napredovanje. 
Kako daleč pa se bodo prebile 
v izločilnih dvobojih, pa zaen-
krat ostaja v domeni ugibanja. 
A predvidevamo lahko, da se 
bo vsaj katera od njih uvrstila 
med najboljšo osmerico, lah-
ko še kakšen korak dalje … 

JB, JM

Nogomet � SP 2014

Španci, Angleži in Portugalci 
na istem letalu …

Francozi se zaenkrat lahko 
upravičeno veselijo.

Rezultati:
Skupina C:
Kolumbija – Slonoko-

ščena obala 2:1 (0:0)
Japonska – Grčija 0:0
Skupina D:
Urugvaj – Anglija 2:1 (1:0)
Italija – Kostarika 0:1 (0:1)
Skupina E:
Švica – Francija 2:5 (0:3)
Honduras – Ekvador 1:2 

(1:1)
Skupina F:
Argentina – Iran 1:0 (0:0)
Nigerija – BiH 1:0 (1:0)
Skupina G:
Nemčija – Gana 2:2 (0:0)
ZDA – Portugalska 2:2 

(0:1)
Skupina H:
Belgija – Rusija 1:0 (0:0)
Južna Koreja – Alžirija 

2:4 (0:3)

Foto: NŠ

Spominsko dirko Mirka Hanžekoviča je dobila 4-letna FlickadiCa-
sei (2) iz hleva Branka Slane (KK Ljutomer).

Boštjan Simonič predstavil podjetniški 
produkt – kompenzator B1

Ptujski strelec Boštjan Simonič, ki v zadnjih letih 
nastopa za miklavško sredino Jožeta Kerenčiča, je na do-
mačem svetovnem pokalu nastopil v MQS konkurenci 
z malokalibrsko pištolo na 50 m in dosegel 527 krogov, 
kar predstavlja njegov povprečni rezultat iz letošnje se-
zone, s katerim se težko sprijazni, saj je v preteklih letih 
nastopal bistveno bolje. Simonič pa je priložnost domače 
organizacije svetovnega pokala in prisotnost vseh naj-
boljših strelcev na svetu izkoristil za predstavitev svojega 
podjetniškega produkta – kompenzator (blažilec za ma-
lokalibrsko pištolo) B1. V razvoj omenjenega produkta 
je vpeto njegovo bogato strokovno znanje in tekmovalna 
izkušenost, s pomočjo katerih je strelskemu trgu ponudil 
odličen produkt. Odzivi na predstavitev so bili dobri, ve-
liko zanimanja za kompenzator pa so pokazale predvsem 
azijske države. 



3. NŠ Korant Modri       
4. ŠD Cirkulane       
5. KMN Slovenske Gorice       
6. NŠ Poli Drava Ptuj       
7. NK Tržec         
8. NŠ Korant Rumeni       
Ekipe U-9:

1. NŠ Korant 
2. NK Podlehnik 
3. NK Podvinci 
4. NK Središče 
5. NK Tržec 
6. NK Cirkulane 
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mo, da nam bodo to dovolje-
vale finančne zmožnosti, in 
če bo tako, verjamem, da se 
bo to zgodilo v obdobju dveh 
ali treh let.«

Za pravilno se je izkaza-
la odločitev, ko ste na Ptuj 
za trenerja pripeljali Uro-
ša Šerbca, legendo sloven-
skega rokometa. Boste z 
njim nadaljevali zgodbo?

A. Belšak: »Z Urošem smo 
se dogovorili, tako da ostaja 
pri nas tudi v naslednji sezo-
ni. Pod njegovo taktirko se 
vidi napredek v igri, obenem 
pa ima Uroš karizmo. Fante 
zna motivirati, tako da se za 
uspeh z njim ni bati.«

Na zadnjem srečanju se 
je od vaše ekipe poslovil 
izkušeni Robert Bezjak, 
ki je končal svojo bogato 
športno pot. Kako boste 
na igrišču zapolnili to 
praznino?

A. Belšak: »To bo zelo tež-
ko, toda potrudili se bomo. 
Mi smo Roberta želeli zadr-

žati vsaj še eno sezono, toda 
zaradi osebnih obveznosti se 
je odločil, da bo končal kari-
ero. Upam, da bo v klubu še 
naprej deloval po najboljših 
močeh. Vsekakor pa iščemo 
igralca na njegovi poziciji.«

Kaj Dravi še manjka, da 
bi se lahko kosala z naj-
boljšimi v državi. Na ka-
terih področjih se mora 
celotni ustroj kluba še dvi-
gniti?

A. Belšak: »Uprava se zelo 
trudi, sem pa mnenja, da bi 
moralo lokalno okolje bolj 
prisluhniti našim željam in 
potrebam, da se klub vrne na 
stara pota.«

V klubu se odlično dela 
z mladimi rokometaši. Za 
rokomet na Ptuju se torej 
ni bati.

A. Belšak: »V našem pod-
mladku moramo delati vsaj 
tako dobro kot do sedaj ali 
pa še bolje, da bomo dosegli 
nivo, ki smo si ga začrtali. V 
obzir je treba vzeti, da v RK 
Drava Ptuj trenutno trenira 
največ otrok na Ptuju v eki-
pnih športih in bi tudi zaradi 
tega pričakovali večji posluh 
lokalnega okolja. Vizija kluba 
je, da se klub širi, da se vrne 
na stara pota, da je jedro član-
ske ekipe domače, obenem 
pa si želimo kakovostno delo 
z mladimi, da bodo ti fantje 
zadovoljni.«

V pretekli sezoni pa 
vam je na tribune uspelo 
vrniti tudi publiko. Kaj si 
želite od nje vnaprej?

A. Belšak: »Še naprej bi 
apeliral na naše navijače, da 
pridejo pogledat naše fante. 
V upravnem odboru se trudi-
mo v klub pripeljati fante iz 
domačega okolja, ki se potem 
zlijejo z drugimi fanti in po-
stanejo »Ptujčani«. Resnično 
si želim, da bi bile tribune v 
naslednji sezoni še bolj polne 
kot do sedaj.«

tp

V Bukovcih je konec tedna 
potekal tradicionalni, 28. Ko-
rantov pokal. Med člani so se 
merile štiri ekipe, organiza-
torji pa so tokrat prvič izvedli 
še Mini korantov pokal, tur-
nir mladih v kategorijah U-7 
in U-9. 

V članski konkurenci sta v 
polfinalu slavili ekipi Podvin-
cev in Stojncev, ki sta se v ne-
deljo merili v finalni tekmi. 
Prepričljivo so se prvega me-
sta veselili Stojnčani, ki so na 
obeh tekmah mrežo ohranili 
nedotaknjeno. 

Rezultati: 
Podvinci – Videm 4:0,
Stojnci – Bukovci 2:0;
tekma za 3. mesto: Bukovci 

– Videm 2:5;
tekma za 1. mesto: Stojnci – 

Podvinci 4:0.
STOJNCI: Veselič, Vinkovič, 

Priher, Petrovič, Zorko, Mezna-
rič, Ratek, Horvat, Zupanič, Ha-
meršak, Majcen, Roškar, Kokot;

PODVINCI: Dabič, Lah, Mari-
nič, Kuserbanj, Ikavčič, Kupčič, 
Orovič, Kušer, Simonič, Mulej, 
Belšak, Pal, Mulej, Arnuga, To-
polovec, Divjak, Leben.

Končni vrstni red na 
1. Mini korantovem 
pokalu:

ekipe U-7;
1. NŠ Marcos Tavares Rogoza       
2. ONŠ Golgeter Hajdina       

Rokometaši ptujske Dra-
ve so se v lanski sezoni po 
dolgih 12 letih uvrstili v 1. 
B-ligo. Kljub temu da so bili 
v njej novinci, povrh vsega 
še z izjemno mlado zasedbo, 
so modri v drugem najkako-
vostnejšem rokometnem ran-
gu pri nas dodobra opozorili 
nase in osvojili 7. mesto. Z 
uvrstitvijo domače ekipe je 
zadovoljen tudi upravni od-
bor kluba na čelu s predse-
dnikom Alešem Belšakom. 
Nekdanji igralec Drave je 
ocenil pred kratkim končano 
sezono 2013/14, obenem pa 
svoj pogled usmeril naprej, 
glavni cilj Ptujčanov je na-
mreč 1. A-liga.

Sezono 2013/14 ste kon-
čali na 7. mestu. Ste z raz-
pletom zadovoljni?

A. Belšak: »Vsi moramo 
biti zadovoljni; pred začet-
kom sezone smo si namreč 
za glavni cilj zadali obstanek 
v ligi. Zavedali smo se tudi, 
da je naša ekipa dovolj kako-
vostna, da lahko poseže po 
kašnem mestu višje, kot je le 
goli obstanek. Vsekakor smo 
z razpletom zadovoljni tudi v 
upravnem odboru.«

Drava zelo dolgo ni tek-
movala na tako kakovo-
stnem nivoju. Kako težko 
je novincu, ki ima povrh 
vsega še zelo mlado eki-
po, ko pride v višji rang 
tekmovanja?

A. Belšak: »Verjamem, da 
so fantje sami občutili, da je 
1. B-liga stopnička više, da tu-
kaj ni lahkih zadetkov in da se 
je za vsak gol treba potruditi. 
Težko bo tudi v naslednjem 
letu, toda po drugi strani 
verjamem, da bo lažje z vidi-
ka boljšega poznavanja moči 
tekmecev.«

Po čem si boste preteklo 

sezono najbolj zapomni-
li? Katera tekma se vam je 
najbolj vtisnila v spomin?

A. Belšak: »Vsaka tekma 
in vsaka zmaga sta dobrodo-
šli in nekaj posebnega. Ne-
dvomno pa so v tem našem 
okolju najbolj pri srcu zmage 
z lokalnimi rivali, kot sta Ve-
lika Nedelja in Moškanjci-Go-
rišnica. V tem kontekstu bi 
omenil zadetek Roberta Bez-
jaka po izteku igralnega časa, 
ki ga je dosegel v Gorišnici.«

»Želimo si dve 
okrepitvi«

Fantje so na zasluženem 
oddihu, toda upravni od-
bor kluba z vami na čelu 
ne počiva.

A. Belšak: »Vsekakor želi-
mo zadržati jedro ekipe in v 
klub pripeljati dve okrepitvi. 
Delamo namreč na dolgi rok 
in gotovo je naša želja, da v 
nekem doglednem času za-
igramo v 1. ligi. Seveda upa-
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Nogomet � Korantov pokal v Bukovcih

Stojnčani prvi brez prejetega gola

Rokomet � Aleš Belšak, predsednik RK Drava

V dveh, treh letih v 1. ligo

Foto: Črtomir Goznik

V finalu Korantovega pokala v Bukovcih so bili Stojnčani (v rumenih dresih) uspešnejši od Podvin-
čanov.

Foto: Črtomir Goznik

Aleš Belšak, predsednik RK Drava: »V RK Drava Ptuj trenutno tre-
nira največ otrok na Ptuju v ekipnih športih in bi tudi zaradi tega 
pričakovali večji posluh lokalnega okolja.«

Atletika � 11. ormoški ulični tek
V torek, 24. junija, bo na Kerenčičevem trgu v Ormožu s pri-

četkom ob 20.30 potekal 11. ormoški ulični tek. Organizator 
teka bo tudi tokrat Atletski klub Ormož. Prvi ormoški ulični tek 
je bil organiziran leta 2004.

Tek bo potekal v enotni ženski in moški kategoriji; pravico 
nastopa imajo rojeni leta 1999 in starejši. Prijava na dan pri-
reditve znaša 10 evrov (na otroškem in družinskem teku ni 
startnine).

Nagrade za moški tek (4800 metrov): 1. 150 EUR, 2. 110 EUR, 
3. 90 EUR, 4. 70 EUR, 5. 60 EUR, 6. 50 EUR, 7. 30 EUR, 8. 20 EUR.
Nagrade za ženski tek (4000 metrov): 1. 130 EUR, 2. 90 EUR, 
3. 70 EUR, 4. 50 EUR, 5. 30 EUR.

Družinski tek bo potekal, če bodo prijavljene vsaj tri družine. 
Ekipo sestavljata dva člana družine, ki bosta morala preteči 
1100 metrov. Otroški tek bo razdeljen na dva dela: na 550 
metrov bodo tekli rojeni leta 2003 in mlajši; na 1100 metrov 
rojeni leta 1999 do 2002. Deklice in dečki bodo tekli v svojih 
kategorijah.

Organiziran bo tudi tek gasilskih društev Občine Ormož. Tek 
se bo izvedel, če bodo prijavljene vsaj tri ekipe. Gre za štafetni 
tek, kjer bo moral vsak iz ekipe preteči 550 metrov. V ekipi 
mora biti vsaj ena tekmovalka.

Štart otroškega teka bo ob 20.30, sledi štart družinskega 
teka in teka gasilskih društev. Ob 21. uri štart za ženske in 
moške. 

Dodatne informacije: Ivan Golob: 041 815 694

Športno poletje v Ljutomeru
Športna zveza Ljutomer za prihajajoče počitnice pripravlja 

pestro in bogato dogajanje. Ljutomersko letno kopališče ob 
plavalnih užitkih v dveh bazenih ponuja tudi igrišča za odbojko 
na mivki, košarko, mali nogomet, badminton in namizni tenis. 
V sredo, 25. junija, se bo ob 9. uri na stadionu v ŠRC pričel 
tradicionalni nogometni tabor, kjer se bodo udeleženci v štirih 
dneh ukvarjali z veščinami nogometne igre. V dneh od 27. do 
29. junija bo v Cezanjevcih eko športni tabor, v ponedeljek, 
30. junija, pa se bodo pričeli petdnevni tečaji športnega pleza-
nja ter tenisa za mladino in odrasle. Na poletnih športnih igrah 
(11. – 13. julij) bodo potekala tekmovanja v plavanju, igranju 
odbojke na mivki, malem nogometu in badmintonu. Plavalna 
tečaja bosta izvedena med 14. in 18. julijem ter 4. in 8. avgu-
stom, v mesecu avgustu bodo pripravili tudi košarkarsko šolo, 
tekmovanje v odbojki na mivki in že 19. Taborski tek (8.8.). 

UK, NŠ

Športni napovednik

V Vidmu je konec maja pote-
kala volilna skupščina Športne 
zveze občine Videm. Na skup-
ščini so bili prisotni delegati 
sedmih športnih klubov in dru-
štev.

Predsednik Vladimir Sitar 
se je zahvalil vsem prisotnim 
za sodelovanje od leta 2009, 
ko je bila zveza ustanovljena. 
Podal je kratko poročilo, v ka-
terem je omenil glavne uspehe 
zveze. Med najodmevnejšimi 
so bile prireditve ob razglasitvi 
športnikov leta občine Videm, 
na katerih so bili prisotni neka-
teri popularni gostje, med njimi 
so bili Matjaž Kek, Marcos Ta-
vares, Bojan Ban, Mitja Petkov-
šek, Miro Cerar in še mnogi dru-
gi. »Ponosen sem na dosedanje 
delo, mesto predsednika pa z 
veseljem prepuščam novemu 
vodstvu, saj sam ne bom kandi-
diral,« je povedal Sitar.

Po poročilu in izvolitvi orga-
nov skupščine so bile na dnev-
nem redu volitve. Za predsedni-
ka sta kandidirala Darko Jeza in 

Dejan Tramšek. Delegati so bili 
v večini izvolitev soglasni in so 
izvolili novo vodstvo.

Predsednik: Darko Jeza
Podpredsednik: Bojan Merc
Tajnik: Matjaž Klasinc
Upravni odbor: Dejan Tram-

šek (ŠD Selan), Matjaž Muzek 
(ŠD Zg. Pristava), Ivan Gojkošek 
(ŠD Pobrežje), Gorazd Črnila 
(ŠD Videm), Danilo Hliš (ŠD Lan-
cova vas), Renato Bračič (KMN 
Majolka).

Nadzorni odbor: Denis Bo-
žičko, Dejan Fridauer, Sandi 
Peršuh.

Disciplinska komisija: Miran 
Selak, Vlado Škrabl, Joži Kme-
tec; nadomestni člani so Silvo 
Zajc, Mihael Hrženjak in Miha 
Lah.

Po izvolitvi so sledile čestitke 
in kratek govor novoizvoljenega 
predsednika Darka Jeze, v kate-
rem se je zahvalil za zaupanje 
ter v kratkem orisal načrt delo-
vanja ŠZ Videm v prihodnosti.

Franc Slodnjak

Športna zveza Videm

Novo vodstvo



 Politika   15torek � 24. junija 2014

»Tukaj v Slovenski Bistrici se 

vremena Slovencem še niso 

zjasnila,« je uvodoma pripo-

mnil slovenjebistriški župan 

Ivan Žagar. Nad parkom so 

se namreč zbrali oblaki, ki so 

nad ljudi namenili tudi nekaj 

kapelj dežja. »Sicer pa so bili 

tabori prvenstveno namenje-

ni za širjenje narodnega na-

boja in so bili neke vrste po-

litični dogodki. Res pa je, da 

so bili takrat vseslovenski in 

da so na temeljnih vprašanjih 

združili akterje iz vseh politič-

nih usmeritev. To je bilo zelo 

pomembno sporočilo tistega 

časa, brez katerega verjetno 

tudi ne bi bilo temeljnega ka-

mna za osamosvojitev Slove-

nije,« je dejal župan na prvem 

taboru v Slovenski Bistrici.

In čeprav je bil Bistriški 

tabor po zagotovilih Herte 

Žagar, direktorice zavoda za 

kulturo (organizatorja te pri-

reditve), nepolitičen in je imel 

izključno domovinsko noto, 

je namen ali cilj tabora slav-

nostni govornik umetnostni 

zgodovinar Ferdinand Šerbelj 

razumel nekoliko drugače.

Okrcal je slovenske univer-

ze, ki v učni proces uvajajo 

predavanja v tujem jeziku, 

slovenske nacionalne radijske 

postaje, ki slovensko glasbo 

predvajajo v nočnem času, in 

narod, ki ima svojo domačo 

glasbo za govedarsko. Nato pa 

je Šerbelj dodal taboru poli-

tično usmeritev. »Naš tabor je 

tudi protestno izražanje naše-

ga nestrinjanja z načinom dela 

državotvornih stebrov naše 

družbe. Leta 1991 se nam je 

uresničil starodavni sen po 

neodvisni domovini sloven-

skega naroda. Optimizem v 

mlado državo in medsebojno 

zaupanje je splahnelo. Iz raz-

padle Jugoslavije so se v mla-

do demokracijo zalezli potuh-

njeni elementi socialistične 

oportunosti. Gre za oblastne 

elite tajkunskih menedžerjev, 

direktorjev, bankirjev, ki jih 

usmerjajo sive eminence bi-

vše Juge,« je povedal. 

Svoj čustveno zaznamovan 

govor je stopnjeval: »Ukradli 

so nam državo in nas oropali 

bodočnosti. Te pijavke naše-

ga premoženja so v bankah 

požrle naš družbeni denar, 

zagonile fabrike. Zaradi ud-

bomafijskega menedžerstva je 

naše zdravstvo shiran bolnik 

na smrtni postelji.« 

Pošteno je okrcal tudi - po 

njegovih besedah - indično 

sodbo (sodba brez neposre-

dnih dokazov) nekdanjemu 

premieru in se znesel še nad 

novinarji. V sklepnem delu 

govora pa je Šerbelj zbrane 

pozval: »Misliti moramo s svo-

jo glavo in prisluhniti klicu 

vesti, da ne bomo padli med 

Cankarjeve hlapce. Zbudimo 

se iz otopelosti in skujmo 

nove osnove demokracije, 

da ne bomo postali debili v 

družbi narodno združene 

Evrope. Prepričan sem, da so 

tudi danes med nami Krpani. 

Prepoznajmo jih in jim zau-

pajmo z glasom na bližajočih 

se vsiljenih volitvah. Ne za 

vole, temveč za konje, ki bodo 

potegnili naš voz iz nastalega 

močvirja.«

Tako je nepolitični tabor, 

katerega namen je bil netenje 

narodne enotnosti, razdvojil 

prisotne. Nekateri so namreč 

govorniku zaploskali, spet 

drugi zmajevali z glavami. Ne 

govori, ne leporečenje niso 

zanetili domovinske iskre v 

srcih zbranih, je pa to storila 

glasba oziroma pesmi dvanaj-

stih zborov in pihalnih godb, 

ki so opevale lepote domo-

vine, brez sledu politične 

usmerjenosti. 
Mojca Vtič

Slovenska Bistrica � Kako je nepolitični tabor postal čisto političen

O glasovanju za konje in ne za vole
Ob 180. obletnici rojstva narodnega buditelja Josipa Vošnjaka je bil v slovenjebistriškem parku organiziran Bistriški tabor, ki je bil osrednji dogodek letošnjega 
Vošnjakovega leta kulture. Tako se je v petek zbralo približno 270 ljubiteljskih kulturnic in kulturnikov ter drugih sodelujočih, ki so v počastitev spomina na pisa-
telja in politika nastopili s slovenskimi domovinskimi pesmimi. 

FOTO: Mojca Vtič

Slavnostni govornik Ferdinand Šerbelj

V odboru za okolje in pro-

stor ter gospodarsko infra-

strukturo in odboru za gospo-

darstvo MO Ptuj so pri obeh 

poročilih zapisali enako. S pr-

vim poročilom so se seznanili, 

pri drugem pa so zapisali, da 

»ocenjujejo poročilo kot nepo-

polno in predlagajo, da ga NO 

MO Ptuj dopolni tako, da bo 

razvidno, katere pravne ose-

be do leta 2013 niso plačevale 

nadomestila za uporabo stavb-

nega zemljišča in pri katerih so 

bile očitne razlike med plačili 

do 2012 in plačilom 2013. Iz 

sedanjega poročila je razvidno, 

da je takih pravnih oseb 79. Če 

NO zaradi zakonskih omejitev 

o varovanju podatkov ali ne-

sodelovanja občinske uprave 

tega ne more doseči, odbor 

predlaga, da zadevo NO preda 

računskemu sodišču«.

Na Gursu so povedali, da je 

MO Ptuj za zdaj edina na Ptuj-

skem in tudi edina, ki je upora-

bila podatke iz registra nepre-

mičnin.

Leta 2012 za 
plačilo 1,9 
milijona, leta 
2013 pa 2,6 
milijona evrov

Ti pa so prinesli tudi bistve-

ne spremembe pri zavezancih. 

Pri fizičnih osebah je bilo v 

letu 2012 7639 zavezancev, 

znesek nadomestila pa je zna-

šal 658.294 evrov, v letu 2013 

je bilo fizičnih zavezancev za 

plačilo nadomestila za upo-

rabo stavbnega zemljišča že 

9552, obveznost za plačilo pa 

je presegla milijon evrov ali 

1.042.748 evrov. Pri pravnih 

osebah je bilo v letu 2012 385 

zavezancev, v letu 2013 pa 464. 

V letu 2012 je znašal skupni 

znesek nadomestila pri prav-

nih osebah 1.251.097 evrov, v 

letu 2013 pa 1.806.309 evrov. 

Skupni znesek za plačilo pri 

vseh zavezancih v letu 2012 je 

znašal 1.909.391, v letu 2013 

2.849.057 evrov, dejanski pri-

hodek z obrestmi vred pa je v 

letu 2012 znašal 1.719.348,49 

evra, v letu 2013 2.648.726,10 

evra. Občutna razlika med 

številom zavezancev in posle-

dično tudi pri višini nadome-

stila, skoraj milijon evrov, je 

posledica uporabe druge baze 

podatkov, torej baze podatkov 

iz registra nepremičnin. Od 

leta 2000, ko je bilo uvedeno 

plačilo NUSZ, se je sicer vzpo-

stavila baza zavezancev, ki pa 

so jo dopolnjevali le s tistimi 

podatki, ki so jih posredovali 

občani sami ali jim je spre-

membo posredoval Davčni 

urad zaradi sklenjenih darilnih 

in kupoprodajnih pogodb. Kar 

90 % kršiteljev, torej oseb, ki 

doslej MO Ptuj niso posredo-

vali podatkov, naj bi izviralo 

iz neprijavljenih sprememb v 

dozidavah posameznih objek-

tov in napačnega razumevanja, 

kaj je to neto tlorisna površina 

objekta. Ta „odstopanja“ so si-

cer zavezanci lahko po preje-

mu dopisa od Gursa tudi sami 

preverili oz. uskladili.

Zakon o davčnem 
postopku 
prepoveduje 
objavo imen

Ne samo NO MO Ptuj, tudi 

dosedanje vzorne plačnike 

vseh davčnih obveznosti bi 

zanimali dosedanji neplačni-

ki, katerih podatki pa ostajajo 

za zdaj tajni, teh podatkov MO 

Ptuj NO ne more posredovati, 

ker bi to bilo v nasprotju z za-

konom o varstvu osebnih po-

datkov. Podatki o teh zavezan-

cih so zaupni podatki, k temu 

občino zavezujeta tudi 15. in 

16. člen zakona o davčnem po-

stopku. Ptuju je NO tudi predla-

gal, da preveri pravno možnost 

o plačilu nadomestila od vseh 

tistih, ki jim v preteklih letih 

le-to ni bilo obračunano oz. naj 

bi bilo nadomestilo prenizko. 

Odgovor MO je bil, da pravica, 

ko bi bilo treba davek napove-

dati, odmeriti, obračunati in 

odtegniti, zastara v petih letih, 

vendar ne razpolaga s primer-

jalnimi podatki za posamezne 

zavezance po letih.

MO Ptuj na predlog o tem, 

da se preveri tudi uporaba ka-

zenskih sankcij zoper pravne 

in fizične osebe, ki niso prija-

vile točnih podatkov o nepre-

mičninah, ni odgovorila. V NO 

Ptuj, ki ga vodi Sonja Žibrat, so 

med priporočila še zapisali, 

da se ponovno preverijo vse 

možnosti o obračunu dajatev 

za nazaj v okviru zastaralnega 

roka. Iz primerjave med staro 

in novo bazo podatkov bi mo-

rali biti razvidni podatki o tem, 

kdo občini ni pravilno posre-

doval podatkov za odmero na-

domestila za uporabo stavbne-

ga zemljišča. Tudi za te naj bi se 

preverile možnosti sankcij, kot 

naj se ponovno preverijo tudi 

pravne možnosti za objavo 

podatkov o vseh tistih, ki so se 

doslej izognili plačilu nadome-

stila.

Neplačniki so 
„privilegiranci“

Četudi je ptujski župan Šte-

fan Čelan v vseh dosedanjih 

pogovorih o plačilu NUSZ od-

ločno zavračal tezo o privilegi-

rancih na tem področju, so bili 

v vseh teh letih privilegirani 

vsi tisti, ki so se izognili plačilu 

tega nadomestila. Gospodar-

skih družb med neplačniki naj 

ne bi bilo. Vse do vzpostavitve 

Gursove evidence nepremič-

nin je evidenca zavezancev te-

meljila predvsem na pošteno-

sti in dobri volji lastnikov. Po 

zaslugi prenove baze podatkov 

naj bi se v proračun leta 2013 iz 

naslova nadomestil za uporabo 

stavbnega zemljišča nateklo za 

dobrih 580.000 evrov več kot 

leta 2012. Takrat so v MO Ptuj 

odgovorili, da je v prenovljeni 

bazi na novo zajetih največ ti-

stih, ki se ukvarjajo s kmetijsko 

dejavnostjo, ki pa doslej niso 

plačevali tega nadomestila, 

ker je zanje veljala oprostitev. 

Sledijo jim t. i. davčni zavezan-

ci, ki niso javili sprememb pri 

nepremičninah; na področju 

individualne gradnje je skoraj 

90 % takšnih, ki so sicer plače-

vali davek, vendar ne celotne-

ga. Podobno je bilo tudi pri 

gospodarskih družbah. Ljudje 

so veliko gradili, sprememb pa 

niso sporočali. 

Večina občin 
še vedno ne 
uporablja 
Gursove baze

Že od samega začetka uvedbe 

plačila nadomestila za upora-

bo stavbnega zemljišča sistem 

in evidenca nista bila nastavlje-

na tako, da ne bi prihajalo do 

anomalij. Nihče zavezancev za 

plačilo tudi ni sankcioniral, če 

tega nadomestila niso plačeva-

li, zato se je dogajalo, kar se je. 

Kot nikogar danes ne zanima, 

zakaj tudi preostale občine na 

Ptujskem in v Sloveniji, ki še 

ne uporabljajo Gursove baze 

podatkov, tega ne storijo, ker 

bi se tudi sicer pri njih poveča-

lo število zavezancev kot tudi 

sam znesek plačila. V Sloveni-

ji pa so celo še območja, kjer 

tega nadomestila sploh še ne 

plačujejo.
MG

Ptuj � Dokončni poročili o nadzorih nadomestila za stavbno zemljišče

Bodo neplačniki NUSZ-a zaradi zakonodaje ostali skriti?
Mestni svetniki so za 41. sejo mestnega sveta prejeli dve dokončni poročili NO, ki sta se nanašali na plačilo nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča (NUSZ) 
na območju MO Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

MO Ptuj je doslej edina občina na Ptujskem, ki je pri odmeri na-
domestila za uporabo stavbnega zemljišča uporabila podatke iz 
registra nepremičnin Gursa, ki je bil ustvarjen za uvedbo nepre-
mičninskega davka, pri izračunu nadomestila pa je upoštevala 
neto tlorisno površino objektov iz registra stavb.
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Prejeli so jih najuspešnej-

ši učenci, odličnjaki, teh je 

bilo skupaj na vseh ptujskih 

osnovnih šolah 59. Najboljših 

učencev je bilo šest: Davorin 

Furek, Astrida Marovič, Vida 

Julija Janžekovič, Jan Vindiš, 

Taja Islamovič in Maja Ma-

horič, za učenko generacije 

2013/2014 pa so proglasili 

Astrid Marovič (OŠ Mladika). 

Za vidne uvrstitve na regij-

skih, državnih in mednaro-

dnih tekmovanjih si je Maja 

Bedrač (OŠ Breg) prislužila 

naslov najboljše športnice 

osnovnih šol MO Ptuj v šol-

skem letu 2013/2014, Jaka Ko-

stanjevec (OŠ Ljudski vrt) pa 

med športniki osnovnih šol. 

Najuspešnejša mlada glas-

benica v tem obdobju je bila 

Tjaša Pauko, ki se ponaša s 

številnimi priznanji na doma-

čih in tujih glasbenih tekmo-

vanjih. 

Pokale so na Dnevu mlade 

ustvarjalnosti podelili špor-

tnikom posameznikom, ki 

so na finalih državnih tek-

movanj dosegli najmanj 10. 

mesto. Pokale so prejele tudi 

ekipe, ki so se uvrstile naj-

manj v polfinale državnega 

tekmovanja. 

Poseben gost letošnjega 

Dneva mlade ustvarjalnosti je 

bil David Bedrač, prof. sloven-

ščine, literarni mentor, kritik 

in pesnik, ki poučuje na OŠ 

Ljudski vrt na Ptuju. Mladim 

je predstavil svoje pesniško 

ustvarjanje, ki ga je začel pri 

osmih letih. „Čudovito je, če 

človek v svojem življenju naj-

de neko nišo, neko pot, način, 

skozi katerega se izrazi. Jaz 

sem se našel v pesnikovanju, 

ga lepo razvil. Talent je tudi 

velika odgovornost, treba je 

veliko, veliko delati.“ Spomnil 

se je tudi svojih osnovnošol-

skih let, v katerih ni bilo ta-

kšnega razkošja, kot je danes 

v osnovnih šolah. Mladim 

je priporočil, naj spoštujejo 

to, kar imajo, danes se lahko 

uspešno udejstvujejo na šte-

vilnih področjih. Po pozdra-

vu ravnateljice OŠ Ljudski vrt 

Tatjane Vaupotič Zemljič, ki 

je mladim čestitala za dosež-

ke in jim zaželela lepe poči-

tnice, je najboljšim učencem 

v šolskem letu 2013/2014, 

športnicam in športnikom 

ter glasbenici,, čestital tudi 

ptujski župan Štefan Čelan. 

»Ustvarjalnost je tisto orodje, 

s katerim lahko v tem tekmo-

valnem svetu jutri preživimo. 

MO Ptuj bo še naprej podpi-

rala mlade talente v okviru 

svojih možnosti. Male sive 

celice so lahko konkurenčna 

prednost naše države,« je še 

poudaril.
MG       

Ptuj � Dan mlade ustvarjalnosti

„Talent je tudi odgovornost...“
V dvorani OŠ Ljudski vrt je 17. junija potekal že tradicionalni Dan mlade ustvarjalnosti MO Ptuj, na katerem 
so učencem osnovnih šol podelili priznanja za izstopajoče dosežke na področju znanja, športa in umetnosti 
v šolskem letu 2013/2014. 

Foto: Črtomir Goznik

Najboljši učenci ptujskih osnovnih šol so: Davorin Furek (OŠ Breg), Astrid Marovič (OŠ Mladika), Vida 
Julija Janžekovič (OŠ Olge Meglič), Jan Vindiš (OŠ dr. Ljudevita Pivka), Taja Islamovič (OŠ Ljudski vrt) 
in Maja Mahorič (OŠ Ljudski vrt – Podružnica Grajena). Za učenko generacije 2013/2014 MO Ptuj 
je bila proglašena Astrid Marovič (OŠ Mladika), ki je prejela denarno nagrado MO Ptuj v višini 300 
evrov.

Priznanja za najvišje pov-

prečne ocene s smeri eko-

nomist – izredni je prejela 

Suzana Majcen, med rednimi 

študenti ekonomije pa Peter 

Lamberger. Med študenti sme-

ri Upravljanje podeželja in 

krajine je izstopala Petra Šter-

bal. Med mehatroniki sta bila 

nagrajena Jožef Škerget in Da-

vorin Mlakar. Priznanje za po-

sebne dosežke je prejela Albi-

na Ropič, inženirka kmetijstva 

in krajine, za vzorno vodenje 

in zastopanje študentske sku-

pnosti v organih zavoda ter 

za vestnost in angažiranost 

pri spodbujanju študentov in 

zaposlenih k ekološkemu oza-

veščanju in skrbi za naravo. Po 

besedah ravnatelja Roberta 

Harba je med mladimi dovolj 

zanimanja za te smeri. Gre 

namreč za diplomante, ki so 

zaposljivi, nekoliko več težav 

imajo na trgu dela ekonomisti. 

„Naši študentje so primerljivi 

z drugimi, imajo tudi veliko 

več praktičnega znanja, saj ve-

čino vaj opravijo v laboratori-

ju, obvezna praksa pa obsega 

kar 400 ur in poteka v pod-

jetjih, kjer lahko študenti že 

v času študija navežejo stik z 

delodajalci,“ je povedal Harb. 

Teorijo torej skušajo čim bolj 

povezovati s prakso.  Slavno-

stna podelitev je potekala v 

Dominikanskem samostanu. 

V kulturnem programu pa je 

nastopil Komorni zbor Kor. 
Estera Korošec

Ptuj � S podelitve diplom

Na trgu dela novih 91 diplomantov
Višja strokovna šola Ptuj je v četrtek organizirala podelitev diplom. Uspešno je študij 
zaključilo 91 študentov –  37 ekonomistov, 2 komercialista, 12 inženirjev kmetijstva in 
krajine, 40 inženirjev mehatronike. 

»Dragi mladi, s svojim de-

lom in željo po znanju ste že 

dokazali, da imate cilje, ki jim 

sledite, in se zavedate, da jih je 

mogoče uresničiti le z delom. 

Čestitam vam za vaše uspehe! 

Znanja, ki ste jih osvojili, pa 

naj bodo dobra popotnica 

za vaše nadaljnje življenje,« 

je zbrane odličnjake v vite-

ški dvorani Bistriškega gradu 

nagovoril slovenjebistriški 

župan Ivan Žagar. Letošnja žu-

panova petica je bila že štiriin-

dvajseta zapored in skupno jo 

je prejelo 85 učencev, od tega 

51 osnovnošolcev, 26 dijakov 

Srednje šole Slovenska Bistri-

ca in osem učencev Glasbene 

šole Slovenska Bistrica. 

Dobitnik županove petice je 

tudi naj učenec OŠ Pohorske-

ga odreda, največje osnovne 

šole na Bistriškem, Anže Kac, 

ki bo v jeseni postal gimnazi-

jec na Srednji šoli Slovenska 

Bistrica. In kaj je potrebno, da 

učenec postane naj učenec? 

»Seveda so na koncu ponavadi 

naj učenci tisti, ki imajo naj-

več priznanj, zberejo največ 

točk in podobno. Menim pa, 

da je naj učenec učenec, ki se 

Slov. Bistrica, Makole, Poljčane � Županove petice

Odlični 103 učenci in dijaki
V občinah Makole, Poljčane in Slovenska Bistrica so župani ob koncu šolskega leta skupno podelili 103 
županove petice. To so priznanja, ki jih učenci prejmejo za odličen uspeh v zaključnem letniku ali razredu. 

Foto: Miran Sternad

Makolski devetošolci, ki so šolanje zaključili z odličnim uspehom, z razrednikom Aljošo Hodnikom 
(manjka Ela Plavec). V treh bistriških občinah so župani letos podelili 103 zlate petice.

najbolj udejstvuje na različnih 

področjih, zagrabi vsako pri-

ložnost in si nabere kar največ 

možnih izkušenj že v samem 

začetku, v osnovni šoli. Če-

prav so dosežki in ocene na 

spričevalih in življenjepisih 

videti dobro, so izkušnje, raz-

gledanost in sposobnost tiste 

vrline, ki ti kasneje še bolj 

koristijo. Prav tako mora naj 

učenec imeti vzoren odnos 

do dela, sošolcev, učiteljev ...,« 

je odgovoril Anže Kac.

V Makolah je župan Alojz 

Gorčenko podelil šest župano-

vih petic in sedaj že nekdanjim 

devetošolcem podaril še knji-

go Slavna poglavja zgodovine. 

V sosednji Občini Poljčane je 

župan Stanislav Kovačič pode-

lil dvanajst županovih petic. Na 

podelitvi je izrazil upanje, da 

petica ne pomeni zgolj prizna-

nja za odlične dosežke, ampak 

da je tudi odraz odličnih oseb-

nostnih lastnosti prejemnikov 

in da prispeva k optimistični 

naravnanosti in širjenju poziti-

vizma. Ob tem se je zahvalil še 

staršem za spodbudno okolje 

in podporo, učiteljem za pro-

fesionalno opravljeno delo ter 

izpostavil, da je k uspehu učen-

cev z vlaganjem v izboljšanje 

standarda bivanja v šoli nekaj 

pridala tudi občina. Odličnja-

ki so Osnovno šolo zapustili 

s spominsko plaketo, knjigo, 

dežnikom in vrednostnim bo-

nom v višini 20 evrov. 
Mojca Vtič

V Štajerskem tedniku, ki je izšel 20.6., je v članku »Po-
darim ti cvet« prišlo do napake pri priimku predsednice TD 
Kog. Pravilno se glasi Anica Petek (in ne Anica Pevec).

Uredništvo

Foto: Črtomir Goznik

Najuspešnejša glasbenica MO 
Ptuj Tjaša Pauko je za svoje 
uspehe prejela knjižno in denar-
no nagrado v višini 300 evrov, 
ki jo je podarila MO Ptuj.

Črtomir Goznik

Najboljša športnica MO Ptuj je 
postala Maja Bedrač (OŠ Breg), 
najboljši športnik pa Jaka Ko-
stanjevec (OŠ Ljudski vrt) 
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Za letošnji, 23. festival na-

rodno-zabavne glasbe Slove-

nije, vokalno-instrumentalnih 

skupin z diatonično harmo-

niko ter dve- in večglasnim 

petjem, Vurberk 2014, se je 

sicer prijavilo manj ansam-

blov kot običajno. A komisija 

organizatorjev je na podlagi 

prijav in izbora v Podnanosu 

za festivalski večer določila 

12 ansamblov, ki so se v sobo-

to, 21. junija predstavili s po 

dvema svojima skladbama. Z 

novim valčkom in polko so se 

predstavili ansambli Prva liga 

iz Šmarjeških Toplic, Mladika 

iz Dramelj, Petan iz Novega 

Mesta, Glas iz Zreč, Pogled iz 

Šentjerneja, Potep iz Krškega, 

Azalea iz Brusnice, Divja kri iz 

Zagradca, Tik -Tak iz Postojne, 

Pajdaši iz Zgornje Polskave, 

Štrajk iz Poljčan ter ansambel 

Vikend iz Velenja. 

Tričlanska komisija za bese-

dila je sklenila, da je najboljše 

besedilo na letošnjem vurber-

škem  festivalu pesem Naprej 

bom odšla, ki jo je napisal Vili 

Bertok, zaigral pa ansambel 

Azaleja. Komisija predstav-

nikov radijskih postaj je za 

najboljšo izbrala skladbo Za-

ljubljen, avtorjev Mihe Les-

jaka in Darinke Kovač ter v 

izvedbi ansambla Vikend. 

Tudi nagrado za najboljšo 

večglasno vokalno izvedbo, 

plaketo Jožeta Šifrarja, ki jo 

je izročil pobudnik nagrade 

Franci Smrekar, je prejel an-

sambel Vikend. Strokovna ko-

misija za izvedbo in najboljšo 

večglasno vokalno izvedbo, v 

sestavi Tomaž Tozon, Urška 

Čop Šmajgert, Igor Podpečan, 

Tomaž Guček, Robert Goter 

in Konrad Toplak, je nagrado 

za najboljšo izvedbo v celoti, 

plaketo Lojzeta Slaka name-

nila ansamblu Pajdaši. Največ 

glasov občinstva je prejel an-

sambel Glas za skladbo Stara 

češnja, ki si je zato prislužil 

plaketo in denarno nagrado 

500 evrov. 

Glavne nagrade festivala, 

tradicionalne vurberške zma-

je, ki jih je tudi letos izdelala 

Bernarda Kovačič iz Šmartne-

ga ob Paki, pa so si na podla-

gi seštevka ocen strokovne 

komisije, komisije radijskih 

postaj in glasovanja občinstva 

letos prislužili trije najboljši 

ansambli. Tretjo nagrado in 

bronastega zmaja je prejel 

ansambel Tik-Tak iz Postojne, 

drugo nagrado in srebrne-

ga zmaja ansambel Pajdaši iz 

Zgornje Polskave, prvo nagra-

do in Zlatega zmaja pa je žu-

pan občine Duplek Mitja Hor-

vat izročil ansamblu Vikend iz 

Velenja.

Sicer pa je bilo na Vurber-

ku luštno in veselo še pozno v 

noč, saj so številne obiskoval-

ce zabavali ansambli Pajdaši, 

Vikend, Tik-Tak ter Vera in 

Originali. Tudi letos so izdali 

festivalsko zgoščenko z 12 no-

vimi festivalskimi skladbami, 

turistično društvo Vurberk pa 

je napolnilo serijo steklenic 

izbranega vina z Vurberka.  
M. Ozmec

Vurberk � 23. festival domače zabavne glasbe

Zmaji za ansamble Vikend, Pajdaši in Tik-tak 
Med 12 nastopajočimi si je ansambel Vikend prislužil kar tri nagrade: zlatega zmaja, nagrado radijskih postaj in plaketo Jožeta Šifrarja; srebrnega 
zmaja in plaketo Lojzeta Slaka so si priigrali Pajdaši, bronastega ansambel Tik-tak, najboljše besedilo pa je napisal Vili Bertok.

Foto: M. Ozmec

Ansambel Vikend iz Velenja si je prislužil kar tri nagrade in tako postal absolutni zmagovalec leto-
šnjega Vurberka.

»21. junij je za občane Pod-

lehnika pomemben dan, saj so 

se leta 1998 prebivalci tega ob-

močja odločili za svojo občino. 

Menim, da smo se odločili prav. 

Zato naj bo ta praznik ustvarjal-

nih in pogumnih ljudi, ki ču-

tijo svoj kraj, svojo občino,« je 

v nagovoru zbranim v športni 

dvorani dejal župan Maučič. V 

svojem govoru je župan spo-

mnil tudi na izvedene projekte. 

Kot najpomembnejšega je iz-

postavil izgradnjo vrtca pri OŠ 

Podlehnik (vrednost investici-

je je znašala približno 1,9 mili-

jona evrov). »V okviru projekta 

smo izgradili še novo kuhinjo, 

jedilnico, konferenčno sobo 

in  učilnico za tehnični pouk. 

Projekt smo izredno dobro fi-

nančno zaključili, saj je občina 

prispevala le DDV v višini pri-

bližno 300.000 evrov,« je poja-

snil župan. V mandatu župana 

Marka Maučiča je bila leta 2011 

zaključena izgradnja poslovil-

ne vežice na Gorci in urejeno 

pokopališče. Skupna vrednost 

je bila približno 350.000 evrov. 

S sredstvi »Južne meje« so v le-

tih 2011 in 2012 izgradili še tri 

kilometre kanalizacijskih vo-

dov in izgradili novo biološko 

čistilno napravo. Projekt je bil 

vreden en milijon evrov, denar 

so v celoti pridobili iz razpisnih 

sredstev. »Čez poletje bomo 

zamenjali še okna na stavbi 

osnovne šole in jo oblekli v 

izolacijo v vrednosti 200.000 

evrov. Vse to so veliki projekti 

in brez državnih ter evropskih 

sredstev ne bi zmogli. Vendar 

naš problem je, da nas je po 

evropskih in državnih merilih 

premalo, da bi bili upravičeni 

do rezine velike evropske po-

gače, država pa nas kljub doka-

zanim rezultatom ne priznava 

kot razvojno priložnost, še več, 

žuga nam z ukinitvijo svobo-

dne pravice do samoodločbe,« 

je bil kritičen župan.  

Dan pred občinsko priredi-

tvijo, 20. junija, je bila v upo-

rabo predana cesta Kozminci 

– Strajna – Rodni Vrh. Prvo-

tno so stroški projekta znašali 

704.044 evrov, vendar se je 

ta skupaj z DDV podražil za 

približno 90.000 evrov. »Celo-

tno dovozno pot smo morali 

sanirati z grobo izravnavo, ki 

v popisih ni bila predvidena 

v taki količini,« je pojasnil žu-

pan. V okviru tega projekta 

je tako občina pridobila štiri 

kilometre na novo asfaltiranih 

cest in tri kilometre preplaste-

nih cest. Drugi projekt je bil 

rekonstrukcija lokalnih cest, 

mednarodni mejni prehod 

Gruškovje–Zgornje Gruškovje 

in za tega so predvideni stroški 

znašali 972.955 evrov. Datum 

zaključka projekta je 30. junij, 

vendar je izvajalec Asfalti Ptuj 

d.d. zaprosil za podaljšanje 

roka izvedbe za 30 dni. »Tu ne 

pričakujemo podražitve pro-

jekta, bomo pa v okviru tega 

odseka na novo asfaltirali ne-

kaj več kot tri kilometre cest 

in dva kilometra preplastili,« je 

povedal Maučič. 

Občina se je zaradi moderni-

zacije cest v letu 2013 zadolžila 

za 240.000 evrov, kredit je bil 

najet za 15 let. Občina Podleh-

nik izkazuje v svojih poslovnih 

knjigah še dolgoročno poso-

jilo najeto pri UniCredit bank 

s stanjem glavnice 347.014 

evrov, ki naj bi bila odplačana 

leta 2021 (kredit je bi najet za 

izgradnjo večnamenske špor-

tne dvorane), in dolgoročno 

posojilo, prejeto od EKO skla-

da RS v višini glavnice 255.195 

evrov, ki bo izplačana leta 2018 

(vodovodno omrežje), je o za-

dolženosti občine dejal Marko 

Maučič.
Mojca Vtič

Podlehnik � Osmi občinski praznik

Država jih zaradi majhnosti ne vidi kot razvojno priložnost
Oči otrok in starejših Podlehničank in Podlehničanov so bile 21. junija uprte v nebo. Osmi praznik Občine Podlehnik so namreč otvorili padalci Aerokluba Ptuj. Največ pozornosti 
pa je požel prvi padalec Peter Balta, ki je pred množico zbranih občanov pristal z občinsko zastavo in jo nato predal županu Marku Maučiču. »V čast mi je bilo skočiti s podlehni-
ško zastavo,« je po skoku izjavil Balta.

FOTO: Mojca Vtič

Župan Marko Maučič in dobitniki priznanj (z leve): Miroslava Maučič, Društvo trstenke (Lojzka 
Merc), Marija Repinc in Dejan Kopold.

Foto: M. Ozmec

Razpoloženi Pajdaši iz Zg. Polskave so se srebrnega zmaja in pla-
kete Lojzeta Slaka veselili z avtorjem skladbe Tinetom Lesjakom.  

Foto: M. Ozmec

Fantje ansambla Tik-Tak so si v Postojno odnesli bronastega vur-
berškega zmaja. 



Zimski česen je že 
primeren za izkop

Česen je postal ena izmed 
največkrat omenjenih vrtnin 
v Sloveniji. Kar naenkrat se 
je vrnil tudi na vrtove. Upam, 
da ste zdaj že ugotovili, da z 
njim ni tako težko, kot ste 
mislili. Samo da ga ne gnojite, 
ne mara gnojenja s hlevskim 

in drugim gnojem ali gnojev-
ko. Tudi gnojenje z drugimi 
gnojili na vrtu praktično ni 
potrebno. Na njivah pa bodi-
te pozorni, da boste potreben 
kalij dodali v obliki kalijevega 
sulfata, saj čebulnice ne pre-
našajo kloridov.

Prve, zgodnje sorte zimskih 
česnov so že primerne za iz-
kop. Gre po večini za tiste sor-
te, ki ne naredijo cvetnega ste-
bla. Kako določiti, kdaj se tega 
lotiti, niti ni tako težko. Vem, 
da kroži med ljudmi veliko 
nasvetov, večina se jih nanaša 
na to, koliko listja porumeni. 
Pa nima rumenenje listov ve-
dno povezave z zorenjem če-
sna. Pogledati moramo čebulo 
v zemlji. Ko se stroki izbočijo 
iz čebule in so jasno vidni, je 
česen zrel. Se bo kakšno leto 
zgodilo tudi, da bo listje še 
povsem zeleno. Letos je sicer 
že porumenelo, saj vremen-
ske razmere niso bile najbolj 
ugodne za česen. Naj vas ne 
moti, če je lupina, ki obdaja 
čebulo, videti še povsem sveža 
in mlada. Ravno zaradi tega 
je česen treba izpuliti. Potem 
se bo lupinica lepo napela po 
čebuli, jo stisnila, in ker je še 
elastična, ne bo pokala. Če pa 
čakamo, da se začne sušiti, bo 
ob sušenju pokala, stroki pa se 
bodo ločevali. Zaradi prepo-
znega izkopa se lahko zgodi 
tudi, da bodo čebule rjave, 
sivo rjave ali črnikaste.

Česen je najbolje izkopa-
ti v suhem delu dneva. Če je 
možno, ga sušimo z listi vred. 
Svetujem pa, da korenine po-
režete že zdaj, saj so suhe zelo 
trde in od rezanja lahko do-
bimo žulje. Seveda pa pri od-
stranjevanju korenin ne sme-
mo raniti samega česna. Če-
sen vedno sušimo v temnem 
prostoru, saj tako ostane lepo 
bel, drugače porumeni. Če ni 
primernega prostora za suše-
nje skupaj z listi, potem le-te 
porežemo tako, da ostane še 
5–10 cm peclja. Sprva sušimo 
v tanki plasti, kasneje lahko 
česen naložimo tudi bolj na 
kup. Pozimi ga je najbolje hra-

niti pri temperaturi okoli 1 oC 
v suhem in zračnem prostoru 
v mrežastih vrečah, obešenih 
nekje na zidu ali pa v plitvih 
platojčkih v temi.

Čebulo je še 
potrebno zalivati

Čebula pa se je seveda ko-
maj začela dobro debeliti. Zato 
je zdaj v času, ko potrebuje 
zalivanje, saj padavin ni bilo 
veliko. Brez vode se čebule ne 
bodo debelile. Zalivamo lah-
ko tudi preko listov, trenutno 
zadoščajo količine vode okoli 
10 mm enkrat do dvakrat na 
teden. Samo tam, kjer nimate 
težje zemlje, zalivanje še ni po-
trebno. Je pa povsod nujno ze-
mljo prerahljati, okopati, saj je 
izredno zabita, namakanje pa 
bo zemljo zbilo še bolj. Vendar 
bo veliko manj izdatno, če bo-
ste vodo spuščali po zbiti, kot 
beton trdi površini.

Je pa bilo ravno dovolj pa-
davin, da se je začela močno 
pojavljati čebulna plesen. Po 
treh letih je napad ponovno 
zelo močan. Zato svetujem, 
da zjutraj dobro pregledate 
nasad. Treba je počepniti in 
pogledati proti svetlobi, ali vi-
dite na listih ovalne, svetlejše 
lise. V tem primeru se določi-
te za uporabo bakrenih listnih 
gnojil, ki jih lahko kupimo v 

skoraj vsaki trgovini in nimajo 
karenčne, čakalne dobe. Kljub 
temu tretiramo seveda samo 
čebulo, ki jo bomo skladiščili. 
Tiste, ki jo jemo sproti, seve-
da ni treba varovati. Na nji-
vah pa uporabimo sistemične 
pripravke, ki pa jim dodamo 
fosfi tna listna gnojila in iz-
vlečke aminokislin. Vedno 
pazimo, da temperature pri 

tretiranju ne presegajo 25 oC 
in da po posevku ne sije son-
ce. Začel se je tudi napad re-
sarjev ali tripsov, ki jim tako 
vreme najbolj odgovarja. Na 
njivah je potrebno ukrepanje 
z ustreznimi insekticidi, zelo 
jim je smiselno dodati nekaj 
sladkorja (2,5 %). Na vrtovih 
pa je dobro morda enkrat ali 
dvakrat zaliti s pelinovim ča-
jem ali pripravkom listov in 
cvetov vratiča. Zdaj ga že lah-
ko naberete, cveti pa še ne.

Kapucinke, 
vsestransko 
koristne cvetlice

Poleg bolezni so letos veli-
ka težava tudi škodljivci. Med 
njimi so na prvem mestu ško-
dljivi bolhači in seveda kolo-
radski hrošč na vrtninah, ter 
uši in gosenice na okrasnih 
rastlinah. Kapucinke varuje-
jo same rastline že kot dober 
sosed. Ker pa se hitro obrašča-

jo, naj se vam ne smili nekaj 
rastlinskih delov porezati in 
uporabiti za pripravek. Še ve-
dno si jih lahko tudi posejete, 
uspevale, čeprav manj cvetele, 
bodo tudi na kompostnem 
kupu ali visoki gredi. Bodo 
pa naredile veliko listne mase. 
Sveže poganjke prekrijemo 
z vrelo vodo tako, da komaj 
plavajo. Vzamemo plitve in 
široke posode. Pustimo stati 
20 minut, lahko s paličnim 
mešalnikom celo sesekljamo, 
močno stisnemo in precedi-
mo. Škropimo z nerazredče-
nim pripravkom. Preglejte 
posevke in ukrepajte pravoča-
sno, saj smo v začetku napada 
škodljivcev učinkovitejši. Z 
naravnimi pripravki je treba 
poškropiti zvečer ter tretiranje 
večkrat v kratkem časovnem 
razmaku (dva do tri dni) po-
noviti, da škodljivca povsem 
odstranimo.

Priprava zemlje za 
naknadne setve v 
poletju

Zemlja je naše osnovno 
orodje in zelo pomembno 
je, da z njo primerno ravna-
mo. Zdaj se gredice na vrtu 
že praznijo in pripravljamo 
jih za naknadne setve. Poleg 
pravilnega gnojenja jeseni ali 
spomladi je zelo pomembno, 
da gredic v poletnem času 
ne prekopavamo. Mislim, da 
zdaj že vsi ekološki vrtnarji 
veste, da je zemlja rodovitna 
samo, če je živa. V njej živijo 
številne drobnoživke, nevidne 
prostim očem, ki pa mrtvo 
organsko maso spreminjajo v 
hrano za rastline. Prekopava-
nje, obračanje zemlje pomeni, 
da popolnoma na glavo obr-
nemo celoten mikrobni svet. 
Tiste, ki ne marajo svetlobe in 
ne potrebujejo veliko kisika in 
zato živijo v globljih plasteh, 
postavimo na svetlo. S tem jih 
veliko propade. In obratno, 
tiste, ki žive na svetlem in v 
zračnem okolju, obrnemo 
v temo, kjer jim ne ustreza. 
Posebej neugodno je tako 
preobračanje zemlje poleti. 
Zato poleti tla pred ponovno 
setvijo ali sajenjem samo pli-
tvo obdelamo z motiko. Če 
se predhodno kulturo gnoji s 
polnim odmerkom organskim 
gnojil, tako kupljenih kakor 
hlevskim gnojem ali kom-
postom, gnojenje za jesenske 
kulture ni vedno potrebno. Če 
bo potrebno, jih lahko vedno 
zalijete z namočenimi kopri-
vami, gabezom ali kupljenimi 
tekočimi organskimi gnojili.

Še vedno vas opozarjam, ne 
pozabite, zdaj je treba posaditi 
sadike brstičnega in listnatega 
ohrovta, da boste imeli pozi-
mi kaj svežega in zdravega za 
v skledo kar z domačega vrta. 
Tudi še ni prepozno, da po-
sejete svoje seme in si sadike 
vzgojite sami. Priporočam pa, 
da si tudi doma vzgojite sadi-
ke s koreninsko grudo.

Miša Pušenjak
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Začelo se je tudi koledarsko poletje
Čeprav se komu ne bo zdelo tako, pa je dejansko za nami najdaljši dan v tem letu in s tem tudi koledarski začetek poletja. Vreme je sicer muhasto, a to še 
ne pomeni, da na vrtu ni dela. Ob številnih drugih vrtninah zdaj dozoreva tudi česen. Mnogim je težko določiti čas, kdaj ga izkopati.

Foto: Miša Pušenjak

Take so lise čebulne plesni, ki je zelo nevarna in hitra bolezen, 
zato je treba takojšnje ukrepanje; žal domači pripravki, ko se že 
pojavi, ne bodo dovolj uspešni.

Foto: Miša Pušenjak

Kapucinka ni samo lepa, je tudi izredno koristna cvetlica.

Vir: www.klubgaia.si

Foto: Miša Pušenjak

Čebulice česna tik pred zrelostjo, prvi z leve je že primeren in zrel, ostali še ne, bo pa čas za izkop 
čez en teden do 10 dni.



Slavni ameriški pevec Pha-
rell Williams, ki je svet obnorel s 
svojo uspešnico Happy, se je pri-
družil humanitarnemu projektu, 
v katerem znani glasbeniki želijo 
opozoriti na nehumano ravnanje 
z otroki. V ta namen so posneli 
skladbo z naslovom Till everyone 
can see. Besedilo pesmi sta napi-
sala violinistka Ann Marie Simp-
son in Mike Einziger, producent 
in kitarist skupine Incubus, na 
vokalu pa je Pharrell. Glasbena 
podlaga je delo fi lmskega sklada-
telja Hans Zimmerja, sodelovala 
pa sta tudi Dominic Lewis in 
bobnar skupine Blink 182 Travis 
Barker. Ves zaslužek od skladbe 
bodo prispevali za kampanjo, 
imenovano Red Card to Child 
Labour, ki je nastala pod okri-
ljem organizacije International 
Labour Organization.

���
Medijska hiša BBC se je odlo-

čila, da bo začela podeljevati la-
stne glasbene nagrade. Dogodek 
BBC Music Awards se bo prvič 
zgodil letos 11. decembra v Lon-
donu. Voditelja na prvi podelitvi 
bosta Chris Evans in Fearne Cot-
ton. Celotna zadeva zelo spomi-
nja na Brit Awards, saj si bodo 
kategorije zelo podobne. Tudi 

na BBC Music Awards bodo 
podelili nagrade za najboljšega 
britanskega izvajalca, najboljšega 
mednarodnega izvajalca in sklad-
bo leta. Celoten spektakel bodo 
seveda prenašali na BBC-jevih 
TV in radijskih kanalih.

���
Britanska pevka Sarah Bri-

ghtman načrtuje polet na Med-
narodno vesoljsko postajo. Polet 
naj bi se zgodil prihodnje leto, 
pevka pa upa, da bo postala prva 
profesionalna glasbenica, ki bo 
prepevala v vesolju. Na pustolo-
vščino, ki jo bo fi nancirala sama, 
se bo podala z ruskim vesoljskim 
plovilom Soyuz. Za desetdnevno 
bivanje v vesolju naj bi odštela 
kar 52 milijonov dolarjev. Bri-
ghtmanova je svetovno znana 
sopranistka, ki je svojo kariero 
začela v znamenitem delu An-
drewa Lloyda Webbra Fantom 
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S svetovne glasbene scene

BILBOARDOVIH VROČIH 100 (ZDA)
1. FRANCY – IGGY AZALEA FT. CHARLI XCX
2. PROBLEM – ARIANA GRANDE FT. IGGY AZALEA
3. ALL OF ME – JOHN LEGEND

UK TOP 100 (VELIKA BRITANIJA)
1. GHOST – ELLA HENDERSON
2. SING – ED SHEERAN
3. WASTED – TIESTO FT MATTHEW KOMA

NEMČIJA
1. TRAUM – CRO
2. AUF UNS – ANDREAS BOURANI
3. AU REVOIR – MARK FORSTER FT. SIDO

11. GSISINGG – ED SHEERAN– ED –
22. EVER FELT SO GOODVE NEVLLOVVE N FELT SO GOOD – MICHAHAEAAEL  
JACKSON & JUSTIN TIMEBRLAKEON &ON USTIN TIMEBRLA
3. A SKY FULL OF STARSFY F L OF ST  – COLDPLAYY– COL
4. CALM AFTER THE STORMM AF HE  – THE COMMON OM– T
LINNETSSS
5. ALL OF MEF MEF – JOHN LEGENDOHN LEGENDEE
6. LOVE RUNS OUTRUNS ORU T – ONE REPUBBLICCONE REPTT
7. SUMMMMERMME – CALVIN HARRISS –
8. STAY WITH MEWI H MEWITH – SAM SMITHE
9. BUDAAPEEST GEORGE EZRA  – G–T
10. WE ARE ONE (OLE OLA)ARE NEE ON  – JENIFER LOPEZ& NNIFEER L
PITBULLL 
11. I WILL NEVER LET YOU DOWNLL VEL NEV  – RITA ORA– RITTA

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

iz opere. Namero, da bi bila 
prva glasbenica, ki bo prepevala 
v vesolju, ji lahko pokvari Lady 
Gaga, ki naj bi z vesoljsko ladjo 
Virgin Galaarica v vesolje pole-
tela že v začetku leta 2015.

���
Jay Z in Beyoncé sta najavila 

prve datume na evropskem delu 
svoje skupne koncertne turneje 
On the run. Omenjena stadion-
ska turneja se bo v ZDA začela 
25. junija. V okviru evropskega 
dela turneje pa bosta zakonca 
Carter najprej nastopila 12. in 
13. septembra v Parizu. Ome-
njena pariška datuma je potrdil 
tudi največji svetovni koncertni 
promotor Live Nation. Tudi si-
cer Jay Z in Beyonce pogosto so-
delujeta, tako je denimo nastopil 
z Beyoncé v Londonu v sklopu 
njene turneje Mrs. Carter.

���
Frontmen zasedbe Smashing 

Pumpkins Billy Corgan je po-
trdil, da je skupino zapustil bob-
nar Mike Byrne. Byrne je s sku-
pino sodeloval na dveh albumih; 
leta 2009 na albumu z naslovom 
Teargarden by Kaleidyscope in 
leta 2012 na albumu Oceania. 
Pred kratkim so izdali, da je pri 
snemanju novega albuma zased-
be Smashing Pumpkins Monu-
ments To An Elegy sodeloval 
bobnar skupine Mötley Crüe, 
slavni Tommy Lee. Corgan je 
ob tem povedal, da bodo v letu 
2015 izdali še en novi album z 
naslovom Day for night. Th e 
Smashing Pumpkins so ameri-
ška alternativna rock skupina, ki 
je bila ustanovljena leta 1988 v 
Chicagu. Do danes so posneli že 
kar osem studijskih albumov, ki 
so se prodali v več kot 30 milijo-
nov kopij po vsem svetu.

���
Po pisanju britanskega poslov-

nega časnika Financial Times 
bi lahko YouTube čez nekaj dni 
odstranil vso glasbo, ki nastaja 
pod okriljem nedovisnih glasbe-
nih založb. Google, ki je lastnik 
YouTuba, se je za ta korak odlo-
čil zato, ker z neodvisnimi založ-
bami ni uspel skleniti dogovora 
glede plačila. Izvajalcem, kot so 
Adele, Artic Monkeys, Franz 
Ferdinand, Jack White in šte-
vilnim drugim, ki sodelujejo s 
»spornimi« založbami, tako grozi 
umik z YouTuba. Vodja fi nanč-
nega oddelka Robert Kyncl je 
sporočil, da bodo videe, če se ne 
bodo dogovorili drugače, bloki-
rali v roku nekaj dni. Na drugi 
strani pa predstavniki neodvi-
snih glasbenih založb pravijo, da 
ne morejo pristati na pogoje, ki 
jih je postavil YouTube. Kljub 
omenjenim zapletom dobre glas-
be na tem spletnem glasbenem 
portalu ne bo manjkalo tudi v 
prihodnje, saj so tri velike glas-
bene založbe, kot so Universal, 
Sony in Warner že podpisale 
»sporno« pogodbo. Po nekaterih 
neuradnih podatkih naj bi bila 
triletna globalna pogodba, ki so 
jo podpisali, vredna kar milijar-
do ameriških dolarjev.

Janko Bezjak

To je to

Higiena
Čistoča in higiena sta pomembni 

reči, bi se strinjali. A kakor v vsem, se 
da tudi v tem pretiravati in v teh nena-
vadnih časih je to precej popularno. 
Kar bi morda še nedolgo tega veljalo za 
fobijo, je sedaj postalo praktično nor-
ma. Pomembna namreč ni več samo 

preprosta čistoča, pač pa predvsem higiena in to na labora-
torijskem nivoju.

Včasih se že skoraj paranoično bojimo bakterij, zato jih je 
potrebno nenehno in na vsakem koraku zatirati. Prepričljiv 
marketing je namreč dosegel, da se je med ljudmi uveljavilo 
prepričanje, da so bakterije nekako škodljive ... To sicer drži, 
a takšne lahko običajno preštejemo na prste. Velika večina 
bakterij, ki nas obdaja in s katerimi smo nenehno v stiku, je 
za zdravega človeka popolnoma neškodljiva. A to ne velja kaj 
dosti. Mnogi še zmeraj v svetem strahu pred mikrobi drgnejo 
svojo kožo z antimikrobnimi mili s pomirjajočimi napisi na 
embalaži, ki pravijo, da ta mila pobijejo kar 99,9 odstotka 
bakterij. Ker tudi to ni dovolj, skoraj religiozno uporabljajo ra-
zne priročne antiseptične gele, ki jih na kožo pridno nanesejo 
ob vsakem stiku z zunanjim svetom. 

A razkuževati je potrebno tudi vodo in tako na tržišču že 
nekaj časa vztrajajo vodni filtri, ki ne le da odstranijo iz vode 
težke kovine, pač pa prav tako pobijejo kar 99,9 odstotka 
bakterij. Nadaljujejo se v stanovanjih ali hišah, ki kar naen-
krat več niso varne, saj v vsakem kotu na nas prežijo bakteri-
je, pršice ali kakšni tretji mikroorganizmi in so tako eno samo 
leglo bodočih bolezni. Običajna hišna čistila, krpe in voda več 
ne zadostujejo in nad sovražnika se tako po novem potrebno 
strateško spraviti s paro pod visokim pritiskom. Samo poglej-
te si ... V raznih oglasih vam prodajalci te vojaške opreme 
vztrajno razlagajo kako grozljive so bakterije in kako lahko s 
paro uničimo do neverjetnih 99,9 odstotkov bakterij. 

Bivalne prostore je sedaj posledično potrebno dezinficirati, 
ne več zgolj čistiti in to s paro, katere temperatura presega 
100 stopinj Celzija. Me prav zanima česa vsega se še bodo ti 
ljudje spomnili ... Vse skupaj je konec koncev en sam nesmi-
sel, saj nam večina bakterij, kot sem že zapisal zgoraj, sploh 
ni nevarnih. Poleg tega, pa je stik z njimi ključnega pomena 
za razvoj in vzdrževanje kvalitetnega imunskega sistema, kar 
je med drugim potrdila tudi nedavna študija, ki poenostavlje-
no povedano pravi ... Otroci, izpostavljeni raznim mikrobom 
in alergenom v svojem prvem letu življenja, so bolj zdravi in 
kasneje razvijejo manj alergij. Samo še en dokaz torej, da je 
vsa ta paranoja, kakor tudi kup izdelkov, ki slednjo »zdravijo«, 
popolnoma nepotrebna, če ne celo škodljiva.

Matic Hriberšek

Foto: facebook

Pharell Williams

Vroča linija Radia Ptuj 
V četrtek, 26. junija, 

med 16.00 in 17.00.

Izboljševanje življenja z 
dobrodelnimi prireditvami

Voditeljica: Natalija Škrlec 
Sodelujte v Vroči liniji Radia tudi vi!
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ZVIJAČA LAK NA LAK

☺☺☺
PREPOZNAVNOST
Lepotni kirurg želi pomiriti pa-
cientko: »Po operaciji boste 
tako lepi, da vas znanci ne 
bodo prepoznali.«
»Samo tega ne, doktor! Ljudje 
naj le vedo, kdo je tako lep. 

☺☺☺
NUMIZMATIK
»Moj oče je numizmatik!«
»Kaj pa je to?
»To je tisti, ki zbira kovance.«
»Včasih so za take rekli, da so 
berači!« 

☺☺☺
BREZČUTNEŽ
Komaj poročena Magda se pri-
tožuje prijateljici: »Odkar sem 
poročena, me Aleš še ni polju-
bil!«
»Brezčutnež. Loči se od njega!«
»Saj nisem poročena z njim! Po-
ročena sem z Juretom!« 

☺☺☺
LASTNIK
Policist je na ulici našel knjigo 
in z njo odšel h komandirju, 
da bi mu ta svetoval, kaj naj 
z njo.
»Pa veš kdo je lastnik?« ga 
vpraša komandir.
»Seveda! Saj piše na platnicah! 
Lastnik je France Bevk!« 

☺☺☺
NOV PRIJATELJ
Blondinki se pogovarjata: »Sli-
šala sem, da imaš novega pri-
jatelja.«
»Ja, enkraten je. Bogat je in 
avto ima.«
»Kako pa izgleda?«
»Kabriolet metalne rdeče bar-
ve.« 

☺☺☺
ZAČETNIK
»Ti si prva, ki jo ljubim!« je na 
klopci v parku fant nežno zaše-
petal dekletu.
»Oh, spet začetnik!« je zamr-
mrala ona.  

☺☺☺
KRALJ
Honecker je obiskal svojo 
mamo, ki je bila že precej sta-
ra. Ta ga je vprašala: »Erich, 
kaj ti sploh delaš?«
»Jaz sem voditelj države!«
»Toda, kaj to pomeni?«
»No, ja, to je tako, kot na pri-
mer ... kot kralj!«
»Potem te pa prosim, da se 
pazi komunistov, da ti ne bodo 
vsega vzeli!« 

☺☺☺
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Smeh ni greh
REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: RAJKA, AREAL, ZEBRA, TRAUN, MORAČNIK, PINGPONG, SOLZOVOD, OSTROTA, PIK, LOŠČILO, SK, BRONTOZAVER, ATOM, TAP, TRIAS, SESEK, OVE, OTOK, ISTEM, NANOS, NS, 
VERNOST, BOBER, BONIT, KLEIST, ŽELAR, GRLICI, AJDNA, UKANA, NADLAK.

TOREK
bučkina kremna juha, musaka iz testenin*, zelena solata
SREDA
juha, ocvrt piščanec, riž, solata
ČETRTEK
zelenjavna enolončnica, jogurtovo pecivo z ribezom
PETEK
kumarična omaka, mlad pečen krompir, češnjev zavitek 
s skuto**
SOBOTA
bograč, malinova rulada
NEDELJA
juha, svinjski file na žaru, mešana zelenjava, sladoled
PONEDELJEK
špageti z gobovo omako, poljubna solata, sadje

*Musaka iz testenin
Sestavine: 30 dag poljubnih testenin, 60 dag mletega 

mesa, 1 čebula, 3 stroki česna, 2 žlici paradižnikovega 
pireja, 1 žlička mlete paprike, 3 dl mesne juhe, 5 dl jo-
gurta, 3 jajca, 2 paradižnika, 1 dl olja, sol, začimbe po 
okusu (bazilika, origano, peteršilj ...), nariban sir.

Testenine skuhamo v slani vodi in dobro odcedimo. Na 

olju prepražimo čebulo, dodamo mleto meso in počasi du-
šimo; po potrebi dolivamo juho. Pred koncem dušenja doda-
mo paradižnikov pire, mleto papriko, začimbe po okusu, sol 
in drobno nasekljan česen. Posebej umešamo jajca in jim do-
damo ohlajene testenine in jogurt. Dobro premešamo. Pekač 
naoljimo, vanj najprej razporedimo pripravljeno meso, nanj 
položimo na kolute narezan paradižnik ter po vrhu podeva-
mo pripravljene testenine. Pečemo pri 200 stopinjah pribli-
žno pol ure. Musaka bo okusnejša, če pet minut pred koncem 
pečenja po njej potresemo nariban sir in ga zapečemo.

**Češnjev zavitek s skuto iz 
listnatega testa

Sestavine: 300 g listnatega testa, 1 kg razkoščičenih 
češenj, 200 g skute, 1 dl kisle smetane, 100 g sladkorja, 
1 vanilijev sladkor, cimet, 2 jedilni žlici olja, 1 jajce.

Listnato testo razvaljamo. Skuto v posodi zdrobimo in zme-
šamo s kislo smetano, jajcem in vanilijevim sladkor. Z nadevom 
namažemo vsak list listnatega testa po celotni površini. Na po-
lovico testa damo češnje, posujemo s sladkorjem in cimetom. 
Zvijemo in položimo na pekač, v katerega smo dali papir za 
peko. Zavitek premažemo z oljem in ga damo v pečico na 200 
°C za 40 minut. Ko se začne zlato-rjavkasto barvati, ga še enkrat 
premažemo z oljem. Pečeni zavitek pokrijemo za 30 minut z 
mokrim prtičkom in ga nato posujemo s sladkorjem v prahu.

Pripravila: Alenka Šmigoc Vinko

Kaj bomo danes jedli

Foto: AŠV

Musaka iz testenin

Foto: AŠV

Češnjev zavitek iz listnatega 
testa s skuto

UGANKARSKI SLOVARČEK: AJDNA = gora v Karavankah, visoka 1046 m, ARERA = gora v Italiji, DOMESTIK = bombažna tkanina, KARUN = slovenski športni padalec (Roman), MOLA = jezero pri Ilirski Bistrici, PORED 
= opuščena njiva, TAP = ples step, TRAUN = reka v Avstriji, ŽELAR = kajžar.



Govori se …
… da bi se opozoril ministr-

stva za zdravje o tem, da pi-

tje alkohola škoduje zdravju, 

morali držati tudi naši glas-

beniki. Lepa Maja Oderlap je 

na TV raketi pod kozolcem 

zablestela s hujskaško sklad-

bo Zato pa pijmo... pa niko-

mur nič.

… da poetovionska komi-

sija za odlikovanja ni me-

stnemu svetu posredovala 

niti negativnega mnenja o 

kandidatu za častnega obča-

na. Baje zato, ker ni sodelo-

val pri propadu 7.000 podje-

tij, ni prispeval k povečanju 

prek 120.000 nezaposlenih, 

ni sodeloval pri dajanju dr-

žavnih kreditov, ne pri kraji 

družbenega premoženja, ne 

pri propadanju bank in ni 

med tistimi, ki so povzročili 

400.000 obubožanih drža-

vljanov.

… da so pri prenavljanju 

poetovionskega mestnega 

trga delavci granitne kocke 

kar zabetonirali; za vsak slu-

čaj, saj vstajniški Marburg ni 

tako daleč.

… da poetovionski Mestni 

hiši upravičeno pravijo Ma-

gistrat, saj v njem kraljujejo 

kar tri magistre in pet magi-

strov. 

Vidi se…
… da jabolko ne pade daleč 

od drevesa. Dosedanji posla-

nec državnega zbora Janez 

Dupleški je sina Tima, sicer 

opernega pevca, s svojim 

delom tako navdušil, da bo 

kljub odlični operni karieri 

(jeseni se odpravlja v praško 

opero) na državnozborskih 

volitvah kandidiral tudi on.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 24. junija do 30. junija 2014.
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Foto: Tajno društvo PGC

Foto tedna � Bralci fotografirajo

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

RUBRIKA JE NAMENJENA OTROKOM. Fotografiji se razlikujeta v 
petih podrobnostih. Otroci, poiščite jih, označite s krožcem, izrežite 
sličico in jo do ponedeljka, 30. junija, pošljite na naslov: Radio-Tednik 
Ptuj, d. o. o., Osojnikova cesta 3, Ptuj.
Ime in priimek: 
Naslov: 

Leto rojstva: _____________________________________________
Med pravilnimi rešitvami bomo izžrebali nagrajenca, ki bo prejel 

nagrado v sprejemni pisarni Radia-Tednika Ptuj. Nagrado podarja 
Knjigarna Felix. Nagrado prejme  Ajda Fajfar, Videm pri Ptuju. 

 Ljubezen Posel Denar Zdravje

Oven ��� ☺ €€ �

Bik � ☺☺ €€€ ��

Dvojčka �� ☺☺☺ € ��

Rak �� ☺ €€€ �

Lev ��� ☺☺ € ���

Devica � ☺☺☺ €€ �

Tehtnica �� ☺☺ € ���

Škorpijon � ☺☺ €€€ �

Strelec �� ☺☺☺ €€ �

Kozorog ��� ☺☺ € ���

Vodnar �� ☺ €€ ��

Ribi � ☺☺☺ €€ ���

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Kajti beseda, to je treba vedeti, je živo bitje.« Victor Hugo

***
»Od dobrih besed do dobrih dejanj je težka pot.« Latinski 

pregovor

***
»Beseda, ki jo zadržiš v sebi, je tvoj suženj, beseda, ki ti 

uide, je tvoj gospodar.« Arabski pregovor

***
»Glas naj bi bil odmev razuma.« Alexander Pope

***
»Besede iz srca sežejo do srca, besede z jezika pa le do 

ušes.« Slovenski pregovor

***
»Resnične besede niso nikoli prijetne, prijetne besede niso 

nikoli resnične.« Lev Nikolajevič Tolstoj

***
»V besedah so vsi ljudje podobni, v dejanjih se razlikujejo.« 

Moliere

***
»Alah nas obvaruj pred pomanjkanjem hrane in preobilico 

besed.« Turški pregovor

***
»Plemeniti ne izbira ljudi po njihovih besedah, niti ne 

zavrže človeka zaradi besed.« Konfucij

***
»Reke merijo s palico, ljudi pa po njihovih besedah.« 

Konfucij

***

Foto: Adrijana Narat

Vam je kakšna foto-
grafija posebej uspe-
la? Se vam zdi, da bi 
bila zanimiva tudi dru-
gim bralcem? Pošljite 
nam jo, pa bomo izbra-
li najzanimivejšo. Naš 
elektronski naslov: 
nabiralnik@radio-te-
dnik.si. Fotografija naj 
bo v formatu »jpg« in 
dovolj velika za objavo 
v časopisu (vsaj 300 
kB - raje več). Pripišite 
še avtorja fotografije 
in opišite, kdaj in kje 
je fotografija nastala. 
Veselo na delo!
»Pošiljam fotografijo 
kozlička Miška, ki se 
s slamnatim klobučk-
om pripravlja na sonč-
ne dni. Tudi živalim je 
vroče, zato mu zašči-
ta pred soncem pride 
prav,« je ob današnji 
fotografiji tedna pri-
pisala njena avtorica 
Adrijana.
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1. DAN, 10.10.2014: SLOVENIJA – TROGIR – KANJON CETINE – 
OMIŠ – NEUM
Prvi postanek bo  v enem najlepših dalmatinskih mest Trogir, ozke uličice utrjenega starega 
mestnega jedra, stisnjenega med kopnim in otokom Čiovo si bomo ogledali z lokalnim 
vodnikom, ne bomo izpustili s strani UNESCO-a zaščitene trdnjave Kamerlengo, utrdbe sv. 
Marka, mestne katedrale in obzidja. Nadaljevali sledi po jadranski magistrali do Omiša, reke 
Cetinje, Omiške Dinare, Radmanove mlinice, kjer si bomo ogledali stare mline ter si privoščili 
degustacijo okusnega dalmatinskega pršuta in domačega kruha »ispod peke«. Po ogledu 
bomo pot nadaljevali skozi hrvaški turistični biser pod planino Biokovo – Makarsko rivijero, 
mimo Baćinskih jezer (panoramski postanek) in doline reke Neretve do Neuma, sledi večerja 
in  zabava z živo glasbo in animacijskimi vložki. Nočitev.

2. DAN, 11.10.2014: NEUM – DOLINA NERETVE - NEUM
Po zajtrku vožnja v dolino Neretve. Za začetek neretvanske pustolovščine si bomo ogledali 
zelo zanimiv Arheološki muzej Narona, Po potepu skozi zgodovino si bomo privoščili vpogled 
v zanimiv vsakdan prebivalcev te zelene doline. Gostoljubni domačini nas bodo pričakali s 
tipično domačo »dalmatinsko marendo«, travarico, lozo in suhimi fi gami. S tipičnimi neretvan-
skimi plovili, »lađami« se bomo nato odpravili na zanimivo plovbo po zeleni reki Norin, rokavu 
reke Neretve. Vmes bomo kakšno zapeli ob spremljavi žive glasbe. Na lađah se bomo lahko 
okrepčali z okusnim dalmatinskim pršutom, sirom in drugimi dobrotami pod katerimi se bodo 
šibile mize. Po okrepčilu bomo začeli z »berbo« v nasadih, bogato obloženih s sočnimi sadeži (3 
kilogrami mandarin so vključeni v ceno aranžmaja, preostanek ob doplačilu na kraju samem). 
Sledi  pristno domače kosilo, po katerem bo sledila zabava ob živi glasbi. Za odlično glasbo in 
veliko dobre volje bo poskrbela popularna glasbena skupina Versi iz Metkovića. 

3. DAN, 12.10.2014: NEUM – MEĐUGORJE - SLOVENIJA
Po zajtrku se bomo iz Neuma odpeljali proti notranjosti BiH. Pot nas bo najprej vodila do 
svetovno znanega romarskegasredišča MEĐUGORJA. Tukaj bomo imeli na voljo 3 ure časa, 
tako da se bodo lahko interesenti odpravili na t.i. »brdo ukazovanja«, hrib, kjer naj bi se po 
pričevanjih domačinov prikazovala Marija. Udeležiti se bo mogoče tudi svete maše. V okolici 
Međugorja je pred leti zrastla ETNOGRAFSKA VAS HERCEG z etnografskimi in drugimi poseb-
nostmi pokrajine Hercegovine. Sledi degustacija domačih vin.

NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN SI IZBERITE NAGRADO
Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. Do nagrade ste upravičeni novi 
naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na Štajerski tednik in se zavežete, da boste ostali naročnik vsaj 6 mesecev.

� 


POSTATI NOVI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE 
IZPLAČA – izmed vseh, ki se boste na Štajerski tednik 
naročili v času od 6. 5. do 18. 7., bomo izžrebali enega 
izmed vas in vas popeljali na izlet – OBIRANJE MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE (10. 10. 2014). Skupaj z vami bo 
potovala še ena oseba, ki jo izberete vi.
 

Prav tako bomo izžrebali enega izmed vas, naši zvesti 
naročniki, ki nas prebirate že dalj časa in tudi vam omogočili 
OBIRANJE MANDARIN V DOLINI REKE NERETVE 
s sopotnikom.

Izbirate lahko med nagradama:
1. BREZŽIČNA VREMENSKA POSTAJA S3308 

z zunanjo enoto ali
2. PLAŽNA BRISAČA S TREMI ŽEPI – 70x215 cm

OBIRANJE 
MANDARIN 
V DOLINI REKE NERETVE   (10. 10. 2014) – 3 DNI

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA POSTANITE ČLAN 
KLUBA PRIJATELJEV RADIA-TEDNIK PTUJ IN KORISTITE UGODNOSTI:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti o gradnji, 
dopustu, gospodarstvu, urejanje okolice, avtomobilizmu, 
fi nancah, zdravju, kulinariki …

• Tv priloga TV OKNO – 48 barvnih strani TV sporeda in 
zanimivosti iz sveta glasbe in fi lma

• 20% popust pri naročilo malih oglasov 

• ogled brezplačne gledališke predstave konec leta 2014
• Avtobus zvestobe (predbožični izlet evropske prestolni-

ce)
• dodatni popusti pri zakupu izletov preko agencije Turi-

stagent (obiranje mandarin v dolini reke Neretve 10. 10. 
2014 3 dni samo 165,00 €, plačilo na obroke)

• Praktična darila za nove in obstoječe 
naročnike

• Vstopnice za prireditve in gledališke predstave

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA 
SE RESNIČNO IZPLAČA!

Vsak novi naročnik bo o prevzemu nagrade pisno obveščen po pošti. Slike so simbolične.
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Mali oglasi
STORITVE

NOVO – SALON POROČNIH 
OBLEK Nova kolekcija poroč-
nih oblek 2014 za neveste. Sp. 
Hajdina 19 a, 2288 Hajdina. 
Telefon 041 92 33 99.

UGODNO prodamo bukovo 
hlodovino za drva in jo dostavi-
mo na dom. Informacije na tel. 
št. 0590 73 000.

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM drva v hlodih, kamionska 
dostava. Tel. 041 767 760.

PRODAMO telico simentalko tik pred 
telitvijo. Tel. 051 213 757.

PIŠČANCE domače reje, težke od 
2,5 kg, prodam. Tel. 02 688 1911 
ali 051 215 245. Klasinc, Zlatoličje 
90, Starše.

Prodamo več jagenjčkov. Tel. 041 
397 837.

Kupim nakladalko v kakršnemko-
li stanju in kakršnekoli znamke. Tel. 
041 368 437.

Kupimo Deutz, lahko je tudi Zetor, 
IMT, Univerzal, Ursus ali Štore. Po-
nudbe na: 031 851 485.

Juršinci, 26.-28. junij 2014

100Prireditve ob 

od 9.30 RELI starodobnih vozil, zbiranje na športnem igrišču Juršinci (kotizacija: 
voznik 25 €, sovoznik 15 €), START vožnje ob 11.45, SMER: Ptuj - Puhov most - 
Puhova ulica, kjer bo postanek in predstavitev projekta Puhov motor 175, nato vožnja 
proti Sakušaku.

11.00 Start vožnje starodobnih koles (kotizacija: 20 €).

13.45 Odkritje doprsnega kipa Janeza Puha v Sakušaku pred muzejem, 
predstavitev nove pridobitve muzeja, kolesa Veliciped (Hohrad), letnik 1875.

15.00 Skupno kosilo v šotoru Juršinci, velik srečelov, turistične vožnje s konjskimi 
vpregami in starimi kočijami po okolici Juršincev, degustacija vrhunskih juršinskih vin...

16.00 Zabava z ansamblom  

20.00 Zabava z ansamblom   

20.00 Juršinci, zabava pod šotorom s skupino  

 KINGSTON in ansamblom NAPEV

Za odlično razpoloženje, hrano, osvežilne pijače in dobre juršinske 
špricarje bo poskrbljeno. Vabi Društvo rojaka Janeza Puha Juršinci. www.janez-puh.si

-letnici
smrti Janeza Puha

ZLATIH ŠEST
SPEV

Položitev venca v Zagrebu, kjer je Janez Puh umrl  
(venec položijo društva starodobnih vozil Ljutomer, Juršinci, Čakovec, Graz, Zabok).

PET, 27. junij

SOB, 28. junij

CET, 26. junij

PRODAM gasonjero, enoinpolsobno 
in dvosobno stanovanje na Ptuju. Tel. 
041 647 745.

DOM-STANOVANJE

5 km iz Ptuja dam v najem delno 
opremljeno stanovanje za 120 €. Tel. 
051 499 122

MOTORNA VOZILA 

Čas svojo pot hiti naprej,
zastira tvoje poti,
le spomin bližnjih ostaja
kot cvet, ki ne veni,
kot luč, ki vedno gori.

SPOMIN 

Ignac Vindiš

ZG. LESKOVEC 3

1933 – 1999

V četrtek, 26. junija 2014, bo minilo 15 let, odkar nam je 
kruta usoda mnogo prezgodaj vzela dragega moža, očeta 
in dedka.
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu 
in položite rožo ali prižgete svečo v njegov spomin.

Vsi njegovi

NEPREMIČNINE

PRODAMO štirisobno obnovljeno 

stanovanje v centru Ptuja, 120 m2, 

z lepo teraso ter kamnito hišo na 

Ogljenu. Tel. 070 270 130.

Umrl je

Peter Lesjak - Pero
Hvala vsem, ki ste ga imeli radi, mu lepšali in lajšali življe-
nje ter pomagali.
Prijatelji, spomnite se ga v vašem okolju in družbi.
Pogreba ne bo. Cvetje in ostalo hvaležno odklanjamo v 
dobrodelne namene.

Mama, oče, sestra z družino in sorodstvo

Na podlagi 60. člena Zakona o prostorskem načrtovanju (Uradni list RS, 
št. 33/07, 70/08 ZVO-1B, 108/09 ZPNačrt-1A, 80/10 ZUPUDPP, 43/11 
ZKZ-C, 57/12 ZPNačrt-1B, 57/12 ZUPUDPP-A, 109/12 ZPNačrt-1C, 35/13 
sklep US) in 23. člena Statuta Mestne občine Ptuj (Uradni vestnik Mestne 
občine Ptuj, št. 9/07), Mestna občina Ptuj objavlja  

JAVNO NAZNANILO
o javni razgrnitvi dopolnjenega osnutka občinskega podrobnega 

prostorskega načrta za enoto urejanja prostora P11-R8 Staro 
ptujsko pokopališče - spominski park 

1.
Javno se razgrne dopolnjeni osnutek občinskega podrobnega prostorskega na-
črta za enoto urejanja prostora P11-R8 Staro ptujsko pokopališče - spominski 
park (v nadaljnjem besedilu: podrobni načrt), ki ga je izdelala družba Komu-
naprojekt, d.d., Maribor, pod številko projekta 303513, z datumom maj 2014. 

2.
Območje obravnavanega podrobnega načrta sovpada z območjem enote ure-
janja prostora iz občinskega prostorskega akta. Obsega površino velikosti cca 
1,19 ha, ki jo tvorijo zemljišča s parcelnimi številkami 171/5, 598, 599, 600, 
601, 602, 603; vse parcele se nahajajo v katastrski občini Ptuj. 
Območje je v celoti namenjeno vzpostavitvi spominskega parka na celotnem 
območju starega mestnega pokopališča, ki je že od leta 1978 v mirovanju. 
Posebna pozornost je namenjena umestitvi novih predlaganih ureditev, ki so 
povzete po sintezni rešitvi iz urbanistične delavnice v obstoječo strukturo starega 
pokopališča, z namenom, da se ohrani čim več kvalitetne kulturne in naravne 
dediščine. Celotno območje s tem dobiva nov značaj in funkcijo ter povečuje 
zelene površine mesta. 

3.
Javna razgrnitev dopolnjenega osnutka podrobnega načrta bo v času od srede, 
2.7.2014, do vključno ponedeljka, 4.8.2014, v prostorih Mestne občine Ptuj, 
Mestni trg 1, Ptuj (sprejemna pisarna). 

4.
V času javne razgrnitve bo javna obravnava dopolnjenega osnutka podrobnega 
načrta izvedena v sredo, 9.7.2014, ob 16. uri, na sedežu Mestne občine Ptuj, 
Mestni trg 1 (velika sejna soba). 

5.
V času javne razgrnitve lahko vsi zainteresirani podajo pisne pripombe in predlo-
ge k razgrnjenemu gradivu na naslov Skupna občinska uprava občin v Spodnjem 
Podravju, Mestni trg 1, 2250 Ptuj, ali pa jih na razgrnitvenem mestu vpišejo v 
knjigo pripomb. Rok za dajanje pripomb poteče s potekom javne razgrnitve. 

6.
Javno naznanilo so objavi v časopisu Štajerski tednik Ptuj in na spletni strani 
Mestne občine Ptuj (www.ptuj.si). 
Številka 3505 - 2/2013
Datum:      19. 6. 2014 

Dr. Štefan ČELAN, 
župan Mestne občine Ptuj

NAJEM KOMBIJA RENAULT 
TRAFIC 8+1, podaljšan. Lideva, 
Dejan Šlamberger, s.p. Tel. 030 
922 282.

DELO

IZVAJAM košnjo strmih površin, vino-
gradov, travnikov, pašnikov, zelenic 
itd. Tel. 031 605 262.

RAZNO

OSAMLJEN MOŠKI brez obveznosti, 
redno zaposlen, iščem prijateljico 
srednjih let za resno zvezo. Tel. 051 
749 072, kličite od 7 do 9. ure. 
PRODAM notranja vrata, lužen hrast, 
9 kosov za 50 €, starejše gostinske 
mize po 20 €/ kos, letne pnevmatike 
s platišči 155x13x70, cena 50 €, sta-
rinsko restavrirano spalnico. Tel. 070 
270 130.



Foto: MZ

Kupi toče so bili na travniku v Hrastovcu vidni še naslednji dan, 
24 ur po neurju.  

tudi predsednik občinske ko-

misije za popis škode na kme-

tijskih pridelkih. Komisija se je 

na sedežu občine Zavrč sestala 

včeraj popoldan in odločala, 

na kakšen način bodo škodo 

popisali ter kako bo možno 

nastalo škodo prijaviti. 

Foto: Franjo Talan / Varaždinske vijesti

Skupili so jo vinogradi na obeh straneh državne meje – slovenske 
in hrvaške. Po informacijah, ki prihajajo s terena, naj bi toča po-
škodovala tudi nekaj vinogradov v občinah Videm in Podlehnik.

Nevihta z močnim vetrom 

in dežjem je Podravje zaje-

la okrog 15. ure. Ponekod je 

med dežjem padala toča, ki 

večje škode ni povzročila. Je 

pa precej škode nastalo zaradi 

toče, ki je »na suho«, brez dež-

ja klestila na območju naselij 

Hrastovec in Goričak v občini 

Zavrč. Posledice toče so sicer 

občutili tudi v nekaterih dru-

gih krajih završke občine, a v 

Hrastovcu in Goričaku je bilo 

najhuje. Gosta toča je padala v 

pasu, tako da so prizadeti po-

samezni vinogradi in nekate-

re kmetijske površine. Slavku 

Kokotu je toča v vinogradu v 

Hrastovcu oklestila celoten 

letošnji pridelek. Vinograd 

s 3500 trtami je dobesedno 

sleklo. Goste in ostre ledene 

kroglice so v vinogradu po-

tolkle vse: les, listje in letošnji 

nastavek grozdja. »Glede na 

to, da je les še v fazi vegetaci-

je, se bodo rane najbrž še kaj 

zarasle in bo morda prihodnje 

leto trta normalno rodila. Da-

nes smo že poškropili, da za-

ščitimo, kar se zaščititi da. Od 

letošnjega pridelka si ne mo-

remo obetati kaj dosti. Skoraj 

nič,« je v soboto popoldan ob 

našem obisku pripovedoval 

Slavko Kokot. »Pri nas doma, v 

Turškem vrhu, ni bilo ne duha 

ne sluha o toči. Samo nevihta 

z vetrom in nalivom. Po telefo-

nu me je nato poklical svak iz 

Hrastovca in mi povedal, da je 

v Hrastovcu padala toča in na-

redila ogromno škodo. Šli smo 

pogledat v vinograd in res … 

Slika je bila katastrofalna. Med 

vrstami je bilo vse belo, toliko 

toče je bilo. Tukaj v soseščini 

je stolkla nekaj vinogradov, 

klestila je tudi po njivah, vr-

tovih, sadovnjakih … Bilke, 

na katerih bi zrasle buče, so 

zravnane z zemljo, koruza či-

sto okleščena,« je še pojasnil 

Kokot in pripomnil, da je sam 

Foto: MZ

Kotolenkovi so v soboto, dan po neurju, takole čistili cesto, ki jih povezuje z dolino. Iz ceste so čistili 
gramoz in listje ter utrjevali bankine. 

Slovenija, Hrvaška � Toča klestila po vinogradih in njivah

Vinograde je dobesedno sleklo
V petek popoldan je območje severovzhodne Slovenije zajelo neurje. Ponekod je padala toča, najhuje je bilo na južnem obronku 
Haloz, v občini Zavrč. Pas toče je klestil tudi južno od državne meje, na območju celotne Varaždinske županije.

Rojstva: Mateja Hrnčič, Oreho-
va cesta 58, Orehova vas – de-
ček Nik; Janja Horvat, Dornava 
38, Dornava – deček Jan; Nada 
Kolarič, Gorišnica 60a, Gorišni-
ca – deček Nejc; Alenka Lorber, 
Majšperk 62, Majšperk – deček 
Oskar Filip; Mateja Rožmarin, 
Muretinci 2, Gorišnica – deklica 
Zala; Nina Kaučevič, Draženci 
59a, Hajdina – deklica Eva; 
Stanka Zupanič, Gorišnica 100 
b, Gorišnica – deklica Dona; 
Tina Kelc, Osluševci 7, Podgorci 
– deklica Liza; Nataša Šterman, 
Dornava 21a, Dornava – deček 
Gal; Katarina Butković, Partizan-
ska ulica 49, Slovenska Bistrica 
– deček Jure; Nataša Vesenjak, 
Zagorci 63 c, Juršinci – deček 
Marcel in deček Marcus; Ma-
nja Urbančič, Kraigherjeva ul. 
30, Ptuj – deček Nejc; Jasmina 
Petrovič, Stojnci 108a, Markov-
ci – deklica Nika; Patricija Šilec 
Dolinar, Drbetinci 4 c, Vitomarci 
– deček Oskar; Rosana Turkuš, 
Svetinci 22a, Destrnik – deček 
Neo; Nada Pernek, Pobrežje 
162, Videm pri Ptuju – deček 
Matija; Barbara Colnarič, Biš 57 
d, Trnovska vas – deček Mark.
Umrli so: Franc Šandor, Gorišni-
ca 85 a, roj. 1968 – umrl 10. ju-
nija 2014; Franc Jurčec, Ormož, 
Gubčeva ulica 4, roj. 1929 – 
umrl 12. junija 2014; Sebastjan 
Vuzem, Hrastovec 1 b, roj. 1996 
– umrl 10. junija 2014; Ivanka 
Trstenjak, Središče ob Dravi, 
Bercetova ulica 9, roj. 1943 – 
umrla 12. junija 2014; Magda-
lena Lešnik, Ptuj, Ulica Vide Alič 
17, roj. 1927 – umrla 9. junija 
2014; Frančišek Bolcar, Spuhlja 
56, roj. 1922 – umrl 10. junija 
2014; Franjo Jurešič, Ptuj, Potr-
čeva cesta 63, roj. 1927 – umrl 
11. junija 2014; Anton Potočnik, 
Ptuj, Ulica heroja Lacka 13, roj. 
1943 – umrl 13. junija 2014; 
Ciril Pondrk, Ormož, Cvetlična 
ulica 4, roj. 1929 – umrl 15. 
junija 2014; Julijana Petrovič, 
Pristava 45, rojena 1927 – umr-
la 10.junija 2014, Ana Kirbiš, 
Majski Vrh 4, roj. 1931 – umrla 
14.junija 2014; Angela Štrafela, 
Bukovci 149, roj. 1942 – umrla 
17.junija 2014; Terezija Bosilj, 
Trnovski Vrh 49, roj. 1923 – 
umrla 14. junija 2014; Jožefa 
Hrženjak, Gruškovec 85, roj. 
1932 – umrla 16. junija 2014; 
Jožefa Gungl, Hvaletinci 1, roj. 
1933 – umrla 13. junija 2014; 
Viktor Zajko Ptuj, Selska cesta 
15, roj. 1926 – umrl 19. junija 
2014; Venčeslav Rimele, Ptuj, 
Kajuhova ulica 5, roj. 1940 – 
umrl 19. junija2014.
Poroke – Ptuj: Franci Kovačec, 
Žamenci 5 a, in  Petra Godec, 
Krčevina pri Vurbergu 36 b; Vla-
do Peterčič, Podvinci 6, in Alen-
ka Kellner, Podvinci 6; Janez 
Viher, Krčevina pri Ptuju 81, in 
Vilma Koderman, Krčevina pri 
Ptuju 81.
Poroke – Ormož: Štefan Lazar 
in Manja Žalar, Veličane 13, 
2259 Ivanjkovci.

Osebna kronika

Policisti ugotavljajo, da je bil 

na delu požigalec. »Neznani 

storilec je v soboto, 21. junija, 

med 19.05 in 19.27 neovirano 

pristopil do gospodarskega 

poslopja, kjer je bila žaga za 

razrez lesa, ob žagi pa naložen 

les. Pri ogledu so policisti ugo-

tovili, da je neznanec naložen 

razrezan les polil z vnetljivo 

tekočino ter zanetil požar, ki 

se je razširil na osrednji del 

poslopja. Materialna škoda, 

nastala v požaru, znaša okrog 

40.000 evrov,« so v sporočilu 

za javnost zapisali na Policij-

ski upravi Maribor. Ogenj, ki 

je uničil nadstrešek, žago in 

Destrnik � Na delu požigalec

V požaru za 40.000 evrov škode
V soboto okrog 19.30 je v Janežovskem vrhu v občini Destrnik izbruhnil požar. Zagorela je tračna žaga, montirana pod 
nadstreškom. 

Kot že omenjeno, se je ne-

urje s točo in močnim vetrom 

razbesnelo tudi pri naših juž-

nih sosedih, na območju celo-

tne Varaždinske županije. Po 

poročanju kolegov iz časnika 

Varaždinske vijesti je največ 

škode v občini Cestica. Toča 

naj bi padala 15 minut, škode 

na posevkih in v vinogradih 

pa naj bi bilo za 60 odstotkov. 

Poškodovan je bil tudi daljno-

vod med Varaždinom in Lud-

bregom. Po naših informacijah 

je neurje na Hrvaškem odkrilo 

tudi streho na stanovanjskem 

objektu in razbilo stekla na 

rastlinjaku. Po naših informa-

cijah je neurje na Hrvaškem 

polomilo opeko na strehi sta-

novanjskega objekta, poškodo-

valo okna in rastlinjak. 
Mojca Zemljarič

štiri kubične metre odpadne-

ga lesa, so pogasili gasilci PGD 

Destrnik in Desenci. Ogled 

kraja dogodka so opravili po-

licisti postaje Ptuj in krimi-

nalisti mariborskega sektorja 

kriminalistične policije.
Mojca Zemljarič

Danes bo pretežno oblačno. 
Nastajale bodo krajevne pada-
vine, deloma nevihte. Najnižje 
jutranje temperature bodo od 
13 do 18, najvišje dnevne od 
18 do 24, v južnih krajih do 27 
stopinj C.

Vremenska slika
Nad zahodnim Sredoze-

mljem nastaja plitvo ciklon-
sko območje. V višinah priteka 
k nam od jugozahoda razme-
roma topel in postopno bolj 
vlažen zrak.

Obeti
V sredo bo oblačno s pogo-

stimi padavinami, deloma ne-
vihtami. Nekoliko hladneje bo. 
V četrtek se bo delno zjasnilo.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: MZ

V soboto proti večeru je zaradi požiga zagorelo v Janežovskem 
vrhu. Fotografija je simbolična.

Foto: MZ

Na teh bilkah buče ne bodo 
zrasle … Bilke so zravnane z 
zemljo.
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